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EDITORIAL

Ποιος σοβαρός
άνθρωπος θα 

πάει να ψηφίσει;
ΣΕΛ. 2

Η ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΗΣ ΝΕΑΣ ΕΠΟΧΗΣ ΕΡΧΕΤΑΙ ΚΑΘΕ ΜΕΡΑ ΣΤΟ EMAIL ΣΑΣ

#VIRAL

ΣΕΛ. 14με τη Μαρία Δεδούση

Νατελειώνουν, 
λίγο, εκεί

στονΣΥΡΙΖΑ

ΝOΤΗΣ ΜΑΡΙAΣ
Ψήφισμα-κόλαφος 
της Ευρωβουλής για την Τουρκία 

ΣΕΛ. 27-28

ΜΙΧΑHΛ Λ. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤIΝΟΥ
Οι αλλαγές θέλουν ρεαλισμό

ΝΙΚΟΣ ΑΝΔΡΟΥΛΑΚΑΚΗΣ
Τι ξέρεις για την περιφέρεια;

ΣΕΛ.  19

ΚΩΣΤΑΣ 
ΜΠΑΡΚΑΣ
Βουλευτής Πρέβεζας 
με τον ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ

«Ο ΣΥΡΙΖΑ, ΩΣ ΚΟΜΜΑ ΕΞΟΥΣΙΑΣ,
ΕΚΛΕΓΕΙ ΠΡΟΕΔΡΟ ΚΑΙ ΔΙΕΚΔΙΚΕI
ΤΗ ΔΙΑΚΥΒEΡΝΗΣΗ!» 

ΣΕΛ.  21

ΔΗΜHΤΡΗΣ 
ΟΙΚΟΝOΜΟΥ
Μέλος Πολιτικού Συμβουλίου
ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ

«EΧΟΥΜΕ ΜΙΑ ΚΥΒΕΡΝΗΣΗ ΑΠΟΛΥΤΩΣ
ΑΝΕΤΟΙΜΗ ΓΙΑ ΤΙΣ ΔΥΣΚΟΛΙΕΣ»

Γράφουν

«Η επενδυτική 
βαθμίδα φέρνει

καλύτερο δανεισμό,
νέες θέσεις εργασίας

και ανάπτυξη» 

Σ Υ Ν ΕΝ Τ ΕΥΞE I Σ

ΣΕΛ. 16-17

ΚΩΣΤHΣ 
ΧΑΤΖΗΔAΚΗΣ

Υπουργός Εθνικής Οικονομίας 
και Οικονομικών

ΠΥΡΚΑΓΙΕΣ ΣΤΟΝ ΕΒΡΟΗ «ΕΚΔΙΚΗΣΗ» ΖΕΡΒΑ

Ο ΧΡHΣΤΟΣ ΜEΤΙΟΣ 
ΦΟΡΤΩΝΕΙ ΕΥΘΥΝΕΣ 
ΣΤΟΝ ΠΡΩΘΥΠΟΥΡΓΟΣΕΛ.12,  20

ΣΕΛ. 13Η απάντηση της «P» στα εξώδικα του δημάρχου Θεσσαλονίκης

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ

Ετοιμάζει χτύπημα 
στο βαθύ κράτος 

από τη Θεσσαλονίκη ΣΕΛ. 3

ΥΠΟΥΡΓΟIΥΠΟΥΡΓΟI
ΤΗΣ ΝΔ ΤΗΣ ΝΔ 15151515

Ανασυγκρότηση και νέο «Σχέδιο Μάρσαλ» 
ΣΕΛ. 4-10

AΦΙΕΡΩΜΑ ΣΤΗΝ 87η ΔΕΘ

ΕΣΤΕΙΛΕ ΥΠΑΛΛΗΛΟ 
ΜΕ ΠΡΟΒΛΗΜΑΤΑ 
ΑΚΟΗΣ ΣΤΗ ΦΙΛΑΡΜΟΝΙΚH! 

γράφουν στην «P» γράφουν στην «P» γράφουν στην «P» 
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ΡOLITICAL 2 ΚΥΡΙΟ ΑΡΘΡΟ

ΝΟΜΙΚΟΣ ΣΥΜΒΟΥΛΟΣ: Ανδρικόπουλος Νικόλαος Α. & Συνεργάτες

Σ
την πολιτική επικαιρότητα, εκτός από την πα-
ρουσία του πρωθυπουργού στη ΔΕΘ, θα μας
απασχολήσουν και οι εκλογές για την ανάδει-

ξη προέδρου στον ΣΥΡΙΖΑ. Όχι όλους δηλαδή, αλλά
μια μερίδα των πολιτών που αποτελούν μέρος του
κομματικού μηχανισμού της Κουμουνδούρου και οι
οποίοι θα πάνε να ψηφίσουν την Κυριακή. Η υπόλοι-
πη χώρα προφανώς έχει άλλα πιο σοβαρά ζητήματα
από την ανάγκη επιβίωσης ενός κόμματος που βαίνει
με μαθηματική ακρίβεια προς διάσπαση. Κάποιοι
προφανώς δεν έχουν αντιληφθεί ότι το ζήτημα δεν εί-
ναι ποιος θα εκλεγεί πρόεδρος, αλλά το ότι δεν θα
υπάρχει ΣΥΡΙΖΑ την επόμενη μέρα.

Προφανώς η εμφάνιση του Στέφανου Κασσελάκη

έδωσε μερικές ανάσες ζωής σε ένα εξαφανισμένο
κόμμα, αλλά μέχρις εκεί. Είναι αλήθεια ότι αν δεν
υπήρχε το φαινόμενο της πολιτικής παρωδίας Κασ-
σελάκη, κανείς δεν θα ασχολούνταν με τον ΣΥΡΙΖΑ
και τις εσωτερικές του εκλογές σήμερα, αν και η γε-
λοιοποίηση της εκλογικής διαδικασίας είναι δεδομέ-
νη. Παρ’ όλα αυτά, ο κομματικός μηχανισμός που εδώ
και χρόνια συντηρείται από την Κουμουνδούρου ανα-
ζητά έναν μεσσία. Όχι για να σωθεί η χώρα, αλλά για
να μπορούν να έχουν δουλίτσα οι κομματικοί υπάλ-
ληλοι και οι «κρατικές οντότητες» που είχε βολέψει
στο Δημόσιο ο ΣΥΡΙΖΑ.

Από την άλλη μεριά, οι περισσότεροι έχουν αρχίσει
να οσμίζονται ότι μπορεί να βγει και από την πρώτη

Κυριακή και στρίβουν με ελαφρά πηδηματάκια αφή-
νοντας την Έφη... μόνη σαν το λεμόνι. «Ο σώζων εαυ-
τόν σωθήτω» είναι το κλίμα που επικρατεί στην Κου-
μουνδούρου με δεδομένη τη διάσπαση του κόμματος
την επομένη των εκλογών. Πόσοι θα πάνε να ψηφί-
σουν έναν πολιτικό φορέα για τον οποίο ξέρουν εκ
των προτέρων ότι αύριο δεν θα υπάρχει; Πρακτικά,
κανείς σοβαρός άνθρωπος. Μόνον κάποιος που έχει
συμφέρον και ζει από αυτό τον φορέα. Ο ΣΥΡΙΖΑ ήταν,
είναι και θα είναι μια κακή ανάμνηση λαϊκισμού που
πέρασε από τη χώρα και έκανε πολύ μεγάλο κακό.
Ούτε ρεύμα ήταν, ούτε κίνημα, ούτε δομημένη παρά-
ταξη. Ένα μπάχαλο σαν τους Ανεξάρτητους Έλληνες
ήταν και την ίδια κατάληξη θα έχει… 

Ποιος σοβαρός άνθρωπος θα πάει να ψηφίσει;

Προφανώς η χώρα έχει άλλα
πιο σοβαρά ζητήματα από 

την ανάγκη επιβίωσης 
ενός κόμματος που βαίνει 

με μαθηματική ακρίβεια 
προς διάσπαση
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Χτύπημα στις ρίζες του βαθέος κράτους 
Eνα μεταρρυθμιστικό μανιφέστο για

την τελική αντεπίθεση κατά του βα-
θέος κράτους και των διαχρονικών

παθογενειών του, που θα πλαισιώνεται όμως
από συγκεκριμένες, χρονολογημένες και
κοστολογημένες δράσεις και αλλαγές οι

οποίες θα εμπλουτίσουν το
«οπλοστάσιο» της Πολιτείας,
θα απευθύνει ο Κυριάκος
Μητσοτάκης από το βήμα
του Βελλίδειου. 

Η ομιλία του πρωθυπουρ-
γού, όπως και η συνολική
κυβερνητική παρουσία στην
87η ΔΕΘ, θα είναι σαφώς

προσαρμοσμένη στα κελεύσματα της συγκυ-
ρίας, όπως λένε συνεργάτες του. Αντανάκλα-
ση της νέας πραγματικότητας, κόντρα στα ει-
ωθότα άλλων ετών με τις αποβάσεις των κυ-
βερνητικών στελεχών στη Θεσσαλονίκη, η
ρητή οδηγία του Κυριάκου Μητσοτάκη να
πλαισιώνεται μόνο από τους επικεφαλής των
παραγωγικών υπουργείων. Μια επιλογή που
συνδέεται ευθέως και με τον ειδικό προσα-
νατολισμό στην παρέμβασή του από το βήμα
της Διεθνούς Έκθεσης Θεσσαλονίκης στο τι-
τάνιο έργο για την ανασυγκρότηση της Θεσ-
σαλίας. Οι πληροφορίες της «Political» συγ-
κλίνουν στο ότι κ. Μητσοτάκης θα εστιάσει
στο σχέδιο για την αποκατάσταση των υπο-
δομών και των δικτύων αλλά και στην ταχεία
στήριξη των πλημμυροπαθών, ώστε να ορθο-
ποδήσουν το συντομότερο δυνατό. 

Στην απογραφή που έγινε κατά τις προπα-
ρασκευαστικές συσκέψεις στο Μέγαρο Μα-
ξίμου και ειδικά στην τελευταία που πραγμα-
τοποιήθηκε παραμονές της ανόδου στη Θεσ-
σαλονίκη, διαπιστώθηκε με ικανοποίηση ότι
με τη συμπλήρωση εννέα ημερών από το
χτύπημα της θεομηνίας «Ντάνιελ» πιστώ-
νονται οι αποζημιώσεις στους πληγέντες,
προχωρούν τα σχέδια για να γίνουν λειτουρ-
γικότερες οι υποδομές μαζί με άλλες μείζο-
νες προτεραιότητες που αφορούν το υγει-
ονομικό σκέλος όπως η αποτέφρωση των νε-
κρών ζώων. 

Πού θα στρέψει τους προβολείς 
Κατά την επικαιροποιημένη εικόνα που

αποτελεί τμήμα της τεκμηρίωσης στην ομιλία
του Κυριάκου Μητσοτάκη, με τις εν εξελίξει
παρεμβάσεις και τις… ενέσεις λειτουργικό-
τητας που έχουν γίνει για να επιστρέψει η
Περιφέρεια Θεσσαλία σε έναν βαθμό κανο-
νικότητας, έχουν κλείσει σε ποσοστό 95%-

96% αρκετά από τα μέτωπα που άνοιξε η φο-
νική κακοκαιρία.

Ο Κυριάκος Μητσοτάκης αναμένεται να
κάνει διακριτές αναφορές στην πρώτη δέσμη
μέτρων που λαμβάνεται σε όλα τα επίπεδα
στην κρατική αρωγή. Ο πρωθυπουργός θα
στρέψει τους προβολείς και στα αποτελέ-
σματα της ελληνικής διαπραγμάτευσης που
απέφεραν ταχύτερα από κάθε άλλη φορά την
ευρωπαϊκή σφραγίδα στη χρηματοδότηση
ουσιαστικά ενός νέου «Σχεδίου Μάρσαλ». 

Άλλωστε οι πόροι που απαιτούνται για την

ανοικοδόμηση του ρημαγμένου θεσσαλικού
κάμπου συνιστούν ένα οικονομικό μέγεθος
που ανέρχεται σε δυσθεώρητα ύψη ακόμη
και για την ισχυρή ελληνική οικονομία, από
την οποία όμως, όπως θα επισημάνει ο κ.
Μητσοτάκης, θα ανακατευθυνθούν σημαντι-
κά κονδύλια για να εξασφαλιστούν υψηλοί
ρυθμοί στην υλοποίηση του πλάνου ανάτα-
ξης όλων των περιοχών. 

Πηγές με γνώση όσων περιλαμβάνονται
στην ομιλία του Κυριάκου Μητσοτάκη υπο-
στηρίζουν ότι η παρέμβασή του θα δίνει το

εναρκτήριο λάκτισμα για να ξεδιπλωθεί ένα
συνολικό σχέδιο με νέα μέτρα που θα χτυπούν
στη ρίζα αβελτηρίες και αδυναμίες που κρα-
τούν στον… γύψο τη λειτουργία κρίσιμων δο-
μών και τομέων του κράτους. Επί της ουσίας,
όπως αναφέρουν συνεργάτες του κ. Μητσο-
τάκη, θα σηματοδοτεί τη μετάβαση στην κύρια
φάση της προγραμματικής δέσμευσης για τον
πολυεπίπεδο εκσυγχρονισμό. 

«Δεν περιμένουμε από την αντιπολίτευση
- είμαστε εμείς και η πραγματικότητα που
βιώνει ο πολίτης. Και αυτά που πρέπει να αλ-
λάξουν για να βελτιωθεί η καθημερινότητα
του πολίτη», αναμένεται να είναι το μήνυμα
που θα εκπέμψει. Οι εξαγγελίες του πρωθυ-
πουργού, σύμφωνα με όλες τις πηγές ενημέ-
ρωσης, θα επικεντρώνονται στις αλλαγές
στις δομές και στη λειτουργία, οι οποίες θα
πραγματοποιηθούν σε βασικούς τομείς του
κράτους. Θα στηρίζεται όπως θα περιγραφεί
από τον πρωθυπουργό σε συγκεκριμένες
μεταρρυθμίσεις στην οικονομία για την αντι-
μετώπιση της φοροδιαφυγής, στη δικαιοσύ-
νη για να κοπεί ο φαύλος κύκλος της ατιμω-
ρησίας και να επιταχυνθεί η απονομή της. 

Στο επίκεντρο η Υγεία
Στο επίκεντρο της επιθετικής πολιτικής

εκσυγχρονισμού θα μπει η Υγεία με την ανα-
μόρφωση του ΕΣΥ, σε υποδομές και μοντέλα
λειτουργίας, με έμφαση φυσικά στην αντιμε-
τώπιση της γραφειοκρατίας, όπως επίσης και
η Παιδεία με την οριζόντια αξιολόγηση αλλά
και την αναβάθμιση των δομών. 

Αναπόδραστα στην αιχμή θα βρίσκονται οι
δομικές αλλαγές στην πολιτική προστασία, οι
οποίες συνοδεύτηκαν από πλήθος σεναρίων
που ήθελαν να περιλαμβάνουν και αντικατα-
στάσεις προσώπων, οι οποίες διαψεύστηκαν.

Επιπλέον για τον ρόλο που θα διαδραματί-
σουν οι Ένοπλες Δυνάμεις και πάντως πριν
ανέβει ο πρωθυπουργός στο βήμα της 87ης
ΔΕΘ, από τα πλέον αρμόδια κυβερνητικά χεί-
λη απορρίφθηκαν οι ισχυρισμοί που αφο-
ρούν την παρουσία τους στον επανασχεδια-
σμό που θα παρουσιαστεί από τον Κυριάκο
Μητσοτάκη. «Ο ισχυρισμός ότι θα το αναλά-
βει το Άμυνας ή ότι θα το αναλάβει ο στρατός
δεν ισχύει. Αυτό το οποίο ισχύει είναι ότι θα
συνεχίσει ο στρατός να παρέχει πολύτιμη
συνδρομή και υπηρεσίες διάσωσης σε πολύ
κρίσιμα θέματα πολιτικής προστασίας», ανέ-
φερε κατηγορηματικά στο ραδιόφωνο του
ΣΚΑΪ ο κυβερνητικός εκπρόσωπος Παύλος
Μαρινάκης.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ ΣΤΗ ΔΕΘ

Οι έκτακτες ανάγκες συμπιέζουν το «καλάθι» 
Πέραν των μεταρρυθμίσεων, η κυβέρνηση έχει φροντίσει από νωρίς να χαμηλώ-

σει τον πήχη των προσδοκιών για το πακέτο των παροχών που θα μπορούσε να πε-
ριλαμβάνει το λεγόμενο «καλάθι» του πρωθυπουργού. 

Είναι ξεκάθαρο ότι οι έκτακτες ανάγκες που δημιουργήθηκαν από τις σαρωτικές
καταστροφές στη Θεσσαλία συμπιέζουν περαιτέρω τις όποιες δυνατότητες και το κυ-
βερνητικό σύνθημα είναι ότι με γνώμονα τη δημοσιονομική υπευθυνότητα οι όποιες
ενισχύσεις θα διατεθούν λελογισμένα σε ευάλωτες ομάδες. Από την άλλη, αναμένε-
ται με ενδιαφέρον η λεπτομερής περιγραφή που θα κάνει ο Κυριάκος Μητσοτάκης
στο λεγόμενο περιβαλλοντικό τέλος που προαναγγέλθηκε ότι θα επιβληθεί, προκει-
μένου να συμπληρωθούν οι πόροι του ειδικού ταμείου για τις φυσικές καταστροφές.

Μεταρρυθμιστικό μανιφέστο θα εξαγγείλει ο πρωθυπουργός
με στόχο την ανασυγκρότηση των κρατικών δομών - Έμφαση
στην ανοικοδόμηση του Κάμπου με ένα νέο «Σχέδιο Μάρσαλ»

του Γιώργου 

Παπακωνσταντίνου

georgepapakonstantinou79@gmail.com



15 υπουργοί
της Νέας Δημοκρατίας 
γράφουν στην «Political» 

POLITICAL

Δ
εκαπέντε υπουργοί της Νέας Δημοκρατίας γράφουν
στην «Political» για τα πεπραγμένα της κυβέρνησης και τις
δυσκολίες που αντιμετώπισε μέχρι τώρα, τόσο με τις
καταστροφικές πυρκαγιές, κυρίως στον Έβρο, όσο και με τη

θεομηνία «Ντάνιελ» που βούλιαξε τον θεσσαλικό κάμπο, αλλά και το
αναγκαίο κυβερνητικό restart με τα βήματα προς τα εμπρός που πρέπει
να γίνουν.

Αυτό θα επιδιώξει και ο πρωθυπουργός Κυριάκος Μητσοτάκης με την
ομιλία του σήμερα το βράδυ στη ΔΕΘ, παρουσιάζοντας τα βήματα προς τα
εμπρός που ετοιμάζεται να κάνει η κυβέρνησή του, επαναφέροντας στην
ατζέντα την υλοποίηση του κυβερνητικού προγράμματος, αλλά και εμ-
πλουτίζοντάς το με τα νέα δεδομένα που προέκυψαν. 

Ένα από τα βασικά σημεία των προεκλογικών δεσμεύσεων του Κυριά-
κου Μητσοτάκη ήταν η αντιμετώπιση των διαχρονικών παθογενειών του
κράτους, αλλά μετά το «τσουνάμι» των τελευταίων μηνών και τις αδυναμίες

που φάνηκαν στην πρόληψη και αντιμετώπιση των πυρκαγιών και των
πλημμυρών, ο πρωθυπουργός οδηγείται σε αναπροσαρμογή των προτε-
ραιοτήτων. Αναγνωρίζοντας τον θυμό των πολιτών, ιδιαιτέρως στις πληγεί-
σες περιοχές, ο κ. Μητσοτάκης θα επιχειρήσει να δείξει ότι έχει λάβει τα
μηνύματά τους, ώστε η κυβέρνηση να ρίξει το βάρος στις κρατικές δομές.

Για αυτό στην ομιλία του στο Βελλίδειο θα δώσει το στίγμα των κυβερνη-
τικών προθέσεων, παρουσιάζοντας ένα συνολικό σχέδιο ανασυγκρότη-
σης των κρατικών δομών και της Πολιτικής Προστασίας, που πλέον ανα-
βαθμίζεται στις προτεραιότητες της τετραετίας. Αναγκαίες κινήσεις για
την αντιστροφή του κλίματος που προκάλεσαν οι καταστροφικές κρίσεις.
Άλλωστε, αυτό που απασχολεί στον παρόντα χρόνο τον πρωθυπουργό εί-
ναι οι δομές και η λειτουργία τους, όχι τα πρόσωπα. Αυτός είναι ένας από
τους λόγους που επιχειρήθηκε να μπει «φρένο» στην εσωστρέφεια με το
κλείσιμο των σεναρίων περί επικείμενου ανασχηματισμού, θέτοντας ως
προτεραιότητα την επανάκτηση του ελέγχου και των πολιτικών πρωτο-
βουλιών. 

Αφιέρωμα στην 87η ΔΕΘ
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Το φετινό πολύ δύσκολο καλοκαίρι στην Ελλάδα -με
τον βασανιστικά παρατεταμένο καύσωνα, τις μεγα-πυρ-
καγιές και την ιστορική κατακλυσμιαία νεροποντή στη
Θεσσαλία- επιβεβαίωσε με οδυνηρό τρόπο την προει-
δοποίηση του γγ του ΟΗΕ ότι έχει ξεκινήσει η κλιματική
κατάρρευση και καμία γωνία του πλανήτη δεν μπορεί να
κοιμάται ήσυχη.

Είδαμε πράγματι λόγω της συχνότητας και της σφο-
δρότητας των ακραίων μετεωρολογικών φαινομένων να
τίθενται εκτός μάχης υποδομές και μηχανισμοί διαχεί-
ρισης κρίσεων ακόμη και σε χώρες πλουσιότερες, κα-
λύτερα οργανωμένες και πιο εξοπλισμένες από τη δική
μας. Δεν είναι δικαιολογία, όπως ίσως σπεύσουν να
σκεφτούν ορισμένοι, προκειμένου να εξωραΐσουμε όσα
μπορούσαν να γίνουν και δεν έγιναν -εγκαίρως και σω-
στά- στη χώρα μας είτε προληπτικά είτε κατά τη διάρ-
κεια της αναχαίτισης των φαινομένων. Πρώτοι εμείς
αναγνωρίσαμε -διά στόματος πρωθυπουργού- ότι φέ-
τος δεν τα καταφέραμε όσο καλά θέλαμε. Και εξαιτίας
διαχρονικών παθογενειών που σε συνθήκες πολυκρί-
σεων αποκτούν ακόμη πιο επικίνδυνα χαρακτηριστικά.
Προφανώς δεν μπορούσαν να αντιμετωπιστούν μέσα σε
μια τετραετία, αλλά δεν συμβιβαζόμαστε ούτε «καταθέ-
τουμε τα όπλα».

Γιατί εκείνο που πραγματικά έχει σημασία είναι να
ενεργείς με βάση αυτό που μαθαίνεις και αν κάτι αναδύ-
θηκε ως υπερεπείγον για εμάς από τα τραγικά συμβάντα
του καλοκαιριού, είναι η ανάγκη να «τρέξουμε» ακόμη
πιο γρήγορα τις μεταρρυθμίσεις που χρειάζεται ο τόπος.
Καταδείχθηκε με δραματικό τρόπο η επιτακτική ανάγκη
να προσαρμοστούμε όλοι μας -κράτος και κοινωνία- στη
νέα πραγματικότητα, που είναι το συνεχές των κρίσεων.

Αυτό άλλωστε ζήτησαν οι πολίτες με την πρόσφατη
ψήφο τους, να σαρώσουμε στρεβλώσεις και αμαρτίες
δεκαετιών, οι οποίες συνιστούν υπαρξιακή απειλή για
την κοινωνία -ατομικά και συλλογικά- και κρατούν τη
χώρα πίσω. Το 41% της κάλπης του Ιουνίου για εμάς είναι
και ο πήχης της ευθύνης μας να αντιμετωπίσουμε τις
διαχρονικές αδυναμίες στη λειτουργία του κράτους, αλ-
λά όχι μόνο. Οι πολίτες ζήτησαν επιτάχυνση των μεταρ-
ρυθμίσεων παντού, στο κοινωνικό κράτος και πρωτί-
στως στη Δημόσια Υγεία, στη Δημόσια Διοίκηση και στη
Δικαιοσύνη, στην Οικονομία, στην Παιδεία, αποτελε-
σματικές παρεμβάσεις για την ενίσχυση της θωράκισής
μας έναντι της κλιματικής κρίσης και την έγκαιρη οργά-
νωσή μας έναντι της τεχνητής νοημοσύνης. Μεταρρυθ-
μίσεις δηλαδή για να γίνει η Ελλάδα ευρωπαϊκή χώρα
σε όλα τα επίπεδα, ισχυρή και ανθεκτική, σημαντικός

εταίρος της ευρωπαϊκής διακυβέρνησης. Από τη Θεσ-
σαλονίκη ο πρωθυπουργός θα δώσει το σήμα για να ξε-
κινήσει η κούρσα των μεταρρυθμίσεων με σαφές χρο-
νοδιάγραμμα και περιεχόμενο.

Είναι το στοίχημα της νέας θητείας μας, μια Ελλάδα πιο
Παραγωγική, πιο Κοινωνική, πιο Δίκαιη, πιο Πράσινη,
πιο Ψηφιακή και πιο Ισχυρή. Να γίνουμε μια οικονομία
με αξιοπρεπείς μισθούς, μια κοινωνία με ίσες ευκαιρίες
εργασίας και ίδια δικαιώματα για όλες και όλους ανεξαι-
ρέτως, με αξιοπρεπείς υπηρεσίες υγείας, με προσιτή
στέγη ιδίως για τη νέα γενιά, με ταχύτερη ανταπόκριση
και απονομή Δικαιοσύνης στα ζητήματα της κοινωνίας
και της οικονομίας. Δεν είμαστε αιθεροβάμονες. Η δου-
λειά που πρέπει να γίνει για να φτάσουμε σε αυτό το ση-
μείο δεν είναι ούτε εύκολη ούτε λίγη. Και μόνο η ανάτα-
ξη της Θεσσαλίας αποτελεί εθνικό εγχείρημα ιστορικών
διαστάσεων. Αποστολή της κυβέρνησης είναι να αποκα-
ταστήσουμε και να αναζωογονήσουμε την περιοχή, να
την κάνουμε καλύτερη και ασφαλέστερη, να στηρίξου-
με τους ανθρώπους της. Κατανοούμε όσους δυσπι-
στούν, όμως έχουμε και τη βούληση, την αποφασιστικό-
τητα και τους αναγκαίους πόρους για να αλλάξουμε τη
χώρα, να την κάνουμε πιο ανθεκτική στις απαιτήσεις
των καιρών. 

Η φετινή ΔΕΘ σηματοδοτεί τον οδικό χάρτη με τις προτεραιότητες της κυβέρνη-
σης για το επόμενο διάστημα, με ιδιαίτερη έμφαση στην αναμόρφωση της Πολιτικής
Προστασίας. Η χώρα δοκιμάστηκε από τις καταστροφικές πυρκαγιές αλλά και τα
πρωτοφανή σε έκταση πλημμυρικά φαινόμενα, καθιστώντας επιτακτική την ανάγκη
για τη δημιουργία ενός σχεδίου ανάταξης και προσαρμογής του κρατικού μηχανι-
σμού στη νέα πραγματικότητα της κλιματικής κρίσης. 

Η απόκτηση της επενδυτικής βαθμίδας μετά από 13 χρόνια αποτελεί πλέον γεγο-
νός, κάτι που θα επιφέρει μεσοπρόθεσμα σειρά ελαφρύνσεων σε επιχειρήσεις και
νοικοκυριά, ανοίγοντας παράλληλα τον δρόμο για την αναβάθμιση της χώρας και
την επαναφορά της στις αναπτυγμένες χρηματοοικονομικές αγορές. 

Η βελτίωση της ανταγωνιστικότητας της ελληνικής οικονομίας, η μεγέθυνση του
εισοδήματος, η αύξηση των μισθών σε βάθος τετραετίας, αλλά και η πλήρης αξιο-
ποίηση του Ταμείου Ανάκαμψης είναι στόχοι διακηρυγμένοι. 

Η κυβέρνηση παραμένει σταθερά δεσμευμένη στην αντιμετώπιση του φαινομέ-
νου της παράνομης μετανάστευσης, συνεχίζοντας απαρέγκλιτα την άσκηση περιο-
ριστικής πολιτικής. Επιπλέον, προχωρά στη μεταρρύθμιση της ελληνικής δικαιοσύ-
νης με αιχμή την επιτάχυνση της απονομής της, αλλά και σε παρεμβάσεις στον Ποι-
νικό Κώδικα και τον Κώδικα Ποινικής Δικονομίας με στόχο την επίτευξη αποτελε-
σματικότερης αντεγκληματικής πολιτικής.

Άκης Σκέρτσος
Υπουργός Επικρατείας

Πώς θα γίνουμε πιο ανθεκτικοί έναντι των κρίσεων

Μάκης Βορίδης
Υπουργός Επικρατείας

Επιτακτική ανάγκη δημιουργίας 
σχεδίου ανάταξης 
και προσαρμογής 
του κρατικού μηχανισμού  
στη νέα πραγματικότητα 
της κλιματικής κρίσης
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Η φετινή ΔΕΘ πραγματοποιείται υπό τη σκιά της ιστορικά πρωτόγνωρης
κακοκαιρίας που έπληξε τη Θεσσαλία και είχε ως αποτέλεσμα, δυστυχώς, να
χαθούν ανθρώπινες ζωές και να γίνουν μεγάλες ζημιές σε υποδομές και
ιδιοκτησίες. Στη συγκυρία αυτή, η κυβέρνηση έχει ρίξει όλο το βάρος στη
στήριξη των συμπολιτών μας, στην αποκατάσταση των κρίσιμων υποδομών,
αλλά και στην ανασυγκρότηση όλης της περιοχής, εξασφαλίζοντας ένα γεν-
ναίο πακέτο 2,2 δισ. ευρώ από ευρωπαϊκούς πόρους. Όμως η ανθεκτικότητα
της χώρας είναι στενά συνδεδεμένη με την ανθεκτικότητα της οικονομίας. Η
ανάκτηση της επενδυτικής βαθμίδας αποτελεί μια κατάκτηση για τη χώρα και
συμβάλλει στη θωράκισή της με ένα μείγμα οικονομικής ανεξαρτησίας και
αλληλεγγύης εντός της ευρωπαϊκής οικογένειας υπό τις παρούσες πρωτό-
γνωρες συνθήκες. Ωστόσο, η οικονομική ανάπτυξη συμβαδίζει με τις βαθιές
μεταρρυθμιστικές τομές που έχει ανάγκη το κράτος, μεταρρυθμίσεις τις
οποίες καλούμαστε να ολοκληρώσουμε με μια κρατική μηχανή σε πλήρη λει-
τουργία γιατί οι κρίσιμοι τομείς, όπως είναι η δημόσια διοίκηση, η υγεία και η
δικαιοσύνη, όπου διαχρονικά έχουμε μεγάλη ανάγκη, μεταρρυθμίζονται εν
κινήσει. Γιατί πρέπει να βελτιώσουμε άμεσα τις επιδόσεις του κράτους. Τέ-
λος, η φετινή ΔΕΘ συμπίπτει με την εμπέδωση μιας νέας φιλοσοφίας για την
περιφερειακή ανάπτυξη στη χώρα. Για τη Θεσσαλονίκη αλλά και την ευρύτε-
ρη περιοχή είναι σε εξέλιξη 40 εμβληματικά έργα. Το μετρό θα δοθεί σε εμ-
πορική λειτουργία το 2024 και η κατασκευή του Flyover, της υπερυψωμένης
ταχείας λεωφόρου 13 χλμ., σχεδιάζεται με γνώμονα τη μικρότερη δυνατή επι-
βάρυνση στο οδικό δίκτυο της πόλης. Όλα αυτά μαζί με μια σειρά μεγάλων
αστικών αναπλάσεων θα αλλάξουν τη φυσιογνωμία της πόλης.

Τους προηγούμενους μήνες ήρθαμε αντιμέτωποι με
πρωτοφανείς και ακραίες εκδηλώσεις της νέας πραγ-
ματικότητας που φέρνει η κλιματική κρίση. Ο πρωθυ-
πουργός, η κυβέρνηση και ολόκληρος ο κρατικός μηχα-
νισμός βρίσκονται πάνω από το πρόβλημα με στόχο την
ταχύτερη δυνατή αποκατάσταση των πληγέντων, των
κρίσιμων υποδομών, τη μείωση των συνεπειών των κα-
ταστροφικών αυτών φαινομένων και του φυσικού περι-
βάλλοντος. Οι διαδικασίες προχωρούν με ταχύτητα,
προκειμένου να ανακουφιστούν οι συμπολίτες μας, και
λαμβάνονται μέτρα άμεσα για την αρωγή των πληγέν-

των.  Το έχει, άλλωστε, αποδείξει η κυβέρνηση και με τα στο-
χευμένα μέτρα που έλαβε εξαιτίας των εξωγενών κρίσεων που έπληξαν και τη χώ-

ρα μας. Τα μέτρα αυτά προχώρησαν και έγιναν μόνιμες παρεμβάσεις, όπως το οικονο-
μικό νομοσχέδιο με το οποίο υλοποιείται το 50% των προεκλογικών μας δεσμεύσεων
και αυξάνει άμεσα ή έμμεσα το διαθέσιμο εισόδημα των πολιτών. 

Προχωράμε με παρεμβάσεις με στόχο την αύξηση του εισοδήματος των πολιτών, τη
βελτίωση της καθημερινότητάς τους, με μεταρρυθμίσεις στην υγεία, στα ΜΜΜ, στην
προστασία των εργαζομένων και στην επιβολή της νομιμότητας σε όλα τα πεδία, με τα-
χύτερη δικαιοσύνη και ελέγχους για την αντιμετώπιση φαινομένων αδικαιολόγητου
κέρδους. Οι έκτακτες συνθήκες μάς επιβάλλουν να συνεχίσουμε τις κινήσεις που ήδη
γίνονται στις κρίσιμες υποδομές του κράτους, αλλά με ταχύτερο ρυθμό και ακόμα με-
γαλύτερη ετοιμότητα. 

Και μπορούμε να το κάνουμε, γιατί πλέον η χώρα μας είναι ισχυρότερη οικονομικά,
μετά και την ανάκτηση της επενδυτικής της βαθμίδας, γεωπολιτικά και διπλωματικά,
κάτι που το απέδειξε και η ταχύτατη ανταπόκριση της Ευρώπης στο αίτημα του Κυριά-
κου Μητσοτάκη για την αντιμετώπιση των συνεπειών των πρωτόγνωρων αυτών φαινο-
μένων. Ο Κυριάκος Μητσοτάκης στην ομιλία του στη Διεθνή Έκθεση Θεσσαλονίκης θα
μιλήσει με ειλικρίνεια και με στοιχεία, θέτοντας στόχους για την Ελλάδα και τη βελτίω-
ση τόσο της καθημερινότητας των πολιτών όσο και την υλοποίηση των μεγάλων στοιχη-
μάτων που έχουμε να κερδίσουμε. 

Το σίγουρο είναι πως όσα θα πει θα τα κάνει πράξη.

Η προηγούμενη τετραετία ήταν η τετραετία επανεκ-
κίνησης της οικονομίας: Οι υψηλοί ρυθμοί ανάπτυξης.
Η εντυπωσιακή αύξηση στις Άμεσες Ξένες Επενδύ-
σεις. Το ρεκόρ όλων των τελευταίων δεκαετιών στις
εξαγωγές. Οι συνεχείς αναβαθμίσεις της πιστοληπτι-
κής μας ικανότητας. Η μείωση της ανεργίας πάνω από
6 ποσοστιαίες μονάδες!

Δεν εφησυχάζουμε. Αντίθετα, είμαστε αποφασισμέ-
νοι να εντείνουμε την προσπάθεια ενδυνάμωσης της
οικονομίας! Σε αυτό το πλαίσιο έχουμε θέσει τις εξής
προτεραιότητες: Πρώτον, ανακατευθύνουμε το παρα-
γωγικό μοντέλο προς ένα μοντέλο περισσότερο εξω-
στρεφές, καινοτόμο και ανθεκτικό. Δεύτερον, τηρούμε
τη δημοσιονομική ισορροπία, διότι μια ανεύθυνη δη-

μοσιονομική πολιτική θα μπορούσε να εκτροχιάσει
την ανάπτυξη. Τρίτον, διευρύνουμε την προσφορά του
εργατικού δυναμικού και στηρίζουμε την ανάπτυξη
των δεξιοτήτων του. Τέταρτον, εντείνουμε την προσπά-
θεια κατά της φοροδιαφυγής και της φοροαποφυγής.
Πέμπτον, εργαζόμαστε για ένα πιο εύρωστο τραπεζικό
σύστημα. Έκτον, κάνουμε την Ελλάδα ακόμη πιο ελκυ-
στική επενδυτικά, αξιοποιώντας πιο αποτελεσματικά
τη δημόσια περιουσία και εκμεταλλευόμενοι στο έπα-
κρο το Ταμείο Ανάκαμψης και το νέο ΕΣΠΑ!

Αυτές είναι οι προτεραιότητές μας: έξι προτεραιότη-
τες για οικονομία ακόμη πιο δυναμική, παραγωγική
και ανταγωνιστική! Μια οικονομία που θα παράγει
πλούτο για όλους τους Έλληνες!

Η φετινή ΔΕΘ συμπίπτει 
με την εμπέδωση 
μιας νέας φιλοσοφίας
για την περιφερειακή 
ανάπτυξη στη χώρα

Θανάσης Κοντογεώργης
Υφυπουργός παρά τω πρωθυπουργώ

Κωστής Χατζηδάκης
Υπουργός 
Εθνικής Οικονομίας 
και Οικονομικών

Δεν εφησυχάζουμε 
και ενδυναμώνουμε 
την οικονομία

Παύλος Μαρινάκης
Κυβερνητικός εκπρόσωπος

Οι έκτακτες συνθήκες 
μας επιβάλλουν να συνεχίσουμε 
τις κινήσεις με ταχύτερο ρυθμό 
και ακόμα μεγαλύτερη ετοιμότητα 
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Χάρης Θεοχάρης
Υφυπουργός 
Εθνικής Οικονομίας 
και Οικονομικών

Αλλαγή 
πορείας

Αποτελεσματικότητα, αμεσότητα, ευελιξία, αξιοπιστία. Αυτά εί-
ναι τα βασικά χαρακτηριστικά του κράτους που επιθυμούμε, του
κράτους που δομούμε για τους Έλληνες πολίτες.

Ο σχεδιασμός μας περιστρέφεται γύρω από τέσσερις άξονες:
Ο κατάλληλος άνθρωπος στην κατάλληλη θέση. Δρομολογούμε

την επιτάχυνση προσλήψεων τακτικού προσωπικού μέσω ΑΣΕΠ,
την υλοποίηση ενός νέου συστήματος επιλογής προϊσταμένων και
διοικήσεων φορέων, τη χρήση εργαλείων τεχνητής νοημοσύνης
που θα προβλέπουν τις ανάγκες του Δημοσίου σε βάθος χρόνου.

Δημιουργία μιας αποτελεσματικότερης δημόσιας διοίκησης.
Αξιοποιούμε εργαλεία όπως η αξιολόγηση και η στοχοθεσία, το
μπόνους παραγωγικότητας, η επιτάχυνση της πειθαρχικής Δικαιο-
σύνης. Για τους εργαζόμενους στο Δημόσιο διαμορφώνουμε ανα-
βαθμισμένες συνθήκες εργασίας που περιλαμβάνουν, μεταξύ άλ-
λων, αύξηση στον μισθό και στα επιδόματα, ανταμοιβή παραγωγι-
κότητας, συνεχείς επιμορφώσεις.

Περαιτέρω μείωση της γραφειοκρατίας. Απλοποιούμε τις διαδι-
κασίες, αναβαθμίζουμε τα ΚΕΠ και για πρώτη φορά καταγράφουμε
το σύνολο των αρμοδιοτήτων των φορέων του Δημοσίου για την
ανάδειξη και επίλυση επικαλύψεων.

Δημιουργία νέου πλαισίου εποπτείας των ΟΤΑ. Σχεδιάζουμε τη
στελέχωση και απλοποίηση των Αυτοτελών Υπηρεσιών Εποπτείας,
αλλά και τη βελτίωση του μηχανισμού παρακολούθησης των έργων
και των δεδομένων των ΟΤΑ, με την αναβάθμιση του Κόμβου Δια-
λειτουργικότητας.

Τα τελευταία τέσσερα χρόνια έγιναν πολύ σημαντικά βήματα στη
δημόσια διοίκηση. Τώρα ήρθε η ώρα να περάσουμε από το κράτος
που διαρκώς βελτιώνεται για να καλύψει τις προτεραιότητες του
πολίτη, στο κράτος που σχεδιάζει εξαρχής βάσει των προτεραιοτή-
των του πολίτη. Στόχος μας είναι να προσφέρουμε τις υπηρεσίες
που οφείλουμε σε κάθε Ελληνίδα και κάθε Έλληνα, σε κάθε γωνιά
της πατρίδας μας.

Στη φετινή ΔΕΘ οι ανακοινώσεις γύρω από τον οικονομικό και ανα-
πτυξιακό σχεδιασμό της κυβέρνησης δεν θα μπορούσαν να εστιά-
σουν σε τίποτε άλλο εκτός από τη στήριξη των συμπολιτών μας, κατε-
ξοχήν βεβαίως όσων έχουν πληγεί από τις φυσικές καταστροφές.
Πολύ απλά, η θεομηνία και οι πλημμύρες στην Κεντρική Ελλάδα,
όπως και οι δασικές πυρκαγιές του καλοκαιριού, επιβάλλουν μια κυ-
βερνητική ατζέντα κατεπείγουσας αρωγής και ανοικοδόμησης.

Μολονότι η καταγραφή των ζημιών βρίσκεται ακόμη σε εξέλιξη, ο
πρωθυπουργός Κυριάκος Μητσοτάκης έχει ήδη χαράξει την πορεία
της ανασυγκρότησης μελετώντας προσεκτικά και εις βάθος την κατά-
σταση. Για αυτό και η ομιλία του στη ΔΕΘ είναι εξαιρετικά σημαντική,
καθώς θα προδιαγράψει το πώς θα εκτελεστεί ένα τεράστιο και πολυ-
σύνθετο πρόγραμμα βοήθειας, τόσο για τον παραγωγικό τομέα, ο
οποίος μετρά πρωτοφανείς πληγές, όσο και για τα νοικοκυριά και
τους ιδιώτες.

Ήδη, σαν ένα πρώτο βήμα, όπως είναι η πάγια τακτική του στις με-
γάλες κρίσεις που αντιμετωπίζει η πατρίδα μας, ο Κυριάκος Μητσο-
τάκης απευθύνθηκε στην Ευρωπαϊκή Ένωση, η οποία και ανταποκρί-
θηκε αμέσως, όπως άλλωστε επιβάλλει ο σεβασμός προς την Ελλάδα,
ως κράτος-μέλος με απόλυτη ισότητα δικαιωμάτων και υποχρεώσε-
ων προς την ΕΕ.

Ενδεικτικά, αξιοποιώντας διάφορα χρηματοδοτικά εργαλεία (Τα-
μείο Αλληλεγγύης, τρέχοντα και παλαιότερα κονδύλια από το ΕΣΠΑ,
αναδιανομή πόρων από το Ταμείο Ανάκαμψης και Σταθερότητας,
έκτακτη ενίσχυση κ.λπ.), η Ευρωπαϊκή Επιτροπή βεβαιώνει την ελλη-
νική κυβέρνηση ότι θα χορηγήσει βοήθεια ύψους 2,25 δισ. ευρώ, κα-
τά προτεραιότητα για την ανάκαμψη του πρωτογενούς τομέα και των
υποδομών.

Ταυτόχρονα, στη ΔΕΘ θα προδιαγραφούν το ύψος και οι δίαυλοι
διάθεσης της έκτακτης χρηματοδότησης των πληγέντων απευθείας
από το Ελληνικό Δημόσιο. Εξάλλου, οι ψηφιακές υπηρεσίες του κρά-
τους (πλατφόρμα της πρώτης αρωγής arogi.gov.gr) ήδη υποδέχονται
τις αιτήσεις χιλιάδων δικαιούχων.

Συνοπτικά λοιπόν στη ΔΕΘ του 2023 η κυβέρνηση της Νέας Δημο-
κρατίας προτάσσει την άμεση υποστήριξη των ανθρώπων που υπέ-
στησαν τις βαριές συνέπειες ενός μείζονος οικουμενικού προβλήμα-
τος, της κλιματικής αλλαγής. Ασφαλώς το μεταρρυθμιστικό πρόγραμ-
μα δεν παραμελείται επ’ ουδενί, τώρα όμως είναι η ώρα που μια
απρόοπτη κρίση επιβάλλει ως απόλυτη προτεραιότητα την ανάκαμψη
και την επάνοδο στη φωτεινή πλευρά της ζωής. Όχι μόνο της οικονο-
μίας αλλά και ευρύτερα της χειμαζόμενης ελληνικής κοινωνίας.

Νίκη Κεραμέως Υπουργός Εσωτερικών

Στόχος μας να προσφέρουμε τις υπηρεσίες που οφείλουμε 
σε κάθε Ελληνίδα και Έλληνα σε κάθε γωνιά της πατρίδας μας
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Λίγο μετά την έναρξη της νέας σχολικής χρονιάς, το υπουργείο Παιδείας,
Θρησκευμάτων και Αθλητισμού, μέσα από τη συμμετοχή του στην 87η ΔΕΘ, απο-
τυπώνει το όραμά μας για τη συνολική αναβάθμιση της εκπαίδευσης. Σε έναν χώ-
ρο που έχει συνδεθεί με την ανάπτυξη και με την επιχειρηματικότητα, φιλοδο-
ξούμε να αναδείξουμε τον ρόλο της παιδείας ως βάσης για κάθε συζήτηση σχετι-
κά με τη δημιουργία και την εφαρμογή ενός σύγχρονου παραγωγικού μοντέλου.

Η νέα σχολική και ακαδημαϊκή χρονιά ξεκινά με σημαντικές καινοτομίες και
προοπτικές σε κάθε βαθμίδα της εκπαίδευσης. Εφαρμόζοντας ένα συνεκτικό

πλέγμα πρωτοβουλιών
για την επιτάχυνση της
εφαρμογής μεγάλων με-
ταρρυθμίσεων, αλλά και
υλοποιώντας παρεμβά-
σεις που διευκολύνουν
δραστικά την εκπαιδευτι-
κή καθημερινότητα, επι-
διώκουμε να κάνουμε
πράξη την καλύτερη εκ-
δοχή του εκπαιδευτικού

μας συστήματος, καθιστώντας το σύγχρονο, λειτουργικό και παραγωγικό.
Στο Περίπτερο 14, όπου φιλοξενείται φέτος το υπουργείο Παιδείας, Θρησκευ-

μάτων και Αθλητισμού, θέλουμε οι επισκέπτες να «περιηγηθούν» στο εκπαιδευ-
τικό μέλλον της χώρας. Ένα μέλλον που μπορεί να φαντάζει μακρινό αν το συγ-
κρίνουμε με τις δικές μας σχολικές αναμνήσεις, ωστόσο στην πραγματικότητα
βρίσκεται πολύ πιο κοντά μας. Και έχουμε το σχέδιο, τους πόρους και τη βούλη-
ση να το κάνουμε πράξη.

Δόμνα Μιχαηλίδου
Υφυπουργός Παιδείας, Θρησκευμάτων και Αθλητισμού

Τέσσερα χρόνια τώρα με ενεργητικές πολιτικές βελτιώνουμε
έμπρακτα την καθημερινή ζωή κάθε συμπολίτη μας. Κι αυτό θα

συνεχίσουμε να κάνουμε. Να στηρίζουμε κάθε πολίτη από άκρη σε άκρη
σε όλη την Ελλάδα. Να θωρακίζουμε τη χώρα μας σε όλα τα επίπεδα. Από την Υγεία και
την Παιδεία μέχρι την Οικονομία, την Ασφάλεια και τη Δικαιοσύνη. Για αυτό και ξεκινάμε
τη νέα τετραετία με μια σειρά μεταρρυθμίσεων οι οποίες θα έχουν ως αποτέλεσμα μια
Ελλάδα πιο παραγωγική, πιο συμπεριληπτική, πιο πράσινη, πιο ψηφιακή, πιο ισχυρή.
Στην Παιδεία το ενδιαφέρον μας είναι στραμμένο σε κάθε μαθητή, σε κάθε εκπαιδευτικό,
σε κάθε γονέα. Οφείλουμε να είμαστε -και είμαστε- δίπλα στον καθένα και στην καθεμία

ξεχωριστά, ιδιαίτερα σε όσους και
όσες έχουν τη μεγαλύτερη ανάγκη.
Στεκόμαστε έμπρακτα στο πλευρό
των μαθητών μας στη Θεσσαλία που
επλήγη από τις καταστροφικές
πλημμύρες. Για τα παιδιά εκείνα που
δεν κατάφεραν να πάνε την πρώτη
ημέρα στο σχολείο και να γεμίσουν
τα προαύλια με τα γέλια και τις φω-
νές τους, προχωράμε ως υπουργείο
Παιδείας, σε συνεργασία με το «Όλοι

Μαζί Μπορούμε», το «Μαζί για το Παιδί», την Περιφέρεια Αττικής και τους δήμους, σε
μια ενέργεια συγκέντρωσης καινούργιων σχολικών ειδών. Και δεν σταματάμε εδώ.
Έχουμε ήδη ξεκινήσει ελέγχους στατικότητας σε όλα τα σχολεία των περιοχών που
επλήγησαν ώστε να διασφαλίσουμε την ασφάλεια μαθητών και εκπαιδευτικών, που είναι
και η απόλυτη προτεραιότητά μας. Μεριμνώντας για την ψυχοκοινωνική στήριξη μαθη-
τών, εκπαιδευτικών και γονέων, προχωρήσαμε στην επιμόρφωση των συμβούλων Εκ-
παίδευσης, των διευθυντών των σχολείων αλλά και των ψυχολόγων και των κοινωνικών
λειτουργών με στόχο την άμεση ψυχολογική παρέμβασή τους. Εργαζόμαστε σκληρά για
να παρέχουμε σε όλα τα παιδιά μας ένα καλύτερο μέλλον.

Τις τελευταίες μέρες η Ελλάδα είναι αντιμέτωπη με τις τραγικές συνέπειες της κακο-
καιρίας «Ντάνιελ» και των συνακόλουθων καταστροφικών πλημμυρών στην περιοχή της
Θεσσαλίας. Εκφράζοντας τα ειλικρινή μας συλλυπητήρια στις οικογένειες των αδικοχα-
μένων συμπατριωτών μας, τονίζουμε τη σημασία και την ανάγκη αρχικά της αποκατάστα-
σης των ζημιών των περιουσιών των κατοίκων, καθώς και της ενίσχυσης των υποδομών
αλλά και τη σημασία της πρόληψης για την αποφυγή παρόμοιων καταστροφών μελλοντι-
κά. Από πλευράς υπουργείου Υγείας, κινούμαστε με στόχο τη διασφάλιση της καταλλη-
λότητας του νερού προς πόση, την προστασία των πολιτών από ενδεχόμενους κινδύνους
που προκαλούν τα λιμνάζοντα νερά και την επιδημιολογική επιτήρηση της περιοχής για
νοσήματα που μπορεί να προκύψουν.

Όσον αφορά τον ευρύτερο τομέα της Υγείας, η χώρα μας βρίσκεται σε μια κομβική
στιγμή της σύγχρονης Ιστορίας της, έχοντας επιλύσει, και συνεχίζοντας να επιλύει, προ-
βλήματα και εκκρεμότητες δεκαετιών, προετοιμάζοντας με αυτό τον τρόπο ένα καλύτερο
μέλλον για τις νεότερες γενιές. Ειδικότερα δρομολογούνται μεγάλες αλλαγές, πάντα με
στόχο την επανασύσταση του ΕΣΥ, ώστε να ανταποκρίνεται στις ανάγκες των πολιτών. Αυ-
τό αποτελεί και ένα μεγάλο εθνικό εγχείρημα για το οποίο εργαζόμαστε σκληρά όλοι στο
υπουργείο Υγείας. Ένα Εθνικό Σύστημα Υγείας που να διασφαλίζει την ισότητα στην πρό-

σβαση σε ποιοτικές υπηρεσίες υγείας για όλους, τη βελ-
τίωση της αποδοτικότητας του συστήματος, με ενίσχυση
της χρηματοδότησης του ανθρώπινου δυναμικού και της
ψηφιοποίησης των υπηρεσιών Υγείας, την πρόληψη των
κυριότερων χρόνιων νοσημάτων και το υγιές ξεκίνημα της
ζωής για όλα τα παιδιά μας, εστιάζοντας στην υγιεινή δια-
τροφή και στη βελτίωση της ψυχικής τους υγείας.

Το πρώτο βήμα έγινε με το σχέδιό μας για τον εκσυγ-
χρονισμό του ΕΚΑΒ για πρώτη φορά 40 χρόνια έπειτα από την ίδρυσή του, το οποίο και
μετά την έγκρισή του από το Υπουργικό Συμβούλιο παίρνει τον δρόμο της υλοποίησης.
Ένα ΕΚΑΒ, το οποίο αναδιαμορφώνεται και ψηφιοποιείται πλήρως κατά τα διεθνή πρότυ-
πα και ενισχύει το πλαίσιο λειτουργίας και εποπτείας του με βασικό στόχο την ταχύτερη
ανταπόκρισή του στις κλήσεις των πολιτών, αποτελούμενο από εξειδικευμένα και καλά
εκπαιδευμένα πληρώματα ασθενοφόρων. Θα ακολουθήσουν και άλλες μεταρρυθμίσεις
με στόχο τη βελτίωση των υπηρεσιών Υγείας που δικαιούνται οι πολίτες. Η πρόκληση εί-
ναι ιστορική και συνεπώς το καθήκον μας για ανταπόκριση είναι εθνική κοινωνική ανάγ-
κη. Αυτή θα είναι η τετραετία της Υγείας. 

Μιχάλης Χρυσοχοΐδης Υπουργός Υγείας

Η Υγεία σε μια κομβική χρονικά στιγμή

Κυριάκος Πιερρακάκης
Υπουργός Παιδείας, 
Θρησκευμάτων και Αθλητισμού

Για την καλύτερη 
εκδοχή 
του εκπαιδευτικού μας
συστήματος

Εργαζόμαστε σκληρά
για να παρέχουμε 
σε όλα τα παιδιά μας
ένα καλύτερο μέλλον



ΣΑΒΒΑΤΟ 16 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2023
POLITICAL 9
Χρήστος Σταϊκούρας
Υπουργός Υποδομών και Μεταφορών 

Σχεδιάζουμε μια νέα δέσμη 
παρεμβάσεων

Η φετινή ΔΕΘ είναι η πρώτη μετά την πρόσφατη ανανέωση της
εμπιστοσύνης των πολιτών στη Νέα Δημοκρατία.

Η νέα λαϊκή εντολή αποδεικνύει ότι ακολουθήσαμε συνετή οι-
κονομική πολιτική που αναβάθμισε το βιοτικό επίπεδο στη χώρα
και συνοδεύεται από την προσδοκία ότι θα συνεχίσουμε με την
ίδια και ακόμη μεγαλύτερη αποτελεσματικότητα το μεταρρυθμι-

στικό μας έργο.  Δυναμικό πυλώνα
της οικονομίας αποτελεί ο τομέας
των Υποδομών και Μεταφορών, την
ευθύνη του οποίου μου εμπιστεύ-
τηκε ο πρωθυπουργός Κυριάκος
Μητσοτάκης. 

Η δημιουργία νέων υποδομών
και ο εκσυγχρονισμός των υπηρε-
σιών στις μεταφορές συμβάλλουν
στη μεγέθυνση και βιώσιμη ανά-
πτυξη της οικονομίας, στη δημι-
ουργία θέσεων απασχόλησης, αλ-

λά και στην ενδυνάμωση της εθνικής ισχύος. 
Το στρατηγικό μας πλάνο εστιάζει στην αποτελεσματική προ-

ώθηση των έργων που βρίσκονται σε εξέλιξη, πολλά από τα οποία
έχουν εμβληματική σημασία. 

Ταυτόχρονα, όμως, σχεδιάζουμε μια νέα δέσμη παρεμβάσεων,
με σκοπό την ενίσχυση της ασφάλειας των υποδομών, τη μεγιστο-
ποίηση της αποδοτικότητας των εθνικών και ευρωπαϊκών πόρων,
την προώθηση των «πράσινων» μεταφορών, αλλά και την ορθολο-
γική αξιοποίηση των πολύτιμων υδάτινων πόρων, πεδίο που ανα-
δεικνύεται σε υψηλή προτεραιότητα με δεδομένη την εντεινόμε-
νη κλιματική κρίση.

Λευτέρης Αυγενάκης
Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων 

Προτεραιότητά μας η αποκατάσταση 
των ζημιών και η επάνοδος 
στην κανονικότητα, ώστε η θεσσαλική 
γη να συμβάλει και πάλι στο ΑΕΠ

Οι μεγάλες καταστροφές που προκάλεσε στην αγροτική παραγωγή η θεομηνία «Ντάνιελ» επιβάλ-
λουν την ενίσχυση της προσπάθειάς μας για υλοποίηση των προτεραιοτήτων που από τις προγραμμα-

τικές δηλώσεις έχουμε θέσει. Η αντίδραση της κυβέρνησης στις κατα-
στροφές απέδειξε στην πράξη ότι ο αγρότης δεν πρέπει να αισθάνεται
μόνος, ακόμα και σε αυτές τις πρωτόγνωρες συνθήκες.

Βασική μας προτεραιότητα είναι η αποκατάσταση των ζημιών και η
επάνοδος στην κανονικότητα, ώστε η θεσσαλική γη να συμβάλει και πάλι
στο ΑΕΠ. Επίσης:
1. Η επικαιροποίηση του κανονισμού του ΕΛΓΑ. Με τρία επίπεδα ασφά-
λισης, δημιουργία νέων κανόνων και πεδίων επιλογής για ασφαλιστική
κάλυψη, λόγω της κλιματικής κρίσης. Ο ΕΛΓΑ δεν πρόκειται να χάσει τον
δημόσιο χαρακτήρα του. Παράλληλα δρομολογείται η έναρξη εκτιμήσε-
ων με ψηφιακά μέσα για την επίτευξη ταχύτητας και ακρίβειας στο έργο
των εκτιμητών.

2. Εξορθολογισμός του ΟΠΕΚΕΠΕ με ένταξη όλων των υπηρεσιών του στο gov.gr και με
ριζική αλλαγή νοοτροπίας των έμμεσα εμπλεκομένων, ώστε να υπάρχει διαφάνεια και δικαιοσύνη. 

3. Μέγιστη δυνατή απορρόφηση των πόρων του «ΥΔΩΡ 2.0», ύψους 4 δισ. ευρώ, και ολοκλήρωση των
πολλών εμβληματικών έργων, φραγμάτων και αρδευτικών υποδομών που εξελίσσονται σε όλη τη
χώρα.

4. Στόχος μέχρι το τέλος της τετραετίας 60.000 νέοι να έχουν επιλέξει να ενταχθούν στην αγροτική πα-
ραγωγή. Στείλαμε ήδη ισχυρό μήνυμα για τον προσανατολισμό μας με την ένταξη των 2.096 επιλα-
χόντων στο Πρόγραμμα Νέων Αγροτών, με το πρόγραμμα να φτάνει τα 602 εκατ. ευρώ!

5. Ενίσχυση του συνεργατισμού. Οι ισχυρές διεπαγγελματικές οργανώσεις και η δημιουργία αγροτι-
κών τμημάτων εντός των Επιμελητηρίων «ξεκλειδώνουν» νέες δυνατότητες στην αγροτική κοινό-
τητα. 

Βασική προτεραιότητα της πολιτικής μας αποτελεί η αντιμετώπιση της
παράτυπης και η λελογισμένη ενίσχυση της νόμιμης μετανάστευσης με
όρους και κανόνες, στη βάση των αναγκών και των επιλογών της ελληνικής
κοινωνίας και οικονομίας. 

Στο πλαίσιο αυτό, το υπουργείο Μετανάστευσης και Ασύλου διεκδικεί,
διαχειρίζεται και διοχετεύει ευρωπαϊκούς πόρους προς την Ελληνική
Αστυνομία (υπουργείο Προστασίας του Πολίτη) και το Λιμενικό (υπουργείο
Ναυτιλίας) για τον εξοπλισμό και την εκπαίδευσή τους στην καλύτερη φύ-
λαξη και προστασία των ελληνικών συνόρων, που είναι, σε μεγάλο βαθμό,
και ευρωπαϊκά. 

Διεκδικούμε μια κοινή ευρωπαϊκή πολιτική με: α) υποχρεωτική αλληλεγ-
γύη, β) ενιαίο μηχανισμό για τις κατά νόμο απελάσεις, γ) ενίσχυση της
FRONTEX και δ) νέες ενισχυμένες από κοινού επιχειρήσεις επιτήρησης
των θαλάσσιων συνόρων. Η αποκατάσταση της εικόνας της χώρας στο εξωτερικό, μετά
την τραγωδία της Πύλου, βοηθά προς αυτή την κατεύθυνση, μαζί με την εντατικοποίηση
της συνολικής διαπραγμάτευσης με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, η οποία ήδη φέρνει πρό-
σθετους πόρους και διευκολύνσεις για τα νησιά του Ανατολικού Αιγαίου.  

Ταυτόχρονα, η Ελλάδα, όπως και οι περισσότερες ευρωπαϊκές κοινωνίες, έχει ανάγ-
κη από την εισαγωγή εργατικού δυναμικού σε συγκεκριμένους τομείς, μέσω κυρίως

μετακλήσεων εποχικών εργατών. Το σύστημα των μετακλήσεων σήμε-
ρα πάσχει λόγω της πολυδιάσπασης των αρμοδιοτήτων και της υποστε-
λέχωσης των υπηρεσιών αλλά και της ελλιπούς ψηφιοποίησης. Το ΥΜΑ
έχει πετύχει τη μερική απλοποίηση της νομοθεσίας με τον νέο Κώδικα
Μετανάστευσης και μιας σειράς άλλων διατάξεων. Σήμερα, προχωράμε
στην ολική ψηφιοποίηση του συστήματος της νόμιμης μετανάστευσης,
στην περαιτέρω απλοποίηση και εξορθολογισμό των διαδικασιών και
σχεδιάζουμε την ενοποίησή τους, ώστε ο ενδιαφερόμενος να έχει «μία
στάση» και όχι πολλές για την εξυπηρέτησή του. Επίσης, μελετάμε ρυθ-
μίσεις τόσο για τους ξένους που διαμένουν εδώ όσο και για τις μετακλή-
σεις εργαζομένων μέσω διμερών συμφωνιών, με χώρες όπως η Μολ-

δαβία, η Γεωργία και άλλες, ανάλογα με τις ανάγκες της ελληνικής κοινωνίας και
της εθνικής οικονομίας. 

Τέλος, βασικοί άξονες του σχεδιασμού μας για το Μεταναστευτικό αποτελούν τόσο η
ενίσχυση των πολιτικών ένταξης όσο και η προστασία των ευάλωτων μεταναστευτικών
πληθυσμών, όπως είναι οι ανήλικοι, τα άτομα με αναπηρία, οι ηλικιωμένοι και οι κακο-
ποιημένες γυναίκες. Υλοποιώντας προγράμματα εκπαίδευσης και κατάρτισης και διευ-
κολύνοντας την πρόσβαση στην αγορά εργασίας καταπολεμούμε την περιθωριοποίηση
και την παραβατικότητα, μετατρέποντας, σε έναν βαθμό, το πρόβλημα σε ευκαιρία.

Δημήτρης Καιρίδης Υπουργός Μετανάστευσης και Ασύλου

Μετανάστευση, το στοίχημα και η επιλογή
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Τον Ιούλιο του 2019, όταν ο πρωθυπουργός
μού εμπιστεύθηκε το υπουργείο Πολιτισμού,
στόχος μας ήταν η μεταστροφή της στατικής
πολιτιστικής διαχείρισης του παρελθόντος
στη δυναμική αναπτυξιακή προσέγγιση.

Ο πολιτισμός είναι δημόσιο κοινωνικό αγα-
θό άμεσα συνυφασμένο με την ανάπτυξη.
Προτεραιότητά μας είναι η ανάπτυξη δημό-
σιων ρεαλιστικών πολιτικών, με μετρήσιμα
αποτελέσματα, στην ποιότητα ζωής των πολι-
τών, στην πολιτιστική επιχειρηματικότητα,
στην οικονομική ανάπτυξη.  Σήμερα, το
υπουργείο Πολιτισμού υλοποιεί το μεγαλύ-
τερο πρόγραμμα έργων υποδομών -περισσότερα από
820 έργα, προϋπολογισμού άνω του 1,2 δισ. ευρώ, που
ολοκληρώνονται μέχρι το 2027. Τα έργα αυτά ενισχύουν
την απασχόληση με περίπου 5.000 εργαζόμενους. 

Για κάθε περιφέρεια συνθέσαμε την Πολιτιστική Χάρ-
τα Ανάπτυξης και Ευημερίας, με έργα διασυνδεδεμένα
με δράσεις, που ενδυναμώνουν τη σύγχρονη καλλιτε-
χνική δημιουργία και ενισχύουν τον πολιτιστικό τουρι-
σμό, αλλά και με αναγκαίες θεσμικές μεταρρυθμίσεις. 

Ο πολιτισμός αναδεικνύεται ως στρατηγικός αναπτυ-
ξιακός πόρος και ως σημαντικός παράγοντας κοινωνι-
κής συνοχής και ευημερίας. Σημαντικές δράσεις, μεί-
ζονα έργα, ουσιαστικά, διεθνούς βεληνεκούς, αποδί-

δονται στις τοπικές κοινωνίες. Έργα
που αλλάζουν τον πολιτιστικό χάρτη της
χώρας και δημιουργούν ένα εντελώς
νέο πολιτιστικό τοπίο: 
� Ενδεικτικά: Εθνικό Θέατρο στη Ρό-
δο, Τέμενος Βαγιαζήτ και Δοξιπάρα
Ζώνη στον Έβρο, τα Νεώρια στα Χανιά
και το Ηράκλειο, τα Φρούρια της Κέρ-
κυρας, της Ζακύνθου, της Μυτιλήνης,
του Σουλίου, οι Βασιλικές στους Φι-
λίππους, το Μουσείο Εναλίων Αρχαι-

οτήτων στον Πειραιά, Μουσεία στη Σπάρ-
τη, τα Τρίκαλα, το Αργοστόλι, τη Χίο, την Ελευσίνα, τη
Θεσσαλονίκη, ενώ το υποτιθέμενο έγκλημα στον
σταθμό Βενιζέλου αποδίδεται ως ένας μοναδικός
αρχαιολογικός χώρος. 
Προτεραιότητες αποτελούν:

� Η ολοκλήρωση του μεταρρυθμιστικού προγράμματος
του Οργανισμού Διαχείρισης και Ανάπτυξης Πολιτι-
στικών Πόρων με στόχο να αυξήσει την ορατότητα των
πολιτιστικών αγαθών, που διαχειρίζεται, και να μεγι-
στοποιήσει τους πόρους του, που επανεπενδύονται
στον πολιτισμό. 

� Η ολοκλήρωση της μεταρρύθμισης της μετατροπής
πέντε εμβληματικών μουσείων σε ΝΠΔΔ υπό την
εποπτεία του ΥΠΠΟ και με απαρέγκλιτη εφαρμογή της

αρχαιολογικής νομοθεσίας. 
� Η καθολική προσβασιμότητα στον πολιτισμό των αρ-

χαιολογικών χώρων, των μουσείων, των υποδομών
του σύγχρονου πολιτισμού.

� Η ολοκλήρωση του προγράμματος προστασίας, ανά-
δειξης και λειτουργίας του κτήματος στο Τατόι ως πό-
λου πολιτισμού και ψυχαγωγίας.

� Η επέκταση του Εθνικού Αρχαιολογικού Μουσείου με
την υλοποίηση της πρότασης του David Chipperfield. 

� Η λειτουργία Ανώτατης Σχολής Παραστατικών Τε-
χνών, το 2025. 

� Η ανάπτυξη της οπτικοακουστικής βιομηχανίας και
του κινηματογράφου.

� Η προστασία των πνευματικών και συγγενικών δι-
καιωμάτων, των δημιουργών, των δικαιούχων, αλλά
και των χρηστών.

� Ο επαναπατρισμός των παρανόμως εξαχθέντων πολι-
τιστικών αγαθών, με κορυφαίο στόχο την επανένωση
των Γλυπτών του Παρθενώνα.
Οι πολιτικές μας συναιρούνται σε μία μείζονα υπο-

χρέωση: να πάμε τον πολιτισμό πολλά βήματα μπρο-
στά. Να παρέχουμε στους πολίτες ολοένα μεγαλύτε-
ρη και ευχερέστερη πρόσβαση όχι σε έναν πολιτισμό
αυτοαναφορικό και περίκλειστο, αλλά σε έναν πολιτι-
σμό που διαλέγεται γόνιμα με την κοινωνία και την οι-
κονομία.

Ο πρωθυπουργός Κυριάκος Μητσοτάκης αφουγκράστηκε τη μεγάλη
επιδραστικότητα του αθλητισμού στην κοινωνία μας και προχώρησε στην
αναβάθμιση του χαρτοφυλακίου του σε υπουργείο, συνδέοντάς τον με τον
φυσικό του χώρο, την Παιδεία, και τις νέες γενιές της χώρας. Μια απόφα-
ση εξόχως σημαντική, που μας δημιουργεί ακόμα μεγαλύτερες ευθύνες
αλλά και αισιοδοξία για το μέλλον του αθλητισμού στην Ελλάδα. Πρόκει-
ται για μια κεντρική απόφαση-σταθμό για το μέλλον του αθλητισμού στη
χώρα μας, που γέννησε τους Ολυμπιακούς Αγώνες και διέδωσε με συνέ-
πεια τις αρχές και τις αξίες του ευ αγωνίζεσθαι. 

Στόχος μας είναι, πατώντας σε γερά θεμέλια, να ολοκληρώσουμε το
οικοδόμημα του αθλητισμού, με αίσθημα ευθύνης στις ανάγκες των
αθλητών και των πρωταθλητών μας αλλά και με πρωταρχική μας δέ-
σμευση να αυξήσουμε τον αριθμό των αθλουμένων σε κάθε ηλικία.

Εξάλλου, η ενασχόληση με τον αθλητισμό αποτελεί εργαλείο βελτίωσης
της ποιότητας της ζωής τους και σημαντική επένδυση για την υγεία τους.
Ειδικά για τα νέα παιδιά, ο αθλητισμός συμβάλλει στη διαμόρφωση των
χαρακτήρων τους, στην κοινωνικοποίησή τους και καλλιεργεί αξίες
όπως ο σεβασμός, η αλληλεγγύη, η πειθαρχία, η ευγενής άμιλλα.  Με
όρους νομιμότητας, διαφάνειας και αποτελεσματικότητας είμαστε απο-
φασισμένοι να προωθήσουμε μεταρρυθμίσεις -που θα ανακοινωθούν
σύντομα- σε όλο το φάσμα του ελληνικού αθλητισμού, έχοντας ως βασι-
κό μέλημά μας την καθολική προσβασιμότητα του χώρου. 

Αποτελεί χρέος προς τους πολίτες που μας εμπιστεύθηκαν για δεύτε-
ρη συνεχόμενη τετραετία να φτιάξουμε μαζί τους μια Ελλάδα σύγχρονη,
μια Ελλάδα που όλοι θα ευημερούν σε σώμα και πνεύμα, όπως δηλαδή
θα έλεγαν και οι αρχαίοι ημών πρόγονοι: νους υγιής εν σώματι υγιεί. 

Γιάννης Βρούτσης Αναπληρωτής υπουργός Αθλητισμού

Η κυβέρνηση αναβάθμισε το οικοδόμημα του αθλητισμού 

Λίνα Μενδώνη Υπουργός Πολιτισμού 

Πολιτισμός: Κοινωνικό αγαθό και εργαλείο ανάπτυξης
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Δεν μου το βγάζει κανείς από το μυαλό το μεγάλο σπρώξιμο που πέφτει
από επιχειρηματικά κέντρα, που ελέγχουν και δημοσκοπήσεις, στον Στέ-
φανο Κασσελάκη. Θέλω να πω ότι οι δημοσκοπήσεις που βγαίνουν και τον
δείχνουν πρώτο δεν δικαιολογούνται από τους συσχετισμούς μέσα στο
κόμμα και την πολύ μικρή συμμετοχή. Μάλιστα, αναλυτής μού είπε ότι οι
δημοσκοπήσεις που τον δείχνουν πρώτο είναι για να στρέψουν τους ανα-
ποφάσιστους και λοιπούς καιροσκόπους προς το μέρος του, δηλαδή να
δημιουργήσουν μια επίπλαστη εικόνα νίκης για να παρασύρουν τα μέλη
του κόμματος. 

Άργησε αλλά το κατάλαβε…
To γεγονός ότι η Ένωση Δικαστών έσπευσε να αντιδράσει στο παραλήρημα

του Στέφανου Κασσελάκη για τους δικαστές και τους δημοσιογράφους είναι
διότι πολύ απλά πήρε το μάθημά της όταν «χαϊδολογούσε» τον Αλέξη Τσίπρα
και έκανε τα στραβά μάτια στον Παύλο Πολάκη, ο οποίος χωρίς συνέπειες μι-
λούσε για «θάψιμο τρία μέτρα κάτω από τη γη». Συνολικά, αυτές οι συμπεριφο-
ρές και η ανεκτικότητα που έδειξαν όλα αυτά τα χρόνια έφεραν την αμφισβή-
τηση στον θεσμό της Δικαιοσύνης. Και παρόλο που η Ένωση Δικαστών αντέ-
δρασε, η ΕΣΗΕΑ δεν αντέδρασε καθόλου στο «ξεδόντιασμα δημοσιογράφων»
που υποσχέθηκε ο κ. Κασσελάκης… Προς γνώση και συμμόρφωση… 

Πάνε να φτιάξουν επίπλαστο κλίμα νίκης

Σας θυμίζει κάτι 
το σπρώξιμο Κασσελάκη; 
Επίσης, να πούμε ότι δεν είναι τυχαίες στις
δημοσκοπήσεις οι ερωτήσεις του στιλ «Ποι-
ος μπορεί να κερδίσει τον Μητσοτάκη;», με
τον Στ. Κασσελάκη να προηγείται. Θα σας θυ-
μίσω ότι αυτά τα κόλπα τα έκαναν και στα
εσωκομματικά του ΠΑΣΟΚ με τον Βαγγέλη
Βενιζέλο και τον Γιώργο Παπανδρέου το
2007. Όλες οι δημοσκοπήσεις τότε έλεγαν
ότι μόνο ο Βενιζέλος κέρδιζε τον τότε παντο-
δύναμο Καραμανλή. Και έβγαινε ο Βενιζέ-
λος και έλεγε: «Τα βλέπετε; Μόνο εγώ μπορώ
να κερδίσω τον Καραμανλή». Όμως, οι ψη-
φοφόροι του ΠΑΣΟΚ δεν τσίμπησαν το τυρά-
κι τής τότε διαπλοκής, ψήφισαν τον ψύχραι-
μο Παπανδρέου και το 2009 κέρδισε πανη-
γυρικά τον Κώστα Καραμανλή. Σας θυμίζει
κάτι αυτό; 

Νέος πρόεδρος 
στο Κτηματολόγιο

Η κυβέρνηση όρισε στις 8 Σεπτεμβρίου νέο
πρόεδρο στον ταλαιπωρημένο φορέα του Ελ-
ληνικού Κτηματολογίου τον πολιτευτή Αχαΐας
Ανδρέα Τσώκο, ο οποίος παραιτήθηκε στις 11
Σεπτεμβρίου επικαλούμενος «επαγγελματικά
ασυμβίβαστα». O υπουργός Ψηφιακής Διακυ-
βέρνησης Δημήτρης Παπαστεργίου υπέγραψε
νέα υπουργική απόφαση, με την οποία πρό-
εδρος του ΝΠΔΔ «Ελληνικό Κτηματολόγιο»
τοποθετείται ο Στέλιος Σακαρέτσιος, οικονο-
μολόγος - πληροφορικός, άλλοτε εκδότης της
εφημερίδας «Νεοδημοκράτης», ο οποίος τυγ-
χάνει και διευθυντής του γραφείου του υφυ-
πουργού Κώστα Κυρανάκη.

Ο
πως καταλαβαίνετε, η ομιλία του πρωθυπουργού
στην 87η ΔΕΘ μετατρέπεται διαρκώς, μιας και οι
πλημμύρες έχουν αλλάξει τα δεδομένα. Ο Κυρ.

Μητσοτάκης θα δώσει πολύ μεγάλη βάση σε θεματικές
στις οποίες θα πρέπει να γίνουν σημαντικές μεταρρυθ-
μίσεις και μικρότερη στο καλάθι των παροχών, που ού-
τως ή άλλως είναι μικρότερο, αφού τις μεγάλες παροχές
τις έδωσε αμέσως μετά τις εκλογές με νομοσχέδιο του
ΥΠΟΙΚ. Ο Κυρ. Μητσοτάκης θα επικεντρωθεί πλέον στις
μεγάλες αλλαγές που πρέπει να γίνουν στο κράτος, στην

αναβάθμιση της Υγείας και της Παιδείας (νέο ΕΣΥ και μη
κρατικά πανεπιστήμια), στη γρήγορη απονομή δικαιο-
σύνης, στην καταπολέμηση της φοροδιαφυγής και στις
μεγάλες αλλαγές στην Πολιτική Προστασία με ενσωμά-
τωση του Στρατού. Δεν θεωρούσε εξαρχής ότι σε αυτήν
τη ΔΕΘ θα έπρεπε να παρουσιάσει κάποιο μεγάλο καλά-
θι, πέρα από αυτά που ήδη έχουν ανακοινωθεί για τις
ευάλωτες ομάδες και, φυσικά, τις αυξήσεις στον κατώ-
τατο μισθό και τις συντάξεις που είναι αναμενόμενες και
εκ του νόμου. 

Το καμπανάκι χτύπησε στο Μαξίμου
Πάντως, έχει χτυπήσει στο Μαξίμου και
ένα καμπανάκι σοβαρό από τις δημο-
σκοπήσεις και μιλάω για τα όσα ανέφε-
ρε και ο Στράτος Φαναράς στην τελευ-
ταία δημοσκόπηση της Metron Analy-
sis, όπου διαπιστώνει ένα κλίμα απαι-
σιόδοξο από τους
πολίτες και μια
μεγάλη πτώση στη
σταθερότητα που
παρουσίαζε η κυ-
βέρνηση. Μια
πτώση που, όπως
είπε, είναι μεγα-

λύτερη και από αυτήν που παρατηρήθη-
κε μετά το τραγικό δυστύχημα στα Τέμ-
πη. Για αυτό και ο μεγάλος στόχος του
Μεγάρου Μαξίμου είναι να αλλάξει το
κλίμα στη ΔΕΘ με την ομιλία και τη συ-
νέντευξη Τύπου. Επίσης, επειδή ακρι-

βώς υπάρχει αυτή η
πτώση, πλέον το διακύ-
βευμα των αυτοδιοικη-
τικών εκλογών γίνεται
πιο πολιτικό και η ΝΔ
θα ρίξει όλο της το βά-
ρος για να έχει ξεκά-
θαρη υπεροχή. 

Τσακωμός στο
Πεδίο του Άρεως  
Μου λένε ότι χθες στο Φεστιβάλ
Βιβλίου στο Πεδίο του Άρεως
έπεσαν ψιλές. Όπως μου είπαν,
εκεί βρέθηκε ο βουλευτής του
κόμματος Σπαρτιάτες Χάρης Κα-
τσιβαρδάς μαζί με φίλους του.
Παρέα αριστεριστών-αναρχικών
τούς εντόπισε και άρχισε τις αν-
τεγκλήσεις και μετά έπεσαν διά-
φορες ψιλές. Ένας από τους φί-
λους του βουλευτή χτυπήθηκε
πιο σοβαρά, μια και έπρεπε να
νοσηλευτεί στο νοσοκομείο. 

Οι 6 πυλώνες
στους οποίους 
θα επικεντρωθεί
ο Μητσοτάκης



Α
πίστευτες καταγγελίες για τη διοίκηση του Κωνσταντί-
νου Ζέρβα. Σύμφωνα με καταγγελίες που έφτασαν
στην εφημερίδα μας, με απόφασή του, την οποία δημο-

σιεύουμε, ο κ. Ζέρβας έστειλε με «δυσμενή» μετάθεση σε άλ-
λο πόστο δημοτικό υπάλληλο με προβλήματα υγείας επειδή
εκφράστηκε ανοιχτά υπέρ άλλης υποψηφιότητας. Ο πανικός
της διοίκησης Ζέρβα οδηγεί σε σπασμωδικές ενέργειες που
ευτελίζουν τον θεσμό του πρώτου
πολίτη αυτής της πόλης. Όπως,
για παράδειγμα, οι εκδικητι-
κές δυσμενείς τοποθετή-
σεις δημοτικών υπαλλή-
λων που δεν πρόσκεινται
στην τωρινή διοίκηση. Χα-
ρακτηριστικό είναι το παρά-
δειγμα του δημοτικού υπαλ-
λήλου Γ.Ρ. (τα στοιχεία προφα-
νώς είναι στη
διάθεση της
εφημερίδας), δι-
οικητικού λογι-
στικού βαθμού
Α’, ο οποίος με-
τακινήθηκε από
τη θέση που είχε
στο τμήμα Οικο-
νομικής και Τα-
μειακής Διαχεί-
ρισης στο τμήμα
Δ η μ ο τ ι κ ώ ν
Μουσικών Σχη-
μάτων διότι εκ-
φράστηκε ανοι-
χτά υπέρ της υποψηφιότητας του Στέλιου Αγγελούδη!

Το εξοργιστικό της... δυσμενούς μετάθεσης είναι ότι ο εν λό-
γω δημοτικός υπάλληλος αντιμετωπίζει σοβαρά προβλήματα
με το ακουστικό σύστημά του και για αυτό τον λόγο η τοποθέ-
τησή του στη συγκεκριμένη θέση είναι επικίνδυνη για την
υγεία του. Μάλιστα, η τοποθέτηση αυτή πραγματοποιήθηκε
την τελευταία μέρα των μετακινήσεων ενόψει εκλογών προ-
κειμένου να μην προλάβει να αντιδράσει.

Εντούτοις, ο Γ.Ρ. ζήτησε να μιλήσει προσωπικώς με τον δή-
μαρχο, τον επισκέφτηκε, αλλά εκείνος έδειξε έκπληξη δη-
λώνοντας άγνοια για το συμβάν! Ωστόσο, όπως φαίνεται από
το έγγραφο της μετακίνησης του υπαλλήλου, ξεκάθαρα ανα-
φέρεται ως αιτιολογία η «απόφαση δημάρχου» και αντ’ αυτού
φέρει την υπογραφή του γενικού γραμματέα Νίκου Λιακό-
πουλου. Αν συμβαίνει πράγματι το πρώτο, δηλαδή ότι δεν έχει
ιδέα ο δήμαρχος, ποιος και γιατί μετακινεί κατά το δοκούν
δημοτικούς υπαλλήλους χωρίς αιτιολόγηση; Άρα είναι ακα-
τάλληλος να ελέγχει τους συνεργάτες του, οι οποίοι τον εκθέ-
τουν. Αν όχι, τότε πολύ απλά έχει καταληφθεί από αισθήματα
ρεβανσισμού…
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Οι τσαμπουκάδες 
του Τόλη
Είχα καιρό να τον δω, από τότε που
αποχώρησε ο Αλέξης Τσίπρας από
την ηγεσία του ΣΥΡΙΖΑ. Όμως, ο Απο-
στόλης ο Γκλέτσος εμφανί-
στηκε στα social media
με τις πλημμύρες και
απειλεί πάλι με το
γνωστό του ύφος ότι
θα μοιράσει χα-
στούκια… Ο υποψή-
φιος περιφερειάρχης
Στερεάς Ελλάδας του ΣΥΡΙ-
ΖΑ, γνωστός και ως Τόλης, τσακώθη-
κε στο Facebook με πρώην στέλεχος
της Νομαρχιακής του ΣΥΡΙΖΑ στη
Φθιώτιδα. Mάλιστα, ο Γκλέτσος «δε-
σμεύτηκε» ότι μετά τις εκλογές θα
τον δείρει δημοσίως! Ώπα ρε Αποστό-
λη, κρατήσου… 

Το μήνυμα Μπρατάκου 
στα κινητά 
των βουλευτών της ΝΔ
Ένα SMS έλαβαν όλοι οι βουλευτές της ΝΔ στα
κινητά τους από τον Γιάννη Μπρατάκο. Το μήνυ-
μα του υφυπουργού παρά τω πρωθυπουργώ ση-
μείωνε: «Η ομιλία του
πρωθυπουργού στην 87η
ΔΕΘ θα γίνει το Σάββατο
16/9 στις 20.00 στο Βελλί-
δειο. Υπό το βάρος των
συνθηκών, παρακαλούμε
κατά την παραμονή σας
στη Θεσσαλονίκη να συμ-
μετέχετε μόνο σε ανα-
γκαίες και αυστηρά θε-
σμικές εκδηλώσεις».
Αυτό το «θεσμικές εκδηλώσεις» είναι νέα έκ-
φραση γιατί σε περασμένες δεκαετίες είχαν γί-
νει παρατράγουδα. Γίνεται αντιληπτό ποια είναι
η εντολή του πρωθυπουργού και πλέον όλα τα
«γαλάζια» στελέχη πρέπει να είναι πολύ προσε-
κτικά και να κινούνται σεμνά και ταπεινά. 

Ποιος τον έστειλε 
στη Μακρόνησο;

Την επίσκεψη Κασσελάκη στη Μακρόνη-
σο εισηγήθηκε ο Παύλος Πολάκης, λένε
διάφοροι… Κούνια που σας κούναγε. Άλ-
λος του το πρότεινε και μη με πιέζετε να
σας τον αποκαλύψω. Του είχε δώσει και
εναλλακτικές, όπως, για παράδειγμα, το
Σκοπευτήριο της Καισαριανής ή τον τοίχο
του μπλόκου της Κοκκινιάς, που τα είχε
επισκεφτεί και ο Αλέξης Τσίπρας, επίσης
καθ’ υπόδειξη συγκεκριμένου παράγον-
τα, ο οποίος –επαναλαμβάνω- δεν είναι ο
Πολάκης. Αυτά...

Το πολιτικό ήθος 
που προάγει 
ο δήμαρχος
Θεσσαλονίκης
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Η Παρασκευή ήταν ακόμη μια μέρα εντατι-
κών συσκέψεων στο πλαίσιο της πυρετώ-
δους προετοιμασίας ενόψει της παρουσίας
του Κυριάκου Μητσοτάκη στη ΔΕΘ. Κόσμος
και κοσμάκης μπήκε στο Μέγαρο Μαξίμου,
είτε ψηφιακά μέσω
των απανωτών τηλε-
διασκέψεων είτε
διά της φυσικής πα-
ρουσίας, προκειμέ-
νου ο Κυριάκος Μη-
τσοτάκης να συμ-
πληρώσει στοιχεία
και δεδομένα στο
μπλοκάκι με τις ση-
μειώσεις του, για να
γίνει το τελικό φινί-
ρισμα στη σημερινή ομιλία του στο Βελλί-
δειο. Πάντως, ένα πουλάκι μού σφύριξε ότι
και ο αρχηγός ΓΕΕΘΑ, στρατηγός Κωνσταν-
τίνος Φλώρος, πέρασε την Παρασκευή το
κατώφλι του πρωθυπουργικού μεγάρου.
Από το συγκεκριμένο τιτίβισμα δεν μου
προκύπτει ότι συνδέεται η επίσκεψη του
Α/ΓΕΕΘΑ με κάποια από τα σχέδια που ο
πρωθυπουργός θα ανακοινώσει και συνδέ-
ονται με τις αλλαγές στη δομή της Πολιτικής
Προστασίας.

Τα τετ α τετ 
του πρωθυπουργού 
πριν από τη ΔΕΘ

Ρητές διαβεβαιώσεις και μάλιστα από τα
πιο επίσημα χείλη ζήτησε, όπως μαθαί-
νω, ο πρωθυπουργός ότι η διέλευση από
την εθνική οδό Αθηνών - Θεσσαλονίκης
(δόθηκε από χθες στην κυκλοφορία) εί-
ναι απολύτως ασφαλής για τους πολίτες!
Είναι φανερό ότι ο κ. Μητσοτάκης θέλει
να λειτουργήσει προληπτικά σε όλα τα
επίπεδα. Δείχνει όμως και κάτι άλλο, ότι
θέλει να περάσει παντού το μήνυμα ότι οι
ευθύνες έχουν ονοματεπώνυμο και τις
αναλαμβάνει όποιος τις έχει.
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Για να καταλάβετε ότι τα πράγματα στην Ευρωβουλή είναι χειρότε-
ρα απ’ ό,τι στο ελληνικό Κοινοβούλιο, την ώρα που η Ούρσουλα φον
ντερ Λάιεν εκφωνούσε ομιλία, η επίτροπος Εσωτερικών Υποθέσε-
ων της ΕΕ Ίλβα Γιόχανσον έπλεκε ροζ κάλτσες. Ατάραχη, σαν να εί-
ναι στην πολυθρόνα του σπιτιού της… Ωστόσο, αυτή δεν ήταν η
πρώτη φορά που η Ευρωπαία επίτροπος εμφανίζεται σε συνεδρία-
ση να πλέκει. Το 2021 οι φωτογράφοι την είχαν συλλάβει σε άλλη
συνεδρίαση να πλέκει μάλλινη μπλε κάλτσα. Αντιλαμβάνεστε ποιοι
διαχειρίζονται το μέλλον της Γηραιάς Ηπείρου; 

Η επίτροπος που πλέκει κάλτσες…

Θαυμαστής 
του Κασσελάκη
ο ΓΑΠ;
Έτσι μαθαίνω. Ο Τζέφρι-Γιώργος
Παπανδρέου είναι, λέει, ενθου-
σιασμένος με την παρουσία του
αμερικανοτραφούς Στέφανου
Κασσελάκη. Κύλησε ο τέντζερης
και βρήκε το καπάκι, που λέμε…
Φαντάζομαι, ο Ζορζ θα είναι δια-
θέσιμος σε ένα κόμμα Κασσελά-
κη… για να μεταφέρει τις πολύτι-
μες εμπειρίες του στη διάλυση
μιας χώρας!

Κ
ατώτερος των περιστάσεων αποδεικνύεται ο νυν και εκ νέ-
ου υποψήφιος περιφερειάρχης Ανατολικής Μακεδονίας -
Θράκης Χρήστος Μέτιος, ο οποίος προσπαθεί να απαλλά-

ξει τον εαυτό του από οποιαδήποτε ευθύνη αναφορικά με τη μεγά-
λη φωτιά στον Έβρο που κατέκαψε 1 εκατ. στρέμματα στον ακριτι-
κό νομό αλλά και μια αξιοσημείωτη έκταση του δάσους της Δα-
διάς. Σε τηλεοπτικό debate με τον επίσης υποψήφιο περιφερειάρ-
χη ΑΜΘ Χριστόδουλο Τοψίδη, ο απερχόμενος τοπάρχης Χρ. Μέ-
τιος ισχυρίστηκε πως ούτε λίγο ούτε πολύ δεν έχει καμία ευθύνη
επειδή όλες τις ευθύνες τις ανέλαβε ο πρωθυπουργός Κυριάκος
Μητσοτάκης!

Αυτή η τοποθέτηση Μέτιου έγινε ως απάντηση σε ερώτηση που
του υπέβαλε ο Τοψίδης αναφορικά με το πώς νιώθει για τις ευθύ-
νες που τον βαρύνουν σχετικά με τη φωτιά της Δαδιάς και του
Έβρου γενικά. Ο Χρήστος Μέτιος, στην προσπάθειά του να κρυφτεί
πίσω από το δάχτυλό του, «έδειξε» έως και τον πρωθυπουργό.

«Ο πρωθυπουργός ο ίδιος ήρθε στον Έβρο, επισκέφτηκε και
τη Δαδιά και μάλιστα ο ίδιος ανέλαβε και την ευθύνη για το ότι
δεν μπόρεσε να σωθεί αυτό το τμήμα του δάσους - ένα μεγάλο

τμήμα του δάσους που κάηκε. Βέβαια, θα δούμε τα συνολικά
στοιχεία όταν αυτά θα ανακοινωθούν. Υπάρχει μια μικρή αισιο-
δοξία από κάποιους δασολόγους, τους υπευθύνους και από τον
Φορέα Διαχείρισης, που μας ανέφεραν ότι ολική καταστροφή εί-
ναι ένα μικρότερο μέρος από τα συνολικά καμένα, σε κάποια δεν
είναι τόσο, αλλά αυτά τα συμπεράσματα θα βγουν τότε. Λοιπόν ο
ίδιος ο πρωθυπουργός ανέλαβε την ευθύνη και ανέλαβε την ευ-
θύνη να αλλάξει το μοντέλο. Αυτό το μοντέλο που 25-30 χρόνια
τώρα, όπως εφαρμόζεται, δεν μπορεί να αντιμετωπίσει τόσο δύ-
σκολα θέματα, τόσο δύσκολες καταστάσεις, τόσο δύσκολα και
ακραία φαινόμενα, όπως ήταν αυτή η πυρκαγιά της Δαδιάς. Και
δεν το λέω εγώ αυτό. Το λένε ανώτατοι αξιωματικοί της Πυρο-
σβεστικής Υπηρεσίας, το είπα και νωρίτερα… Και μακάρι να
υπήρχαν πράγματα που θα μπορούσα να κάνω περισσότερα και
θα τα έκανα με βάση και αυτές τις αρμοδιότητες που έχω», ήταν η
ακριβής δήλωση του Μέτιου.

Μπερδεύει δηλαδή σκοπίμως την πολιτική ευθύνη που ανέλαβε ο
πρωθυπουργός με τις δικές του τις επιχειρησιακές ως τοπάρχη! Ή
είναι αφελής ή το κάνει με σκοπιμότητα. Διαλέγετε και παίρνετε… 

Καλωσορίζουμε στην
εφημερίδα μας και τον
έμπειρο πολιτι-
κό συντά-
κτη
Γιώργο
Παπα-
κων-
σταντί-
νου, ο οποί-
ος θα σας ενημερώνει
καθημερινά για όσα
συμβαίνουν στη ΝΔ αλ-
λά και στην κυβέρνηση
με δυνατό ρεπορτάζ και
πληροφορίες. Καλή αρ-
χή, Γιώργο…

Χρήστος Μέτιος: 
«Δείχνει» Μητσοτάκη 
για τη μεγάλη φωτιά 
στον  Έβρο
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@ Ζήτημα δημοκρατίας  

Μιλάω με πολύ κόσμο και κάποιοι από αυτούς τους ανθρώ-
πους είναι ψηφοφόροι της κυβέρνησης: «Ρε συ, εκεί στον

ΣΥΡΙΖΑ τι κά-
νουν;». Είναι
πολύ καλά,
εσείς; Είναι εν-
τυπωσιακό να
απορούν ακόμη
και οι κυβερνη-
τικοί με την
απουσία της αν-
τιπολίτευσης.
Είναι σχεδόν

συγκινητικό. Είναι δείγμα ότι ο κόσμος αντιλαμβάνεται τη
σημασία της, δεν έχει σημασία τι ψηφίζει, έχει σημασία ότι
θέλει να λειτουργούν οι θεσμοί και η αντιπολίτευση είναι
θεσμός της δημοκρατίας. Θεμελιώδης. 

Μ
έσα στο Σαββατοκύριακο θα ξέρουμε ποιος θα είναι ο νέος αρ-
χηγός του ΣΥΡΙΖΑ. Ή, η νέα αρχηγός, εάν τελικά επικρατήσει η
Έφη Αχτσιόγλου. Και μαζί θα ξέρουμε και ποιος θα είναι ο ΣΥΡΙ-

ΖΑ της επόμενης μέρας. Ενδιαφέρει αυτό όσους δεν ψηφίζουν ΣΥΡΙΖΑ;
Δεν ξέρω αν τους ενδιαφέρει, αλλά θα έπρεπε. Όπως πρέπει να ενδιαφέ-
ρει και όσους δεν ψηφίζουν Νέα Δημοκρατία, το 60% δηλαδή, ποιος τους
κυβερνάει. 

Προφανώς δεν έχει ίδιο βάρος το ποιος είναι πρωθυπουργός με το ποι-
ος είναι ηγέτης της αξιωματικής αντιπολίτευσης, ας μη λέμε και τα απο-
λύτως αυτονόητα. Αλλά ήρθε κάπου εδώ η ώρα να τελειώνει κι αυτό το σί-
ριαλ του ΣΥΡΙΖΑ και το κόμμα που ψήφισε το 18% του εκλογικού σώματος
να κάνει αυτό που το ψήφισε ο κόσμος για να κάνει: αντιπολίτευση. Διότι
μέχρι τώρα δεν το έχει κάνει. 

Είναι εντυπωσιακή η απουσία του ΣΥΡΙΖΑ από την πολιτική σκηνή τούς
τελευταίους μήνες. Είναι πιο εντυπωσιακή ακόμη κι απ’ αυτό που κάποιοι
ερμηνεύουν ως απουσία της κυβέρνησης. Η χώρα κάηκε, πνίγηκε, αντι-
μετωπίζει τα
μύρια όσα προ-
βλήματα και η
αξιωματική αν-
τιπολίτευση πε-
ριφέρεται αμή-
χανη, κουβεν-
τιάζοντας εάν ο
Στέφανος Κασ-
σελάκης έπρε-
πε ή δεν έπρεπε
να πάει να γυρί-
σει σποτάκι στη
Μ α κ ρ ό ν η σ ο .
Εντάξει, πάντα
είναι μια καλή
στιγμή για να
συζητήσει κα-
νείς την ιδεολογική του ταυτότητα, ιδιαίτερα ένα κόμμα της Αριστεράς,
αλλά υπάρχουν και κάποιες στιγμές που η ιδεολογική σου ταυτότητα
ίσως και να πρέπει να μπει σε δεύτερο πλάνο και να κάνεις τη δουλειά για
την οποία εντέλει πληρώνεσαι. 

Να του το δώσουμε του ΣΥΡΙΖΑ: πέρασε πολύ δύσκολα μετά τις εκλο-
γές. Δεν είναι απλό να διαχειριστείς μια τέτοια ήττα, ούτε την αποχώρηση
του ανθρώπου που σε έκανε κόμμα εξουσίας. Ο οποίος Αλέξης Τσίπρας
είναι άφαντος και ενδεχομένως καλά κάνει. Οι άλλοι, όμως; Οι άλλοι πα-
λεύουν για την ηγεσία, σαν να έχουν ξεχάσει πλήρως ότι η χώρα συνεχί-
ζει να υπάρχει και τους έχει ανάγκη. Και μέσα σ’ όλα βγαίνουν κάποιοι
άνθρωποί τους, όπως ο Σωκράτης Φάμελλος στη Θεσσαλονίκη, και μιλά-
νε για πολιτική, αλλά μάλλον δεν τους ακούει κανείς. Είναι όλοι πάρα πο-
λύ απασχολημένοι με τις στοιχηματικές αποδόσεις του Κασσελάκη και
της Αχτσιόγλου στις εσωκομματικές εκλογές. 

Να τελειώνουμε, κάπου, όμως. Με τον έναν ή τον άλλον τρόπο, να τε-
λειώνουμε. Αρκετά τράβηξε αυτό και δεν είναι η στιγμή για να συνεχιστεί
το κενό και δεν είναι η στιγμή για να ασχοληθούμε άλλο με το αν ένας γιά-
πης μπορεί να ηγηθεί ενός κόμματος της Αριστεράς, αν είναι προτιμότε-
ρος από μια γυναίκα, ή αν ο Πολάκης κάπνιζε στριφτά ή σέρτικα. 

Να τελειώνουν, λίγο, 
εκεί στον ΣΥΡΙΖΑ

Σχόλιο
Μαρία
Δεδούση

dedoussimaria@hotmail.com

# Άσχετοι 

καβγάδες

Πολλώ δε μάλλον όταν η ίδια η
κυβέρνηση απογοητεύει αρκετούς
με τους χειρισμούς της και η χώρα
είναι «στα σχοινιά». Εμένα δεν με

νοιάζει τι θα ψηφίσουν στον
ΣΥΡΙΖΑ, έχω την άποψή μου, αλλά

δεν είναι δικό μου ζήτημα, είναι
δικό τους. Όταν έχεις πάει στο 18%,

όμως, είναι κάπως ντροπή να
παράγεις διχαστικό λόγο -είτε από δω είτε από κει- και να οξύνεις την
αντιπαράθεση εσωκομματικά. Η χώρα χρειάζεται τον ΣΥΡΙΖΑ όρθιο και

ολόκληρο, όχι κατακερματισμένο και φτερό στον άνεμο. Χρειάζεται
αξιωματική αντιπολίτευση. 

@ Πολλή φασαρία για το τίποτα

Σε όλη την προεκλογική περίοδο των εσωκομματικών εκλογών του ΣΥΡΙΖΑ ελά-
χιστα ακούσαμε για πολιτική και πάρα πολλά για άσχετα ζητήματα, τη σαλοπέτα
του ναυάρχου Αποστολάκη και τα πουκάμισα του φίλτατου Στέφανου. Κάποιοι
έκαναν θόρυβο και κάποιοι όχι. Και κάποιοι που δεν θα έπρεπε μπλέχτηκαν σε
αντιπαραθέσεις που δεν τους αφορούν. Κοντός ψαλμός αλληλούια. Ο ΣΥΡΙΖΑ θα
έχει οσονούπω καινούργιο αρχηγό και η χώρα ξανά αντιπολίτευση. Η οποία θα
κριθεί εξίσου με την κυβέρνηση. Θα έπρεπε να το θυμούνται αυτό εκεί στον ΣΥ-
ΡΙΖΑ. Ως αντιπολίτευση κρίθηκαν και τον Ιούνιο…
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Σ
ε άμεση αποδόμηση της κριτικής που ασκεί η αντιπο-
λίτευση περί ανυπαρξίας έργων στην περιοχή του θεσ-
σαλικού κάμπου τα προηγούμενα χρόνια προχώρησε

χθες η κυβέρνηση, αντιλαμβανόμενη ότι μέσα στο κλίμα της
δικαιολογημένης έντασης που επικρατεί στην τοπική κοινω-

νία από τις πρωτόγνωρες συνθήκες που επι-
κρατούν, κάποιοι προσπαθούν να ψαρέψουν
στα λιμνάζοντα λασπόνερα.

Το βασικό και αυταπόδεικτο επιχείρημα
είναι ότι η κυβέρνηση κλήθηκε τους τελευ-
ταίους μήνες να αντιμετωπίσει τα πιο έντονα
καιρικά φαινόμενα που έχουν καταγραφεί
ποτέ στη χώρα. «Και αυτό δεν είναι ούτε άλ-
λοθι ούτε δικαιολογία», όπως χαρακτηριστι-

κά είπε χθες ο κυβερνητικός εκπρόσωπος Παύλος Μαρινά-
κης στη διάρκεια ραδιοφωνικής του συνέντευξης (ΣΚΑΪ). Ο
κ. Μαρινάκης επισήμανε ότι «είχαν γίνει σημαντικά έργα, τα
οποία αποδεικνύονται, αλλά για κάτι που εμφανίζεται μία
φορά στα 300 χρόνια προφανώς δεν ήταν αρκετά».

Απέρριψε, δε, ως αβάσιμη την κατηγορία του ΣΥΡΙΖΑ ότι
η κυβέρνηση είχε προχωρήσει σε απεντάξεις έργων από
το Ταμείο Ανάκαμψης τους προηγούμενους μήνες. «Δεν
έχει γίνει καμία απένταξη έργου από το Ταμείο Ανάκαμ-
ψης που αφορά τις πληγείσες περιοχές. Τα τέσσερα έργα
που απεντάχθηκαν θα γίνουν από άλλη χρηματοδότηση»,
σημείωσε και εξήγησε ότι «η απένταξη έγινε, γιατί εάν ένα
έργο δεν ολοκληρωθεί μέχρι και το 2026, τότε το Ταμείο
δεν μπορεί να χρηματοδοτήσει και τα χρήματα πάνε χαμέ-
να για τη χώρα μας».

Ο κ. Μαρινάκης πρόσθεσε ότι «πάνω από 60 έργα στις πλη-
γείσες περιοχές είναι σε φάση υλοποίησης και πάνω από
400 χλμ. έχουν καθαριστεί για να προλάβουμε φαινόμενα,
ωστόσο κανένα έργο δεν θα μπορούσε να περιορίσει στο
100% τις συνέπειες αυτού του φαινομένου που είχαμε».

Για το φράγμα  στον ποταμό Καλέντζη
Με σφοδρότητα αντέδρασε η κυβέρνηση διά του εκπρο-

σώπου της και έναντι της καταγγελίας που έχει διατυπωθεί
ότι δόθηκε εντολή από την περιφέρεια να σπάσει το ανάχωμα
στον ποταμό Καλέντζη προκειμένου να μην πλημμυρίσει η
Καρδίτσα, με αποτέλεσμα να πλημμυρίσουν ο Παλαμάς και
τα γύρω χωριά. 

«Πρόκειται για μια χαρακτηριστική περίπτωση “μονταζιέ-
ρας”», είπε ο κυβερνητικός εκπρόσωπος. Ο κ. Μαρινάκης
χαρακτήρισε τον ισχυρισμό (σ.σ.: του οδηγού της μπουλντό-
ζας που έσπασε το ανάχωμα) ως αστήρικτο, επισημαίνοντας
ότι ουδέποτε δόθηκε εντολή να σπάσει ένα φράγμα για να
σωθεί η Καρδίτσα και να πλημμυρίσει ο Παλαμάς.

«Όλοι οι αυτοδιοικητικοί συμφωνούν, συμπεριλαμβανο-
μένου του δημάρχου Παλαμά, ότι μια τέτοια ενέργεια δεν θα

μπορούσε να οδηγήσει στο να πλημμυρίσει ο Παλαμάς»,
ανέφερε, προσθέτοντας ότι πρόκειται για έναν ισχυρισμό
που στερείται κάθε λογικής.

Δεν πήγε χαμένο ούτε ένα ευρώ
Και ο περιφερειάρχης Θεσσαλίας Κ. Αγοραστός, όμως,

διαβεβαίωσε ότι οι χρηματοδοτήσεις που πήρε η περιφέρεια
από την Πολιτεία για συγκεκριμένα έργα με συγκεκριμένο
αντικείμενο είτε ολοκληρώθηκαν είτε βρίσκονται σε εξέλιξη.
«Δεν πήγε χαμένο ούτε ένα ευρώ. Κάναμε αυτό που πρέπει,
προχωρήσαμε όλα όσα υποσχεθήκαμε», τόνισε ο περιφερει-
άρχης σε αναλυτική ενημέρωση που έκανε για τα αντιπλημ-
μυρικά έργα που έγιναν στη Θεσσαλία. «Δουλεύουμε αστα-
μάτητα για τα ταχύτερα δυνατόν αποτελέσματα». 

Αναφορικά με τα έργα μετά τον «Ιανό», ο περιφερειάρ-
χης Θεσσαλίας σημείωσε ότι «έχουν ολοκληρωθεί και βρί-
σκονται σε εξέλιξη από την Περιφέρεια Θεσσαλίας περισ-
σότερα από 70 έργα συνολικού ύψους 164,7 εκατ. ευρώ.
Κάναμε τα περισσότερα αντιπλημμυρικά που έχουν γίνει
εδώ και χρόνια στη Θεσσαλία. Καθαρίστηκαν ποταμοί, ρέ-
ματα, χείμαρροι και ενισχύθηκαν αναχώματα σε συνολικό
μήκος πάνω από 400 χλμ. Τα έργα μας λειτούργησαν, αλλά
το πρωτόγνωρο κλιματικό φαινόμενο ξεπέρασε», συμπλή-
ρωσε ο κ. Αγοραστός.

Κλείνοντας τη δήλωσή του ο περιφερειάρχης Θεσσαλίας
έκανε λόγο για μεγάλη τραγωδία και πρόσθεσε ότι τα στοι-
χεία αποδεικνύουν την αλήθεια και πλέον κανείς δεν μπορεί
να επικαλεστεί βολική άγνοια.

Ξεκίνησε  η καταβολή  
των αποζημιώσεων 
Ξεκίνησε χθες -σε χρόνο ρεκόρ- η καταβολή των απο-
ζημιώσεων στους πληγέντες, η οποία για την κυβέρνη-
ση συνιστούσε την πρώτη προτεραιότητα, για αυτό και
επέλεξε μια αυτοματοποιημένη διαδικασία, χωρίς υπο-
βολή αίτησης και με την εκ υστέρων διασταύρωση των
στοιχείων από την ΑΑΔΕ.  Συγκεκριμένα, καταβλήθηκαν
25,6 εκατ. ευρώ σε 4.470 νοικοκυριά πληγεισών περιο-
χών. Οι αιτήσεις που έχουν υποβληθεί στην πλατφόρμα
πρώτης αρωγής, arogi.gov.gr, ανέρχονται σε 9.864 ορι-
στικοποιημένες και 3.990 προσωρινές, όπως ενημέρω-
σε ο υφυπουργός Κλιματικής Κρίσης και Πολιτικής
Προστασίας Χρήστος Τριαντόπουλος, ο οποίος τόνισε
χαρακτηριστικά: «Περισσότερα, λοιπόν, από 25 εκατ.
ευρώ καταβλήθηκαν αυτόματα, χωρίς να έχει προηγη-
θεί αυτοψία ή δήλωση στην πλατφόρμα. Αυτοψίες θα
ακολουθήσουν». 
Υπενθυμίζεται ότι πέραν του ποσού των 6.600 ευρώ
(σ.σ.: που αφορά τις οικοσυσκευές) υπάρχουν κι άλλα
μέτρα αυτονόητα για τους πολίτες που καταστράφηκαν,
όπως η αναστολή φορολογικών και ασφαλιστικών υπο-
χρεώσεων. «Μία σειρά από μέτρα που θα βοηθήσουν»,
όπως σημείωσε πρόσφατα και ο ίδιος ο πρωθυπουργός. 
Όπως είπε ο κ. Μητσοτάκης, πρόκειται για προσωρινά
μέτρα, τα οποία θα προσαρμοστούν αναλόγως μετά την
ολοκλήρωση της καταγραφής των καταστροφικών συ-
νεπειών της φονικής κακοκαιρίας «Ντάνιελ», η οποία
αναμένεται μόλις υποχωρήσουν τα νερά και μπορέσει
να υπολογιστεί το μέγεθος των συνεπειών από το πέρα-
σμα της θεομηνίας. 

Κάποιοι προσπαθούν 
να ψαρέψουν στα… 
λιμνάζοντα λασπόνερα

Της 
Έλλης 

Τριανταφύλλου
ellitriant@yahoo.com

Σκληρή απάντηση της κυβέρνησης 
στην αστήρικτη κριτική της αντιπολίτευσης 

περί ανυπαρξίας αντιπλημμυρικών 
έργων στη Θεσσαλία
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Ο
υπουργός Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών Κωστής
Χατζηδάκης μιλάει στην «Political» λίγες ώρες πριν από την
ομιλία του πρωθυπουργού στη 87η ΔΕΘ και αποκαλύπτει το

δημοσιονομικό πλαίσιο στο οποίο θα κινηθεί. Αναλύει τι κέρδισε ο
πρωθυπουργός από την Κομισιόν για τις πλημμύρες, τα θετικά της
επενδυτικής βαθμίδας και γιατί πρέπει η κυβέρνηση να μη δώσει
την εικόνα ότι χαλαρώνει δημοσιονομικά, ενώ υπογραμμίζει τις αλ-
λαγές για το κλείσιμο της τρύπας της φοροδιαφυγής και υπόσχεται
αποτελέσματα εντός ολίγων μηνών. 

Κύριε υπουργέ, τι κέρδισε η Ελλάδα στο Στρασβούργο για την
αντιμετώπιση των συνεπειών της φυσικής καταστροφής στη
Θεσσαλία;

Πρώτον, είχαμε μια άμεση αντίδραση της ελληνικής κυβέρνησης.
Δεύτερον, είχαμε μια άμεση κινητοποίηση της Ευρωπαϊκής Επι-
τροπής. Τρίτον, εξαντλώντας πρακτικά τα όρια που θέτει ο προ-
ϋπολογισμός της Ευρωπαϊκής Ένωσης, κινητοποιήθηκαν για την
Ελλάδα πόροι της τάξεως των 2,25 δισ. ευρώ. Μέρος αυτών των
χρημάτων είναι οι λεγόμενες «ευελιξίες». Η δυνατότητα που μας
δίνεται, δηλαδή, να απορροφήσουμε ευκολότερα ή να ανακατευ-
θύνουμε χρήματα που έχουμε στη διάθεσή μας. Και αυτό είναι
σημαντικό τόσο για τον προϋπολογισμό όσο και για τους φορολο-
γούμενους, που δεν θα επιβαρυνθούν με τα χρήματα αυτά. Επι-
πλέον όμως υπάρχει και «φρέσκο χρήμα» στο οποίο μπορούμε
να υπολογίζουμε: Πρώτον, σε περίπου 250 εκατ. ευρώ του παλιού
ΕΣΠΑ. Δεύτερον, σε ένα ποσό από το λεγόμενο Ταμείο Αλληλεγ-
γύης της ΕΕ, το οποίο θα οριστικοποιηθεί μέχρι το τέλος της χρο-
νιάς. Και, τρίτον, στο ειδικό αποθεματικό της ΕΕ για τους αγρότες.
Προφανώς δεν μπορούμε να αντιμετωπίσουμε τις συνέπειες των
καταστροφών μόνο μέσω της Ευρώπης. Θα απαιτηθούν χρήματα
και του κρατικού προϋπολογισμού. Και για αυτό άλλωστε έγιναν
οι σχετικές ανακοινώσεις για τις δράσεις της Κρατικής Αρωγής
(πχ, για την κάλυψη άμεσων αναγκών όπως η αντικατάσταση οι-
κοσκευής και η επισκευή κατοικιών), του ΕΛΓΑ για τους αγρότες,
για την αναστολή των πλειστηριασμών πρώτης κατοικίας. Πολλά
από αυτά τα μέτρα θα καλυφθούν από τον συμπληρωματικό προ-
ϋπολογισμό των 600 εκατ. ευρώ που θα ψηφιστεί από τη Βουλή. 

Ακόμη και με την ευρωπαϊκή βοήθεια οι καταστροφές στη
Θεσσαλία αλλά και προηγουμένως στον Έβρο, στην Αττική και
στη Ρόδο ανοίγουν «τρύπα» αρκετών δισ. ευρώ στον προϋπο-
λογισμό. Αντέχει η οικονομία νέα σχέδια ανασυγκρότησης;

Η οικονομία μας έχει ισχυροποιηθεί σε σχέση με το 2019. Για αυτό
άλλωστε έχουν γίνει αλλεπάλληλες πιστοληπτικές αναβαθμίσεις
της οικονομίας μας από τους διεθνείς οίκους αξιολόγησης. Φυσικά
δεν είμαστε ούτε Ελβετία ούτε Σουηδία. Ούτε υπάρχουν μαγικές
γομολάστιχες που θα διαγράψουν ως διά μαγείας τις επιπτώσεις
τέτοιων καταστροφών. Επομένως πρέπει να ισορροπήσουμε και θα
ισορροπήσουμε από τη μια μεριά ανάμεσα στην αναγκαία κοινωνι-
κή ευαισθησία -διότι οι τρομερές αυτές πλημμύρες δημιούργησαν
τεράστια προβλήματα στους συμπολίτες μας στη Θεσσαλία και στις
άλλες πληγείσες περιοχές και το κράτος πρέπει να σταθεί και θα
σταθεί δίπλα τους- και από την άλλη μεριά στην ανάγκη να έχουμε
μια σοβαρή οικονομική πολιτική. Μια οικονομική πολιτική που να
φέρνει ανάπτυξη. Διότι μόνο η ανάπτυξη μπορεί να εγγυηθεί μια
ουσιαστική κοινωνική πολιτική!

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

«Η επενδυτική 
βαθμίδα φέρνει

καλύτερο δανεισμό,
νέες θέσεις εργασίας

και ανάπτυξη» 

Υπουργός Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών

ΚΩΣΤHΣ ΧΑΤΖΗΔAΚΗΣ

στον 
Σωτήρη Πίκουλα «

Θα πρέπει 
να ισορροπήσουμε 
ανάμεσα 
στην κοινωνική 
ευαισθησία 
και τη δημοσιονομική
υπευθυνότητα 

Θα πρέπει 
να ισορροπήσουμε 
ανάμεσα 
στην κοινωνική 
ευαισθησία 
και τη δημοσιονομική
υπευθυνότητα 



Θα ανατρέψουν οι εξελίξεις αυτές τις παροχές
που σχεδίαζε να εξαγγείλει ο πρωθυπουργός στη
ΔΕΘ; Μήπως η Ελλάδα θα έπρεπε να ζητήσει χαλά-
ρωση των δημοσιονομικών στόχων προκειμένου
να έχει μεγαλύτερη ευελιξία;

Η φιλοσοφία που σας περιγράφω, η ισορροπία ανάμεσα
στην κοινωνική ευαισθησία και τη δημοσιονομική υπευ-
θυνότητα, θα έχει αντανάκλαση και στην τοποθέτηση του
πρωθυπουργού στη ΔΕΘ. Σε αυτό το πλαίσιο είναι πολύ
μεγάλης σημασίας να μην παρεκκλίνουμε από τους δη-
μοσιονομικούς μας στόχους. Να μη στείλουμε διεθνώς
το μήνυμα ότι στην Ελλάδα χαλαρώνουμε. Διότι αν κάνα-
με κάτι τέτοιο, αν ζητούσαμε τη χαλάρωση των δημοσιο-
νομικών στόχων, θα περνάγαμε το μήνυμα ότι η Ελλάδα
ξανακυλάει σε κρίση. Και έπειτα από τόσες θυσίες που
έχουν γίνει την προηγούμενη δεκαετία και την πρόοδο
των τελευταίων ετών (αύξηση των επενδύσεων και των
εξαγωγών, δημιουργία νέων θέσεων εργασίας, αύξηση
των μισθών) θα ήταν διπλά και τριπλά κρίμα για όλες τις
Ελληνίδες και όλους τους Έλληνες να τεθεί αυτή η πρό-
οδος σε κίνδυνο ξανακυλώντας δημοσιονομικά. Πρέπει
λοιπόν να κρατήσουμε ένα καλό ζύγι. Αυτό περιλαμβά-
νει και την ανάγκη αναθεώρησης του πλαισίου για την
αντιμετώπιση των συνεπειών της κλιματικής αλλαγής -
με την αύξηση πχ των σχετικών κονδυλίων που διατί-
θενται. Ναι, θα παραμείνουμε κοινωνικά ευαίσθητοι -
δεν το χαρίζουμε αυτό σε κανέναν- αλλά ταυτόχρονα θα
έχουμε μια σοβαρή δημοσιονομική διαχείριση! 

Έπειτα από συνάντησή σας μαζί τους, οι τράπεζες
ανακοίνωσαν πρωτοβουλίες τους για τις πληγεί-
σες περιοχές. Πώς τις σχολιάζετε; 

Η Ελληνική Ένωση Τραπεζών αποφάσισε να διαθέσει 50
εκατ. ευρώ ως κοινωνική συνεισφορά για την αντιμετώ-
πιση των επιπτώσεων της κακοκαιρίας «Ντάνιελ». Κα-
θώς και να παρέχει διευκολύνσεις για τους δανειολή-
πτες τόσο στη Θεσσαλία όσο και στις άλλες πληγείσες
περιοχές. Είναι μια σημαντική κοινωνική συνεισφορά.
Την οποία έχουμε κάθε λόγο να πιστεύουμε ότι και άλλοι
ισχυροί οικονομικοί παράγοντες του τόπου θα ακολου-
θήσουν. Ήδη την ίδια μέρα είχα συνάντηση με την Ένω-
ση Ελλήνων Εφοπλιστών, που καταλαβαίνω ότι θα κινη-
θεί επίσης προς αυτή την κατεύθυνση. Και νομίζω και ότι
ο βιομηχανικός κόσμος προς τα εκεί θα κινηθεί. Είναι
σημαντικό να προχωρήσουμε αυτές τις στιγμές μπροστά
όλοι οι Έλληνες μαζί και με κοινωνική αλληλεγγύη. Να
δούμε πάνω απ’ όλα το συμφέρον της πατρίδας μας. Το
χρειαζόμαστε. Και είναι σημαντικό που οι ισχυρότεροι
οικονομικά φαίνεται ότι λαμβάνουν αυτό το μήνυμα!

Η καναδική DBRS έδωσε τελικά την επενδυτική
βαθμίδα στην Ελλάδα. Τι σημαίνει αυτό για την οι-
κονομία και τον απλό πολίτη; Πιστεύετε ότι θα ακο-
λουθήσουν και άλλοι οίκοι αξιολόγησης;

Σε αυτή την πολύ δύσκολη συγκυρία για την πατρίδα
μας, λόγω των άνευ προηγουμένου φυσικών καταστρο-
φών, η χώρα μας ανέκτησε την επενδυτική βαθμίδα. Δεν
ήταν ένα εύκολο άλμα. Προϋπέθετε τη συστηματική
προσπάθεια που έγινε τα τελευταία τέσσερα χρόνια σε
οικονομικό επίπεδο, η οποία είχε επιβραβευτεί μέχρι
τώρα με αλλεπάλληλες πιστοληπτικές αναβαθμίσεις.
Σημαίνει περαιτέρω βελτίωση των όρων δανεισμού, πε-
ρισσότερες επενδύσεις, ανάπτυξη και νέες θέσεις εργα-

σίας. Η ανακοίνωση του οίκου DBRS μιλάει τόσο για την
επιτυχία της οικονομικής πολιτικής της κυβέρνησης όσο
και για τον συνδυασμό της πολιτικής σταθερότητας με
την υπεύθυνη οικονομική πολιτική που δημιουργεί ένα
κατάλληλο κλίμα για την περαιτέρω ενδυνάμωση της ελ-
ληνικής οικονομίας. Δουλειά μας είναι να συνεχίσουμε
με σοβαρότητα τις προσπάθειές μας στο επίπεδο της δη-
μοσιονομικής πολιτικής και των διαρθρωτικών αλλαγών,
για να πείσουμε και τους υπόλοιπους οίκους αξιολόγη-
σης, αλλά και τις αγορές και τους επενδυτές ότι η Ελλάδα
είναι μια χώρα που αξίζει κανείς να επενδύει και να
ανοίγει καινούργιες δουλειές. Για αυτό υπογράμμισα
ήδη ότι πρέπει πάντοτε να συνδυάζουμε την κοινωνική
ευαισθησία με την οικονομική σοβαρότητα. Χωρίς σο-
βαρή οικονομική πολιτική δεν υπάρχουν θεμέλια! 

Ένα μεγάλο ερώτημα είναι τι θα γίνει με τη μεγάλη
τρύπα της παραοικονομίας που προκαλείται από
την εκτεταμένη φοροδιαφυγή. Πού έχετε εντοπί-
σει τις μεγάλες παρανομίες και τι θα κάνετε για να
κλείσει αυτή η πληγή του προϋπολογισμού;

Μιλάμε για «μαύρη οικονομία», στην οποία, όπως το
λέει και η λέξη, υπάρχει σκοτάδι. Υπάρχουν βεβαίως οι
εκτιμήσεις της Τράπεζας της Ελλάδος. Είχαμε επίσης
τον εξαπλασιασμό των εισοδημάτων που δηλώθηκαν
από βραχυχρόνιες μισθώσεις μετά την έναρξη της συ-

νεργασίας με τις ψηφιακές πλατφόρμες, που δίνει μια
τάξη μεγέθους. Εν πάση περιπτώσει, τόσο για λόγους
κοινωνικής δικαιοσύνης και τήρησης των όρων του δί-
καιου ανταγωνισμού όσο και για να μπορέσουμε στη
συνέχεια να μειώσουμε περαιτέρω τους φορολογι-
κούς συντελεστές, η καταπολέμηση της φοροδιαφυ-
γής είναι πολύ ψηλά στην ατζέντα μας. Θα εκμεταλλευ-
τούμε στο έπακρο τις δυνατότητες που μας δίνουν οι
νέες τεχνολογίες. Οι οποίες δεν είναι ούτε δεξιές, ούτε
αριστερές, ούτε κεντρώες. Είναι όμως αποτελεσματι-
κές! Μια από τις πρώτες μας πρωτοβουλίες θα είναι η
σύνδεση των POS με τις ταμειακές μηχανές και την
ΑΑΔΕ για να γίνονται και οι αντίστοιχοι έλεγχοι. Εκεί
θα ασχοληθώ προσωπικά έτσι ώστε να τηρηθούν τα
χρονοδιαγράμματα και τους πρώτους μήνες του 2024
να έχει ολοκληρωθεί η σύνδεση 450.000 επιχειρήσε-
ων. Παράλληλα, προχωρούν άλλες πρωτοβουλίες,
όπως για τα ηλεκτρονικά τιμολόγια και το myDATA. Εν
πάση περιπτώσει, δεν θα πάμε με ευχές και προσευ-
χές. Θα πάμε με πολύ στοχευμένα μέτρα. Η καταπολέ-
μηση της φοροδιαφυγής είναι για εμένα η καινούργια
Ολυμπιακή, η καινούργια ΔΕΗ, οι καινούργιες συντά-
ξεις. Και θα έχουμε πολύ συγκεκριμένα αποτελέσματα
όχι σε πέντε τέρμινα αλλά σε λίγους μήνες! Ο πρωθυ-
πουργός θα είναι πολύ σαφής για τη φοροδιαφυγή
στην ομιλία του στη ΔΕΘ. 
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Η καταπολέμηση της φοροδιαφυγής είναι για εμένα η καινούργια
Ολυμπιακή, η καινούργια ΔΕΗ, οι καινούργιες συντάξεις. Και 
θα έχουμε πολύ συγκεκριμένα αποτελέσματα όχι σε πέντε
τέρμινα αλλά σε λίγους μήνες! Ο πρωθυπουργός θα είναι 
πολύ σαφής για τη φοροδιαφυγή στην ομιλία του στη ΔΕΘ

Κωστής Χατζηδάκης
ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ
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«Βεντέτα» βιομήχανου 
με εφοπλιστή στα...
αλώνια του ΣΥΡΙΖΑ

Ν
ομίζαμε ότι τα είχαμε δει όλα
στον ΣΥΡΙΖΑ, αλλά το κόμμα της
αξιωματικής αντιπολίτευσης

έχει την ικανότητα πάντα να μας εκπλήσ-
σει, ενίοτε και να μας διασκεδάζει. Ποιος
να το φανταστεί ότι σε ένα κόμμα της ρι-
ζοσπαστικής Αριστεράς, όπως θέλει να
λέγεται, θα είχαμε «πόλεμο» μεταξύ
ενός εφοπλιστή, του Κασσελάκη, και
ενός βιομήχανου, του Πέτρου Κόκκαλη.

Ο Πέτρος Κόκκαλης το τελευταίο διά-
στημα τη… βγαίνει από Αριστερά στον
Στέφανο, ο οποίος βαδίζει στα χνάρια
του «αψύ» μέντορά του Παύλου Πολά-
κη, με τελευταίο «ατόπημά» του την
άθλια δήλωσή του ότι γουστάρει να ξε-
δοντιάζει δικαστικούς και δημοσιογρά-
φους. Ποιος είδε τον Πέτρο και δεν τον
φοβήθηκε. Με ένα σκληρό τουίτ απάν-
τησε στη δήλωση Κασσελάκη, ειρω-
νευόμενος το «γουστάρω». Στην καυστι-
κή ανάρτησή του έγραψε: «I like to move
It. Γουστάρω να Χορεύω. Σπουδαία στιγ-
μή του Χόλιγουντ. Το παρόν δεν αποτε-
λεί πολιτικό σχόλιο» και επισύναψε ένα
βίντεο από τη σειρά κινουμένων σχε-
δίων «Μαδαγασκάρη», όπου ακούγεται
το τραγούδι «I like to move it».

Είχε προηγηθεί βεβαίως άλλη ανάρ-
τησή στο Τwitter από τον ευρωβουλευτή
του ΣΥΡΙΖΑ Πέτρο Κόκκαλη, πάλι σε εμ-
φυλιοπολεμικό τόνο, όπου σχολίασε το
βίντεο του Κασσελάκη από τη Μακρόνη-
σο μετά τον σάλο που προκάλεσε στο

εσωτερικό του ΣΥΡΙΖΑ, καθώς, όπως
ισχυρίστηκαν πολλοί σύντροφοί του,
προσέβαλε τα ιερά και τα όσια της Αρι-
στεράς.

Στο μήνυμά του ο… Μακρονησιώτης
Στέφανος είχε αναφέρει πως «εδώ, στη
Μακρόνησο, απέναντι από την Αττική,
κόπηκε η Ελλάδα στα δύο. Πρέπει να εί-
μαστε ειλικρινείς με τις πληγές μας. Για-
τί μόνο τότε μπορούμε να τις επουλώ-
σουμε».

«Ψηφίστε με»
Στην απάντησή του ο κ. Κόκκαλης,

απευθυνόμενος στον «σύντροφο Κασ-
σελάκη», με σαρκαστικό ύφος έγραψε:
«Η Ελλάδα δεν “κόπηκε στα δύο” στον
“νέο Παρθενώνα”. Η Ελλάδα είναι κομ-
μένη στα δύο επειδή είναι πλημμυρι-
σμένη η εθνική οδός μια εβδομάδα μετά
το φαινόμενο. Από εμένα είναι ΟΧΙ».

Πάντως με στιλ αυριανού αρχηγού του
ΣΥΡΙΖΑ ο… τουρίστας Κασσελάκης κά-
λεσε τον κόσμο της παράταξης να πάει
την Κυριακή να ψηφίσει. Αναλυτικά στο
μήνυμά του αναφέρει: «Είναι η ώρα να
ανασυγκροτήσουμε τη χώρα. Είναι η
ώρα να επιλέξουμε τι κοινωνία θέλουμε

να γίνουμε. Είναι η ώρα να κατακτήσου-
με το ελληνικό όνειρο. Ο μόνος τρόπος
να το πετύχουμε είναι μέσα από την κάλ-
πη του ΣΥΡΙΖΑ-Προοδευτική Συμμαχία.
Δεν θα αρχίσω καινούργιο κόμμα. Θα
αρχίσω καινούργιο ΣΥΡΙΖΑ. Μαζί με
εσάς. Ελάτε. Δώστε μου μισή ώρα από
την Κυριακή σας. Γραφτείτε επιτόπου
στα εκλογικά τμήματα του ΣΥΡΙΖΑ σε
όλη τη χώρα και ψηφίστε. Η σύγχρονη
Αριστερά σάς έχει ανάγκη. Η Ελλάδα
που θέλουμε σας έχει ανάγκη. Η ζωή
που ονειρευόμαστε σας έχει ανάγκη. Εί-
ναι κυριολεκτικά στα χέρια σας».

Το σίγουρο είναι ότι μια ανάσα πριν
ανοίξουν οι κάλπες των εσωκομματικών
εκλογών για τον νέο αρχηγό της αξιω-
ματικής αντιπολίτευσης, το κεντρικό
πρόσωπο στην προεκλογική αντιπαρά-
θεση εξακολουθεί να είναι ο αμερικανο-
τραφής Κασσελάκης. Η αλήθεια είναι
ότι αν δεν είχε εμφανιστεί ο… κομήτης
Στέφανος, που με τις δηλώσεις και τα
βίντεό του τάραξε το εσωκομματικό το-
πίο και όχι μόνο, οι υπόλοιποι υποψήφι-
οι θα είχαν οδηγήσει τα μέλη και τους
φίλους του κόμματος στα πιο βαθιά χα-
σμουρητά. 

Κόντρα δίχως τέλος μεταξύ του «κόκκινου» 
ευρωβουλευτή Πέτρου Κόκκαλη και του αμερικανοτραφούς

Στέφανου Κασσελάκη

Δημήτρης και Ζανέτ
Τσίπρα συμφωνούν 
με  Αποστολάκη 
και Γεροβασίλη
στα περί... διάσπασης

Εντωμεταξύ, στο... στρατόπεδο του Ευάγγε-
λου Αποστολάκη και της Όλγας Γεροβασίλη, οι
οποίοι έχουν δηλώσει ότι «δεν είναι κακές οι
διασπάσεις πάντα», προσχώρησαν τα αδέλφια
του Αλέξη Τσίπρα, Δημήτρης και Ζανέτ. Σύμ-
φωνα με φωτογραφία που δημοσίευσε η ιστο-
σελίδα Powergame και απεικονίζει τον διάλο-
γο μεταξύ του Δημήτρη και της Ζανέτ Τσίπρα
στο Facebook, ο πρώτος ανήρτησε την είδηση
με τη δήλωση του Αποστολάκη «δεν αποκλείω
τη διάσπαση στον ΣΥΡΙΖΑ, δεν είναι και η κατα-
στροφή», σχολιάζοντας «ΣΤΡΑΤΗΓΕ, ΤΑ ΣΕΒΗ
ΜΟΥ!!!», με τη Ζανέτ Τσίπρα να γράφει από κά-
τω «Δημήτρη μου, συμφωνώ... Απόλυτα...».

Εκείνο που φαίνεται ξεκάθαρα είναι ότι η
διάσπαση του ΣΥΡΙΖΑ την επόμενη μέρα των
εκλογών, όποιος και αν βγει αρχηγός, φαντάζει
βέβαιη, καθώς όλο και περισσότερα στελέχη
του δηλώνουν ότι «δεν τρέχει κάτι στο ενδεχό-
μενο διάσπασης», επιβεβαιώνοντας ότι ο ΣΥΡΙ-
ΖΑ δεν είναι ένα συμπαγές κόμμα και ότι συγ-
κολλητική ουσία ήταν η δίψα για την εξουσία
και τώρα, που όλα φαίνεται να τελειώνουν, οδη-
γείται πάλι στο περιθώριο και σε ποσοστά που
θα θυμίζουν το «ένδοξο» παρελθόν του πριν
η… πρώτη φορά Αριστερά αναλάβει τα ηνία της
κυβέρνησης το 2015. Εν ολίγοις, ο ΣΥΡΙΖΑ θυμί-
ζει πλέον την αρχαία ελληνική φράση «λίθοι,
πλίνθοι, κέραμοι ατάκτως ερριμμένα».



«Θ έμα ενότητας για τον ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ δεν τίθε-
ται», υποστηρίζει ο βουλευτής Πρέβεζας
Κώστας Μπάρκας. Ωστόσο, παραδέχεται

πως «δεν αρκεί η διατήρηση της ενότητας», επιπλέον,
«χρειάζεται η ενίσχυση της αξιοπιστίας μας, το να λέμε
λιγότερα και να τα κάνουμε πράξη για να γίνει η Ελλάδα
μια σύγχρονη δημοκρατική χώρα». 
Θεωρεί, δε, πως «αν δουλέψουμε συλλογικά, θα έχου-
με σε τρία τέσσερα χρόνια πρωθυπουργό του ΣΥΡΙΖΑ-
ΠΣ», καθώς από Δευτέρα, μετά την εκλογή νέας ή νέου
προέδρου, «το κόμμα μας θα ξεκινήσει μια πορεία ανά-
καμψης και θα είναι μια αξιωματική αντιπολίτευση αυ-
στηρότατη, σκληρή και αξιόπιστη. Ο τόπος χρειάζεται
αυτή την αντιπολίτευση, που αύριο θα είναι μια ισχυρή
κυβέρνηση».

Αύριο, Κυριακή, ο ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ και φίλοι αυτού ψη-
φίζουν για νέα/ο πρόεδρο. Τι προσδοκάτε ως βου-
λευτής της παράταξης και ως απλός πολίτης από
αυτήν την εκλογή;

Η ζωή όλων ξεκινά με ελπίδα και αισιοδοξία για προ-
οπτική, ευημερία και δημιουργία. Ξεκινά με προσδοκίες.
Σήμερα, οι περισσότεροι δεν ζουν έτσι. Ζουν χωρίς
προσδοκίες. Διότι κάποιοι θέλουν να μας πείσουν πως
δεν μπορεί να υπάρξει κάτι καλύτερο. «Δεν βλέπετε;»,
μας λένε. «Η κλιματική κρίση, ο πληθωρισμός, ο πόλε-
μος, η ενεργειακή κρίση». Τίποτα δεν θα αλλάξει, αν αρ-
κεστούμε σε διαπιστώσεις. Αν δεν ανακτήσουμε τη ση-
μασία του συλλογικού. Αν δεν επαναφέρουμε την ουσία
της πολιτικής.

Για εμάς, πολιτική σημαίνει καθημερινή προσπάθεια
για βελτίωση της ζωής των πολλών. Σημαίνει το «εγώ» να
υποτάσσεται στο «εμείς». Σημαίνει να αναλαμβάνουμε
την ευθύνη. Σημαίνει αντίσταση σε ό,τι μας καθηλώνει
αλλά και θετική πρόταση για καλύτερες μέρες. Στις 17
του Σεπτέμβρη ψηφίζουμε για την πρόεδρο ή τον πρό-
εδρο του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ. Για έναν ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ σύγχρονο,
συμμετοχικό, αποτελεσματικό. Για μια καλύτερη καθη-
μερινότητα. Για μια κοινωνία υψηλών προσδοκιών.

Ευελπιστείτε σε μια μαζική συμμετοχή στην εκλο-
γική διαδικασία; Κρίνετε πως κινδυνεύει η ενότη-
τα της παράταξης, και από τι;

Δεν τίθεται θέμα ενότητας του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ. Η συμμετοχή
του κόσμου στις εκλογές της Κυριακής θα είναι η εγγύη-
ση της ενότητας, αλλά δεν αρκεί η διατήρηση της ενότη-
τας. Χρειάζεται η ενίσχυση της αξιοπιστίας μας, η ανά-
καμψη, το να λέμε λιγότερα και να τα κάνουμε πράξη. Για
να γίνει η Ελλάδα μια σύγχρονη δημοκρατική χώρα. Με
κοινωνικό κράτος, με προστασία του περιβάλλοντος, με
λιγότερες ανισότητες και διαφθορά. Για όλα αυτά χρει-
άζεται άλλη κυβέρνηση. Πιστεύω ότι έχουμε όλες τις δυ-
νατότητες, αν δουλέψουμε συλλογικά, να έχουμε σε τρία
τέσσερα χρόνια πρωθυπουργό του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ.

Πόση περίοδο χάριτος δίνετε στην όποια νέα ηγε-
σία, ώστε ο ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ να ανασυνταχθεί και να κα-
ταστεί κυβερνώσα Αριστερά και διεκδικητής της
διακυβέρνησης της χώρας;

Από τη Δευτέρα μετά την εκλογή προέδρου, ο ΣΥΡΙΖΑ-

ΠΣ ως κόμμα εξουσίας θα ασκήσει σκληρή αντιπολίτευ-
ση και θα διεκδικήσει τη διακυβέρνηση της χώρας, γιατί
και πρόγραμμα και εμπειρία έχει.

Τελικά ο ΣΥΡΙΖΑ -ΠΣ είναι κόμμα της ριζοσπαστι-
κής Αριστεράς ή παράταξη της ευρύτερης Κεντρο-
αριστεράς, και ποιες σχέσεις πρέπει να έχει με
τους όμορους χώρους; Σχέσεις απλής κοινοβου-
λευτικής συνεργασίας ή ενδεχομένως και με προ-
οπτική κυβερνητικής συνύπαρξης;

Δεν είμαστε ένα κόμμα που δημιουργήθηκε χθες, έχου-
με ιστορία για την οποία είμαστε υπερήφανοι και την
οποία οφείλουμε να τιμήσουμε. Και τομή γιατί είμαστε
ένας ζωντανός πολιτικός οργανισμός, που εξελίσσεται
στον χρόνο για να ανταποκρίνεται καλύτερα στις ανάγ-
κες, στα προβλήματα, στις προσδοκίες και στις ελπίδες
της κοινωνίας.

Είμαστε το κόμμα της σύγχρονης δημοκρατικής Αρι-
στεράς. Κατά τη διάρκεια της διακυβέρνησής μας πετύ-
χαμε πολλά, έστω και αν δεν καταφέραμε να εφαρμό-
σουμε όλες τις πολιτικές που θα θέλαμε, γιατί ήμασταν
σε καθεστώς μνημονίων.

Αυτήν την περίοδο, με ποια θέματα κομβικής πολι-
τικής σημασίας κρίνετε πως πρέπει να καταπια-
στεί άμεσα η νέα ηγεσία και ο ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ στο σύ-
νολο της οργάνωσής του;

Η κυβέρνηση Μητσοτάκη έχει κάνει ένα πολύ κακό ξεκί-
νημα και σε αυτή της τη θητεία, αποδεικνύοντας ότι το
περίφημο επιτελικό κράτος είναι μια επικοινωνιακή

φούσκα. Δυστυχώς την «αγόρασε» το 41% των Ελλήνων,
αλλά πιστεύω ότι το κόμμα μας θα ξεκινήσει μια πορεία
ανάκαμψης και θα είναι μια αξιωματική αντιπολίτευση
αυστηρότατη, σκληρή, αλλά και αξιόπιστη. Ο τόπος τη
χρειάζεται αυτή την αντιπολίτευση, που αύριο θα είναι
μια ισχυρή κυβέρνηση. Γιατί την αξίζει η Ελλάδα. Χρει-
αζόμαστε μια ανεξάρτητη δικαιοσύνη που να δικάζει δί-
καια, γρήγορα και αποτελεσματικά. Διότι τώρα έχουμε
μια δικαιοσύνη που διορίζεται από την κυβέρνηση και
κάνει πολλές φορές αυτό που θέλει η κυβέρνηση. Το τι
δεν έχει κάνει για τις υποκλοπές, τη διαφθορά, το πελα-
τειακό κράτος, συν το ότι όλα τα σκάνδαλα έχουν ανακα-
λυφθεί από τη δικαιοσύνη άλλων κρατών.

Πρέπει να υπάρχουν λογοδοσία και διαφάνεια παντού.
Ακόμα και σε περιπτώσεις έκτακτης ανάγκης- όπως με-
τά από φυσικές καταστροφές, ή όπως την περίοδο της
πανδημίας- δεν νοούνται, για παράδειγμα, απευθείας
αναθέσεις που να μην ελέγχονται.

Πρέπει ως χώρα να πραγματοποιήσουμε μεγάλες
επενδύσεις στις υποδομές, με χρηματοδότηση και από
τα ευρωπαϊκά ταμεία και από τον κρατικό προϋπολογι-
σμό. Με μακροχρόνιο κεντρικό σχεδιασμό αλλά και ενι-
σχυμένο ρόλο της περιφερειακής διοίκησης, με τρόπο
που να εκμεταλλευόμαστε τη συσσωρευμένη γνώση των
τοπικών φορέων, των περιβαλλοντικών οργανώσεων,
των επιστημονικών φορέων. Και με έλεγχο και σεβασμό
στις δημόσιες δαπάνες, αναγνωρίζοντας και επικοινω-
νώντας την αξία των δημόσιων αγαθών για τη βελτίωση
της ζωής μας.Κ
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«Ο ΣΥΡΙΖΑ, ως κόμμα 
εξουσίας, εκλέγει 

πρόεδρο και διεκδικεί 
τη διακυβέρνηση!» 

στον
Γιάννη Σπ. Παργινό

parginos@paraskhnio.gr
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Δ
εν είναι η πρώτη και μάλλον -δεν
θα είναι- ούτε και η τελευταία φο-
ρά που ο Κωνσταντίνος Ζέρβας

χάνει την ψυχραιμία του και επιδίδεται σε
απονενοημένες αντιδράσεις. Και δεν ανα-
φερόμαστε, βεβαίως, στα εξώδικα που μας
έστειλε στην «Political» και στην «Karfi-
tsa», ζητώντας «αποκατάσταση» και προει-
δοποιώντας, όθεν, απειλώντας με περαιτέ-
ρω δικαστικές διώξεις για την κριτική που
του ασκήθηκε για τα πολυθρύλητα σπιτά-
κια ανακύκλωσης, μετά την απόφαση του
Ελεγκτικού Συμβουλίου. 

Φανταζόμαστε ότι ανάλογα εξώδικα θα
έστειλε και στα υπόλοιπα ΜΜΕ που έθιγαν
το θέμα και μάλιστα νωρίτερα από εμάς. Ή
μήπως όχι; Αλλά πάλι, μοιάζει το μένος του
για την «Political» και την «Karfitsa» να εί-
ναι τόσο μεγάλο (μη ξαναναφερθούμε στα
περί αχαριστίας) που είτε ξέχασε είτε συ-
νειδητά δεν συμπεριέλαβε στις εξώδικες
διαμαρτυρίες του, ή στις αναρτήσεις, κά-
ποιον άλλον, είτε μιντιακό οργανισμό είτε
δημοτική παράταξη από τις δύο που ανέ-
δειξαν το θέμα και ο όμιλός μας απλώς
αναπαρήγαγε τις αιτιάσεις τους. Άλλωστε
από εκδικητικές συμπεριφορές γνωρίζει
πολύ καλά… Έτσι δεν είναι, κύριε δήμαρ-
χε; Αλλά για να μπούμε και στην ουσία του
θέματος. 

Δεν είχαμε καμία αμφιβολία ότι το
Ελεγκτικό Συμβούλιο θα έβγαζε διαφορε-
τική απόφαση. Άλλωστε, εξέτασε τη βασι-
κή πλημμέλεια του φακέλου που είχε κα-
τατεθεί και αφορούσε την απόφαση χω-
ροθέτησης των «γωνιών ανακύκλωσης»
από μέρους του δήμου, δηλαδή ένα διαδι-
καστικό θέμα. 

Ας μας απαντήσετε 
επί της ουσίας

Τα ερωτήματα, ωστόσο, δεν έχουν απαν-
τηθεί. Ας απαντήσετε στην ουσία κάποια
στιγμή, αντί να ζητάτε αποκατάσταση προ-
σωπικότητας για δήθεν προσβλητικά δη-
μοσιεύματα. Δείτε πιο προσεκτικά τους
επαχθείς όρους αυτής της σύμβασης, πριν
την υπογραφή της.

Κύριε Ζέρβα, εσείς δεν ήσασταν που
ισχυριζόσασταν το 2019 ότι «μια απερχό-
μενη διοίκηση δεν πρέπει να δεσμεύει την
επόμενη»; Ως μηχανικός που είστε, εκτι-
μάτε ότι οι 372.000 ευρώ είναι τιμή που αν-
ταποκρίνεται σε προκατασκευασμένο οικί-
σκο ανακύκλωσης, ή σε διαμέρισμα πολυ-
τελείας σε καλή περιοχή της Θεσσαλονί-
κης;

Η μοναδική προσφορά της TEXAN που
πήρε τον διαγωνισμό με τη «δραματική»
έκπτωση του… 0,5% μάλλον δεν μοιάζει και
τόσο συμφέρουσα! Άραγε σας έκανε χάρη
ο προμηθευτής; 

Όσες αποφάσεις και αν βγάλει το Ελεγ-

κτικό Συμβούλιο, κύριε Ζέρβα, δυστυχώς
για εσάς αλλά και για όλους μας η ΕΕ δεν
πρόκειται να ξανανοίξει τη στρόφιγγα της
χρηματοδότησης για τα σπιτάκια ανακύ-
κλωσης. Ή μήπως δεν είναι εν γνώσει σας
η μνημειώδης επιστολή της Κομισιόν
προς τις αρμόδιες ελληνικές Αρχές, τις
οποίες βάζει ουσιαστικά σε θέση απολο-
γούμενου για το πώς αξιοποιούνται ευ-
ρωπαϊκά κονδύλια ύψους εκατομμυρίων
ευρώ για την προμήθεια εξοπλισμού ανα-
κύκλωσης. 

Αν σας ενημέρωναν, θα γνωρίζατε ότι ο
ίδιος ο επικεφαλής της DG Regio (Διεύ-
θυνση της Κομισιόν για Θέματα Περιφερει-
ακής και Αστικής Πολιτικής) Nicola de Mi-
chelis αφήνει υπόνοιες για μεθοδεύσεις,

υπερκοστολογήσεις και φωτογραφικούς
διαγωνισμούς για την αγορά από πλευράς
ελληνικών Αρχών ενός είδους εξοπλισμού
ανακύκλωσης που η Κομισιόν όχι μόνο αμ-
φισβητεί την αποδοτικότητά του, αλλά επι-
πλέον θεωρεί ότι δεν πρέπει να χρηματο-
δοτείται από δημόσιους οργανισμούς -επι-
σημαίνοντας ότι αυτό εμπίπτει στις υπο-
χρεώσεις των ίδιων των εταιρειών/παρα-
γωγών ανακυκλώσιμων αποβλήτων- και
καλεί τις ελληνικές Αρχές να δώσουν εξη-
γήσεις, απαντώντας σε αμείλικτα ερωτή-
ματα. 

Σε τελική ανάλυση, ποιο θα είναι το όφε-
λος από αυτή την υπέρογκη δαπάνη; Είδα-
με κάποια μελέτη σκοπιμότητας του δή-
μου; 

Περί σκουπιδιών 
και δημοσκοπήσεων

Όσο για το μένος αποκλειστικά και μόνο
προς την «Karfitsa», επειδή προφανώς δεν
σας αρέσει η κριτική, ούτε αποδέχεστε τα
κακώς κείμενα στους χώρους ευθύνης του
Δήμου Θεσσαλονίκης, αντί να διαμαρτύρε-
στε προς τους συνεργάτες σας και να δίνε-
τε εντολή προς τους υπαλλήλους να μα-
ζεύουν τα φύλλα της εφημερίδας από το
Δημαρχιακό Μέγαρο και αλλού, καλύτερα
να στείλετε κάποιο συνεργείο για να μαζέ-
ψει τους όγκους σκουπιδιών που κινδυ-
νεύουν να πνίξουν τους κατοίκους του 5ου
δημοτικού διαμερίσματος, οι οποίοι καταγ-
γέλλουν ότι οι γειτονιές τους έχουν γεμίσει
ποντίκια. Σας έχουμε έτοιμο ρεπορτάζ, άλ-
λωστε.

Και επειδή λοιδορείτε ακόμη και τις δη-
μοσκοπήσεις της Opinion που δημοσι-
εύουμε, όπου τα ευρήματα είναι σαφέστα-
τα και ενδεικτικά της βούλησης των πολι-
τών της Θεσσαλονίκης, να σας θυμίσουμε
ότι η ίδια ακριβώς εταιρεία πριν από τέσσε-
ρα χρόνια, στις εκλογές του 2019, ανέδειξε
το ποσοστό με το οποίο περάσατε στον
δεύτερο γύρο. Τότε την αποδεχόσασταν,
όμως, έτσι; Και φυσικά, τότε η «Κ» που δη-
μοσίευε τις δημοσκοπήσεις της ΙΔΙΑΣ εται-
ρείας ήταν το αγαπημένο σας μέσο. Και πό-
τε έλεγε αλήθεια; 

Πάντως, εμείς στη θέση σας θα ανησυ-
χούσαμε περισσότερο για τη… δική σας
δημοσκόπηση άλλης εταιρείας, η οποία -
δυστυχώς για εσάς- αναφέρει ότι οι έξι
στους δέκα πολίτες είναι δυσαρεστημέ-
νοι από το έργο της σημερινής διοίκησης
και ζητούν την αλλαγή της. Δηλαδή, της
δικής σας…

Το μόνο στο οποίο συμφωνούμε είναι ότι
στην πόλη όλοι γνωριζόμαστε. Και αυτό θα
αποδειχθεί λίαν συντόμως… Καληνύχτα,
κύριε Ζέρβα…

Απάντηση της «P» στο μένος του δημάρχου Θεσσαλονίκης 
για την υπόθεση των γωνιών ανακύκλωσης - Οι «μη αρεστές»
δημοσκοπήσεις και τα ερωτήματα που δεν απαντήθηκαν ποτέ

Ο πανικός 
του Ζέρβα 



Ο Δημήτρης Οικονόμου, μέλος του Πολιτικού
Συμβουλίου του ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ, με φόντο τη
θεομηνία που έπληξε τη χώρα μας επιχειρεί να

«διαβάσει» τι έχει πάει στραβά στη διαχείριση αυτής
της καταστροφής και καταθέτει την άποψή του για το
πώς η κυβέρνηση κινείται σε «τεθλασμένες γραμμές»
μέσα σε τόσο σύντομο διάστημα μετά από μια μεγάλη
εκλογική νίκη. Μιλάει για το στοίχημα του κόμματός
του στις αυτοδιοικητικές εκλογές αλλά και για την επό-
μενη μέρα στον ΣΥΡΙΖΑ. 

Η κυβέρνηση μετά τις εκλογές, παρά τα σαρω-
τικά ποσοστά που κατέκτησε, μοιάζει να κινεί-
ται σε «τεθλασμένες γραμμές». Γιατί συμβαί-
νει αυτό; 

Ο βασικός λόγος είναι ότι η Νέα Δημοκρατία έστρεψε
την προεκλογική συζήτηση και εντέλει ψηφίστηκε, για
δεύτερη φορά μετά τις εκλογές του 2019, για να αποφύ-
γουμε τα χειρότερα. Απόρριψη του ΣΥΡΙΖΑ, ο οποίος εί-
χε ήδη απορριφθεί από το 2019, και επιστροφή του στην
εξουσία το οποίο ήταν σενάριο φαντασίας και μόνο. Τα
πάντα ώστε η προεκλογική συζήτηση να πάει σε ένα βο-
λικό πεδίο για τη Νέα Δημοκρατία και να αποφύγει την
κατάθεση προτάσεων για το πώς θα αντιμετωπίσει τις
μεγάλες προκλήσεις που θα έρθουν ή έστω για το πώς
θα αλλάξει, ώστε να μην εμφανιστούν οι αστοχίες της
πρώτης κυβερνητικής της περιόδου.

Αποδοτική εκλογική στρατηγική αλλά καταστροφική
για την πατρίδα μας και την κοινωνία. Και κάπως έτσι
φτάσαμε σήμερα να έχουμε μια κυβέρνηση απολύτως
ανέτοιμη να αντιμετωπίσει τις δυσκολίες, χωρίς σχέδιο,
χωρίς στρατηγική, χωρίς ικανούς ανθρώπους. Και ακό-
μα μία φορά το τίμημα της κομματικής ιδιοτέλειας το
πληρώνουν οι Έλληνες πολίτες.

Σε τέτοιες ακραίες συνθήκες που έχουμε ζήσει
από το καλοκαίρι μέχρι και σήμερα, πού εντοπίζε-
τε τις πολιτικές ευθύνες;

Η εικόνα της διάλυσης που ζούμε την τελευταία περίοδο
δεν αφορά μόνο τις φυσικές καταστροφές. Αφορά την
ανενόχλητη βόλτα των δολοφόνων-οπαδών παρά τις
προειδοποιήσεις, αφορά την απουσία του Λιμενικού από
τη δολοφονία του Αντώνη στον Πειραιά, αφορά τη (μη)
ασφάλεια στα τρένα, αφορά τους τραγικούς θανάτους το
καλοκαίρι από την υποστελέχωση του ΕΚΑΒ, αφορά τη
συνεχιζόμενη αισχροκέρδεια, για να αναφέρω μερικά
μόνο από τα τραγικά που συμβαίνουν γύρω μας.

Τώρα όσον αφορά τις φυσικές καταστροφές, αυτές δεν
έχουν έρθει από το πουθενά. Όταν το ΠΑΣΟΚ από το 2009
επεσήμαινε την επικείμενη κλιματική κρίση, η Νέα Δη-
μοκρατία μίλαγε για πράσινα άλογα. Τόσο καταλάβαιναν.

Έστω με πολλή καθυστέρηση το 2020 μπήκε στο κυ-
βερνητικό αφήγημα η κλιματική κρίση και οι συνέπειές
της, με τις οποίες θα αναγκαστούμε να μάθουμε να ζού-
με. Έπρεπε όμως να έρθει η καταστροφή του «Ιανού»
στην Καρδίτσα και η πυρκαγιά στην Εύβοια για να προ-
χωρήσει στη σύσταση του υπουργείου Κλιματικής Αλλα-
γής. Δυο χρόνια αργότερα τι έχει γίνει στο νεοσύστατο
υπουργείο; Δυο χρόνια μετά ούτε οργανόγραμμα δεν
έχουν καταφέρει να φτιάξουν. Μόνο επικοινωνία, αρκεί
ο πρωθυπουργός να μένει στο απυρόβλητο και με απο-

τέλεσμα η κοινωνία να αφήνεται στο έλεος φυσικών κα-
ταστροφών και κυβερνητικών αποτυχιών.

Δεν πάει όμως άλλο, η κατάσταση έφτασε στο μη πα-
ρέκει, πρέπει να γίνει μια πραγματική συζήτηση και ανα-
ζήτηση ευθυνών για το πού βρισκόμαστε, σε ποιο σημείο
βρίσκεται πραγματικά η Πολιτική Προστασία της πατρί-
δας μας τόσο σε επίπεδο αναβάθμισης και θωράκισης
υποδομών όσο και σε επίπεδο σχεδιασμού για την αντι-
μετώπιση έκτακτων συνθηκών. Διερεύνηση όχι για να
κερδίσει το ένα ή το άλλο κόμμα «πόντους», αλλά για να
μη μας βρει ξανά η επόμενη φυσική καταστροφή τόσο
απροετοίμαστους, τόσο ανέτοιμους. Οφείλει η κυβέρνη-
ση να κάνει ό,τι περνά από το χέρι της για να φύγει αυτό
το πέπλο ανασφάλειας που έχει κάτσει πάνω από την ελ-
ληνική κοινωνία. Δεν αρκούν ούτε τα διάφορα passes
που θα εφεύρει, ούτε η μοιρολατρία ότι δεν μπορούμε να
κάνουμε τίποτα καλύτερο.

Η ακρίβεια καλπάζει. Τόσο για την κυβέρνηση όσο
κυρίως για τους πολίτες. Υπάρχει ρεαλιστικός
τρόπος να στηθούν αναχώματα και ταυτόχρονα να
μην κινδυνεύσει με εκτροχιασμό η δημοσιονομι-
κή πολιτική; 

Ε βέβαια και υπάρχει. Έλεγχος στην αγορά για τον πε-
ριορισμό φαινομένων αισχροκέρδειας, πραγματική φο-
ρολόγηση των υπερκερδών που δεν προέρχονται από τη
λειτουργία των επιχειρήσεων αλλά από εξωγενείς παρά-
γοντες που δημιουργούν τις προϋποθέσεις για αυτά τα
υπερκέρδη. Αυτά όσον αφορά τη λειτουργία της αγοράς.

Υπάρχει όμως και ένας ακόμα παράγοντας που επιβα-
ρύνει και είναι οι έμμεσοι φόροι που πλήττουν τους πιο

αδύναμους από εμάς. Εδώ και δύο χρόνια σχεδόν, οι ει-
σπραχθέντες φόροι από έμμεσους φόρους είναι παρα-
πάνω από τις προβλέψεις που η ίδια η κυβέρνηση έχει
βάλει στον προϋπολογισμό. Μιλάμε στην πραγματικότη-
τα για μια άτυπη κρατική κερδοσκοπία εναντίον της με-
σαίας τάξης. Αυτό πρέπει επιτέλους να τελειώσει με μει-
ώσεις των έμμεσων φόρων.

Ποιο είναι το στοίχημα που θέλει να κερδίσει το
ΠΑΣΟΚ ενόψει των αυτοδιοικητικών εκλογών και
τι θα σημαίνει μια εκλογική πορεία που δεν θα αν-
ταποκρίνεται στις προσδοκίες; 

Κάναμε ό,τι περνάει από το χέρι μας για να φωτίσουμε
πρόσωπα ικανά να αναζωογονήσουν τους δήμους και τις
περιφέρειες. Αλλά η βασική ευθύνη επιλογής ανήκει
στους συμπατριώτες μας. Ας ξεκινήσουν με την αποδο-
κιμασία όσων δοκιμάστηκαν και απέτυχαν, δεν έχουμε
ακόμα τέσσερα χρόνια να χάσουμε σε αδιέξοδους περι-
πάτους.

Ενόψει των εσωκομματικών εκλογών στον ΣΥΡΙ-
ΖΑ, υπάρχει κάποιος «βολικός» υποψήφιος για το
ΠΑΣΟΚ; 

Βολικός υποψήφιος δεν υπάρχει, όπως άλλωστε δεν
υπάρχει και «άβολος». Αυτό που δεν μπορεί να συνεχι-
στεί είναι η απουσία πραγματικής αξιωματικής αντιπολί-
τευσης, η συνέχιση του ίδιου έργου δηλαδή που βλέπου-
με από το 2019. Χωρίς βέβαια να πιστεύω ότι οι εσωκομ-
ματικές διαδικασίες στον ΣΥΡΙΖΑ με τις αντιφάσεις και
τις ασυμβατότητες που παρατηρούμε μπορούν να αλλά-
ξουν αυτήν την εικόνα.Δ

Η
Μ

H
Τ

Ρ
Η

Σ
 Ο

ΙΚ
Ο

Ν
O

Μ
Ο

Υ

στον
Αντώνη 
Ι. Αντωνόπουλο

aantonopoulos@gmail.com 

ΣABBATO 16 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2023

ΡOLITICAL ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ21
Μ

έλ
ος

 Π
ολ

ιτ
ικ

ού
 Σ

υμ
βο

υλ
ίο

υ 
Π

Α
ΣΟ

Κ
-Κ

ΙΝ
Α

Λ

«Έχουμε μια κυβέρνηση 
απολύτως ανέτοιμη 
για τις δυσκολίες»
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«Π
ρόβα για το κοστούμι» του
αρχηγού της αξιωματικής
αντιπολίτευσης επεδίωξε

να κάνει με τη χθεσινοβραδινή του ομιλία
στο Βελλίδειο ο Νίκος Ανδρουλάκης. Την
ώρα που ο ΣΥΡΙΖΑ βρίσκεται εγκλωβισμέ-
νος σε εσωκομματικές αναταράξεις και με
προσωρινή ηγεσία, ο πρόεδρος του ΠΑ-
ΣΟΚ άδραξε την ευκαιρία να καλύψει το
κενό, που θεωρεί ότι υπάρχει, στο πεδίο
της αντιπολίτευσης. 

Από το βήμα της ΔΕΘ προσπάθησε να
παρουσιάσει ένα πολιτικό μείγμα με ορα-
ματικά στοιχεία, σκληρή κριτική αλλά και
προτάσεις για την ανασυγκρότηση των
πληγέντων και της οικονομίας. «Η χώρα
χρειάζεται όσο ποτέ ένα τιτάνιο έργο εθνι-
κής ανασυγκρότησης. Που ξεκινά από τη
ριζική αποκατάσταση των πληγεισών πε-
ριοχών, τον επανασχεδιασμό των αντιπυ-
ρικών και αντιπλημμυρικών έργων, ολο-
κληρώνεται με ένα νέο Κοινωνικό Συμβό-
λαιο που υπηρετεί με δικαιοσύνη το δημό-
σιο συμφέρον. Η νέα αυτή συμφωνία έχει
ως στόχο την οικοδόμηση μιας ανθεκτικής
Ελλάδας στον 21ο αιώνα», είπε χαρακτηρι-
στικά ο πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ με φόντο τις
μεγάλες καταστροφές από τη θεομηνία. 

Eνιαίο σχέδιο
Στο πλαίσιο αυτό παρουσίασε δέσμη προ-

τάσεων που αφορούν μεταξύ άλλων την οι-
κονομική και κοινωνική ανασυγκρότηση
της Θεσσαλίας, όπως είπε, με ένα ολοκλη-
ρωμένο ενιαίο σχέδιο, που θα επεξεργα-
στούν και θα εξειδικεύσουν ειδικοί επιστή-
μονες οι οποίοι θα ελέγχουν την εφαρμογή
του. Εξειδικεύοντας τις προτάσεις του, πρό-
τεινε μεταξύ άλλων «τη δημιουργία ενός
ανεξάρτητου φορέα, που θα δουλέψει με το
σύστημα των Ομάδων Διοίκησης Έργου.
Μια task force στα ευρωπαϊκά πρότυπα που
θα διασφαλίζει τη διαφάνεια και την ταχύ-
τητα, αλλά και Ειδική Κοινοβουλευτική Επι-
τροπή που θα ελέγχει σε τακτά διαστήματα
την υλοποίηση του σχεδίου». Για τις πληγεί-
σες περιοχές της Θεσσαλίας πρότεινε να
μπει διατίμηση σε βασικά είδη πρώτης
ανάγκης, ώστε να βοηθηθούν οι πληγέντες
πολίτες να ξαναστήσουν τη ζωή τους. 

Στο πεδίο της οικονομίας έκανε λόγο για
την ανάγκη μιας νέας φορολογικής συμ-
φωνίας κράτους, επιχειρήσεων και πολι-
τών, προκειμένου «να μην είναι -όπως σή-
μερα- η χώρα μας πρωταθλήτρια στη φο-
ροδιαφυγή».

Στο στόχαστρο του Νίκου Ανδρουλάκη
και τα υπερκέρδη των τραπεζών. «Οι τρά-
πεζες άντλησαν αθέμιτα υπερκέρδη με τη
σκανδαλώδη αύξηση της διαφοράς μετα-
ξύ επιτοκίων χορηγήσεων και καταθέσε-
ων. Εις βάρος τόσο των καταθετών όσο και
των δανειοληπτών. Είναι επιβεβλημένο
μέσα σε αυτές τις δύσκολες συνθήκες να
καταθέσουν και τη δική τους συνεισφορά
στην οικονομία, με μια έκτακτη φορολόγη-
ση των υπερκερδών τους» και ζήτησε να
καταργηθεί άμεσα η χρυσή βίζα.

Άσκησε σκληρή κριτική στο επιτελικό
κράτος, που όπως είπε «δεν μπορεί να αν-
ταποκριθεί στο αίτημα ασφάλειας των πο-
λιτών» και επιτέθηκε προσωπικά με βα-
ριές κουβέντες στον πρωθυπουργό. «Ο κ.

Μητσοτάκης μετέφρασε το αποτέλεσμα
των εκλογών ως λευκή επιταγή. Προπα-
γάνδισε ένα παρωχημένο, αναξιοκρατικό
και διεφθαρμένο μοντέλο διακυβέρνησης,
τη συγκέντρωση όλων των εξουσιών στο
Μαξίμου, ως την αλάνθαστη συνταγή για
να λύνονται όλα τα προβλήματα. Μοίρασε
τα υπουργεία σαν να παίζει μουσικές κα-
ρέκλες. Όμως λίγες μέρες μετά, στα ίδια
πρόσωπα, που χθες εκθείαζε ως αποτελε-
σματικούς υπουργούς, μοιράζει το χαρτί
της απόλυσης-παραίτησης, νομίζοντας ότι
θα διώξει από πάνω του την ευθύνη ή θα
μειώσει την πολιτική του φθορά!». 

Ανεβάζοντας τους τόνους της κριτικής
του στοχοποίησε και πάλι την κυβέρνηση
για επικοινωνιακούς τακτικισμούς. «Με

διάφορα επικοινωνιακά κόλπα όλα γίνον-
ταν “με εντολή Μητσοτάκη”. Μέχρι και
συγκρότηση Συντονιστικού Κέντρου Επι-
χειρήσεων στη Λάρισα την επομένη της
τραγωδίας -το αυτονόητο δηλαδή!- έγινε
με εντολή πρωθυπουργού. Δεν πιάνουν
όμως πια τα τρικ ούτε και οι επικοινωνια-
κές φανφάρες ότι με έναν νόμο και ένα
άρθρο τα λύνετε όλα. Το επιτελικό κράτος
είναι ένα φιάσκο. Είναι το περιτύλιγμα
ενός συστήματος εξουσίας που μπροστά
στην καρέκλα είναι έτοιμο να θυσιάσει τα
πάντα: θεσμούς, δημόσιο συμφέρον, ορ-
θολογισμό». 

Κοινό μέτωπο για σύσταση 
Εξεταστικής με ΣΥΡΙΖΑ-Βελόπουλο

Με την πρόταση που έβαλε στο τραπέζι
το ΠΑΣΟΚ για τη σύσταση Εξεταστικής
Επιτροπής διαμορφώνεται ένα κοινό μέ-
τωπο απέναντι στην κυβέρνηση, καθώς
συμφώνησαν με το αίτημα τόσο ο ΣΥΡΙΖΑ
όσο και η Ελληνική Λύση. «Δεν μπορούμε
να χαράξουμε το μέλλον και να θωρακί-
σουμε την Ελλάδα, κάνοντάς την πιο ανθε-
κτική, αν δεν κάνουμε μια ειλικρινή συζή-
τηση για τις ευθύνες και τις παραλείψεις.
Για αυτόν τον λόγο, έχουμε ζητήσει τη
συγκρότηση Εξεταστικής Επιτροπής στη
Βουλή, όχι με τιμωρητικό χαρακτήρα, αλ-
λά βαθιά πολιτικό περιεχόμενο. Να δούμε
τι πήγε λάθος, ποιος και γιατί δεν ενήργη-
σε, ώστε να μην επαναληφθούν αυτά τα
λάθη και να μπορέσουμε να χαράξουμε
ένα καλύτερο μέλλον, όχι μόνο για τη Θεσ-
σαλία, αλλά για ολόκληρη τη χώρα», υπο-
στήριξε ο Δημήτρης Μάντζος μιλώντας
στον Ρ/Σ Flash 99,4.

Στη συνέχεια ο εκπρόσωπος Τύπου του
ΠΑΣΟΚ συμπλήρωσε: «Ως πολιτική δύνα-
μη ευθύνης και θεσμικού σεβασμού,
εμείς επιμένουμε ότι η Βουλή οφείλει να
πάρει στα χέρια της την υπόθεση της ανα-
ζήτησης των ευθυνών. Να κάνει τη διε-
ρεύνηση, να γίνει μια συζήτηση και να
υπάρξει δημοσιότητα. Και, εκτός από τη
Βουλή και τις κοινοβουλευτικές της ομά-
δες, να είναι και οι πολίτες εκείνοι που θα
έχουν τη δυνατότητα να εξαγάγουν τα δικά
τους συμπεράσματα. Ευελπιστούμε ότι
και άλλα κόμματα της αντιπολίτευσης θα
προσυπογράψουν για να μπορέσουμε να
έχουμε και τον ελάχιστο αριθμό που απαι-
τείται για την πρόταση αυτή. Θα θέλαμε
ακόμη και η πλειοψηφία να το κάνει. Θεω-
ρούμε ότι και η ΝΔ οφείλει στον εαυτό της
μια απάντηση για το τι δεν έκανε τα τελευ-
ταία 4,5 χρόνια ή τα πολλά τελευταία χρό-
νια οι περιφερειακές της αυτοδιοικήσεις
και οι δημοτικές παρατάξεις που στήριξε
ιδίως στη Θεσσαλία. Και έτσι να προχωρή-
σουμε όλοι μαζί, με εθνική συναίνεση και
συνεννόηση προς το μέλλον». 

«Η χώρα χρειάζεται
τιτάνιο έργο εθνικής
ανασυγκρότησης»

«Η χώρα χρειάζεται
τιτάνιο έργο εθνικής
ανασυγκρότησης»

Ο πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ από το βήμα της ΔΕΘ 
εξαπέλυσε σκληρή κριτική στην κυβέρνηση αλλά 
και προτάσεις για την αναγέννηση της Θεσσαλίας

Ν Ι Κ Ο Σ  Α Ν Δ Ρ Ο Υ Λ Α Κ Η Σ  

του
Αντώνη 
Ι. Αντωνόπουλου

aantonopoulos10@gmail.com 
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Λ
άδι στη φωτιά έριξε για μία ακόμη
φορά ο Ερσίν Τατάρ, αναφερόμενος
στην Κύπρο και τον Αρχιεπίσκοπο

Μακάριο, λέγοντας πως αυτός μετέτρεψε το
νησί από παράδεισο σε κόλαση. Υποστήριξε

ότι «στο νησί υπάρχουν δύο
χωριστά κράτη με τους θε-
σμούς τους, τους κανόνες
τους και την ισχύ τους. Δεν
πρέπει να ξεχνιέται αυτό». 

Ο Τουρκοκύπριος ηγέτης
είπε ότι στην Κύπρο ζουν πε-
ρίπου 900.000 χριστιανοί και
400.000 μουσουλμάνοι και

υποστήριξε ότι η ισλαμοφοβία έχει ιστορι-
κές και πολιτικές ρίζες στο νησί. Επίσης, τό-
νισε ότι η Εκκλησία της Κύπρου διαδραμά-
τισε ηγετικό ρόλο στις ενέργειες για ένωση
του νησιού με την Ελλάδα και ο πρώτος
Πρόεδρος της Δημοκρατίας μετά την ανε-
ξαρτησία από τους Βρετανούς ήταν ο Αρχιε-
πίσκοπος Μακάριος, ο οποίος κατέφυγε σε

όλα τα μέσα, «συμπερι-
λαμβανομένης και
τρομοκρατίας», σύμ-
φωνα με τον ισχυρι-
σμό του, για να κάνει
την Κύπρο ελληνική. 

Υποστηρίζοντας ότι
«ο Μακάριος μετέτρεψε
το νησί από παράδεισο σε
κόλαση και σκότωσε αθώους
Τούρκους», ο κ. Τατάρ επανέλαβε τους
τουρκικούς ισχυρισμούς περί βίας κατά των
Τουρκοκυπρίων και απελευθέρωσής τους
από την Τουρκία με την τουρκική εισβολή, η
οποία τους έσωσε από γενοκτονία.

«Η Τουρκική Δημοκρατία της Βόρειας
Κύπρου (ΤΔΒΚ) βρίσκεται κάτω από εμ-
πάργκο από την ίδρυσή της. Ενώ το νότιο
μέρος εντάχθηκε στην Ευρωπαϊκή Ένωση,
το βόρειο μέρος δεν μπορεί καν να δεχθεί
απευθείας πτήσεις από αλλού εκτός από την
Τουρκία. Στον νότο υπάρχει η Κυπριακή Δη-

μοκρατία, η οποία αναγνωρίζεται από τα ΗΕ
και την ΕΕ και ισχυρίζεται ότι εκπροσωπεί
ολόκληρο το νησί». Υποστήριξε επίσης ότι
λόγω της ελληνοκυπριακής αδιαλλαξίας
δεν κατέστη δυνατό να υπάρξει αποτέλεσμα
στις διαπραγματεύσεις που διεξάγονταν επί

πολλά χρόνια. Τώρα, πρόσθεσε, προσπα-
θούν να πετύχουν την αναγνώριση του ψευ-
δοκράτους που ίδρυσαν το 1983 και ανα-
γνωρίζεται μόνο από την Τουρκία, υποστη-
ρίζοντας ότι καταβάλλεται προσπάθεια να
απομονωθεί με την επιβολή εμπάργκο.

Ταταρ-αχή από
τις προκλητικές
δηλώσεις του

Ο Τουρκοκύπριος ηγέτης υποστήριξε πως «ο Μακάριος μετέτρεψε 
το νησί από παράδεισο σε κόλαση και σκότωσε αθώους Τούρκους»

Ποιους πρόκειται να  δει στη Ν. Υόρκη 
ο Χριστοδουλίδης

Στην Αθήνα βρέθηκε για λίγες ώρες ο πρό-
εδρος της Κύπρου Νίκος Χριστοδουλίδης λί-
γο πριν αναχωρήσει για τη Γενική Συνέλευση
του ΟΗΕ στη Νέα Υόρκη. «Είμαστε σε επαφή
με τη Γραμματεία των Ηνωμένων Εθνών και
με την Ευρωπαϊκή Ένωση. Παρότι δεν είθι-
σται να γίνονται συναντήσεις στη Νέα Υόρκη
με Ευρωπαίους ηγέτες, έχω διευθετήσει συ-
νάντηση και με τον κ. Μισέλ και με την πρό-
εδρο της Ευρωπαϊκής Επιτροπής, ακριβώς
για να δουν και αυτοί μέσα από τις επαφές με
τον γενικό γραμματέα πώς μπορούν να μας
βοηθήσουν», είπε. 

Μέχρι στιγμής δεν έχει οριστεί συνάντηση
με τον Τουρκοκύπριο ηγέτη Ερσίν Τατάρ και
το γεγονός ότι φαίνεται να εμμένει στη θέση
του για αλλαγή στη βάση λύσης του Κυπρια-
κού, ο πρόεδρος της Κυπριακής Δημοκρατίας
είπε ότι «όλα αυτά είναι εκτός συζήτησης, η
αλλαγή βάσης λύσης του Κυπριακού, και αυτό
δεν είναι μόνο θέση της δικής μας πλευράς,
είναι η θέση της διεθνούς κοινότητας». 

Γράφει 
η Αλεξία 
Τασούλη
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Εννέα ετοιμοπόλεμοι για κάθε θέση 
στις Ένοπλες Δυνάμεις 

Ο
ταν πριν από λίγο καιρό προκηρύχθηκαν οι θέ-

σεις για την πρόσληψη 1.700 Επαγγελματιών

Οπλιτών στους τρεις κλάδους των Ενόπλων

Δυνάμεων, αλλά και για το Κοινό Νομικό Σώμα των Ενό-

πλων Δυνάμεων, ορισμένοι έσπευσαν να υποστηρίξουν

πως ελάχιστοι θα ενδιαφερθούν και πως δεν πρόκειται

να συμπληρωθούν οι θέσεις. 

Ειλικρινά, δεν μπορούμε να αντιληφθού-

με για ποιον λόγο επιδίδονται σε αυτή την

προπαγάνδα. Τι επιδιώκουν; Πού και ποι-

ον στοχεύουν; Δεν αντιλαμβάνονται ότι

κάνουν κακό στις Ένοπλες Δυνάμεις; 

Προφανώς, όμως, οι κακοπροαίρετοι

διαψεύστηκαν για ακόμα μία φορά, με τις

θέσεις σε Στρατό Ξηράς, Πολεμικό Ναυτικό και Πολε-

μική Αεροπορία όχι απλώς να συμπληρώνονται αλλά να

κατατίθενται χιλιάδες αιτήσεις για είσοδο στην οικογέ-

νεια των Ενόπλων Δυνάμεων. 

Συγκεκριμένα, στις 1.700 θέσεις που προκηρύχθηκαν

για πρόσληψη Επαγγελματιών Οπλιτών (ΕΠΟΠ) στους

τρεις Κλάδους και στο Κοινό Νομικό Σώμα των Ενό-

πλων Δυνάμεων, κατατέθηκαν 14.719 αιτήσεις. Αυτό

σημαίνει ότι για κάθε θέση κατατέθηκαν περίπου 8,6

αιτήσεις.

Το ΓΕΕΘΑ, με ανακοίνωσή του, ενημέρωσε ότι ολοκλη-

ρώθηκε την Παρασκευή 8 Σεπτεμβρίου η διαδικασία

υποβολής αιτήσεων για το έτος 2023.

Ο αριθμός των αιτήσεων που κατατέθηκαν ανά Κλάδο

των Ενόπλων Δυνάμεων καθώς και στο Κοινό Νομικό

Σώμα έχει ως εξής:

* Στρατός Ξηράς: 6.809 αιτήσεις για 964 θέσεις.

* Πολεμικό Ναυτικό: 2.081 αιτήσεις για 430 θέσεις.

* Πολεμική Αεροπορία: 5.641 αιτήσεις για 298 θέσεις.

* Κοινό Νομικό Σώμα των Ενόπλων Δυνάμεων: 188 αι-

τήσεις για 8 θέσεις.

Το αμέσως προσεχές διάστημα θα εκδοθούν πίνακες

των υποψηφίων που υπέβαλαν ελλιπή δικαιολογητικά,

με σκοπό τη συμπλήρωσή τους.

Οι επιτελείς του ελληνικού Πενταγώνου έχουν καταρ-

τήσει εδώ και καιρό σχέδιο για την αναδιοργάνωση των

Ενόπλων Δυνάμεων. Οι προτάσεις της στρατιωτικής

ηγεσίας έχουν βρει ανταπόκριση και από την πολιτική,

η οποία αντιλαμβάνεται πως, εκτός από την εξοπλιστική

ενίσχυση, απαιτείται άμεσα «τονωτική ένεση» με προ-

σωπικό.

Όπως επισημαίνεται, δίνεται μεγάλο βάρος στην «ποι-

ότητα» των ατόμων που θα επιλεχθούν, με τους επιτε-

λείς να επιθυμούν ένα προσωπικό καταρτισμένο, που

θα εκπαιδεύεται συνεχώς, θα εξειδικεύεται και θα γί-

νεται αποτελεσματικότερο. 

Γράφει 
o Bασίλης 

Σκουλαράκος

skoularb@gmail.com

Υπερκαλύφθηκε η ζήτηση στους τρεις κλάδους με 14.719
αιτήσεις, κόντρα σε όσους προσπαθούν με κάθε ευκαιρία 
να βλάψουν το κύρος του Ελληνικού Στρατού

ΔΙΑΨΕΥΣΤΗΚΑΝ ΟΙ «ΚΑΣΣΑΝΔΡΕΣ»
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Κομάντο έτοιμοι για όλα

Ολοκληρώθηκε η τριήμερη εντατική συνεκπαίδευση
που πραγματοποιήθηκε στη Σούδα από την Ελλάδα
και τις ΗΠΑ - Μήνυμα στην Άγκυρα από τις ισχυρές

στρατιωτικές συνεργασίες της χώρας μας

Σ
υνεχή βήματα προς την ενίσχυση της
αποτρεπτικής ισχύος της κάνει η χώρα
μας, όχι μόνο με στοχευμένες κινήσεις

στα εξοπλιστικά, αλλά ενδυναμώνοντας πα-
ράλληλα τις στρατιωτικές συνεργασίες με
παίκτες καθοριστικούς στην παγκόσμια γεω-

πολιτική σκακιέρα. 
Την ώρα που ελληνικά και

ισραηλινά μαχητικά εκπαι-
δεύονταν πάνω από τον δο-
κιμαζόμενο θεσσαλικό κάμ-
πο, αλλά και πάνω από το
απαιτητικό «τερέν» του Ισ-
ραήλ, οι κομάντο Ελλάδας
και ΗΠΑ εκπαιδεύονταν από

κοινού στην Κρήτη. 
Συγκεκριμένα, από το Σάββατο 9 Σεπτεμ-

βρίου έως και την Τετάρτη 13 Σεπτεμβρίου
2023, και στο πλαίσιο του συνολικού σχεδια-
σμού του ΓΕΕΘΑ σε ό,τι αφορά τις δράσεις
στρατιωτικής συνεργασίας Ελλάδας - ΗΠΑ,
πραγματοποιήθηκε συνεκπαίδευση σε αντι-
κείμενα Ειδικών Επιχειρήσεων στην ευρύτε-
ρη περιοχή της Σούδας, στα Χανιά.

Στη συνεκπαίδευση συμμετείχαν αξιωμα-
τικοί και υπαξιωματικοί της 1ης Μοίρας Αλε-
ξιπτωτιστών (1ης ΜΑΛ) της Διοίκησης Ειδι-
κού Πολέμου (ΔΕΠ) του ΓΕΕΘΑ, ενώ από
πλευράς ΗΠΑ συμμετείχαν Ομάδες Εξουδε-
τέρωσης Εκρηκτικών και ένα ελικόπτερο
MH-60S. Κατά τη διάρκειά της πραγματοποι-
ήθηκαν αντικείμενα έρευνας και διάσωσης
μάχης (Combat Search and Rescue - CSAR)
και εξουδετέρωσης αυτοσχέδιων εκρηκτι-
κών μηχανισμών (Counter Improvised Ex-
plosive Devices - C-IED), τα οποία συνέβαλαν
στην προαγωγή του επιπέδου της επιχειρη-
σιακής ετοιμότητας, της μαχητικής ικανότη-
τας και της ανταλλαγής τεχνογνωσίας κατά τη
σχεδίαση και εκτέλεση Ειδικών Επιχειρήσε-
ων μεταξύ των συμμετεχόντων, αναδεικνύον-
τας τη διαχρονική συνεργασία των δύο χω-
ρών στον τομέα του ειδικού πολέμου.

Τουρκικοί λεονταρισμοί
Την ώρα που η Τουρκία επιδίδεται τα τε-

λευταία 24ωρα σε λεονταρισμούς απέναντι
στις ΗΠΑ για το θέμα των F-16, η Ελλάδα εν-
δυναμώνει τη συνεργασία με την Ουάσιγκτον,
στέλνοντας μήνυμα από τη Σούδα. 

Είναι δεδομένο πως οι ΗΠΑ αναγνωρίζουν
την Ελλάδα ως εταίρο ασφάλειας στην ευρύ-
τερη περιοχή της Ανατολικής Μεσογείου και
των Βαλκανίων, με τη χώρα μας να «εκμεταλ-
λεύεται» τη συγκυρία των κακών αμερικανο-
τουρκικών σχέσεων για τη θωράκισή της. 

Με συνεχή διπλωματική κινητικότητα και
στρατιωτική ετοιμότητα, η Ελλάδα έχει κατα-
φέρει να πείσει τη διεθνή κοινή γνώμη για το
δίκαιο των θέσεών της και να πάρει στο
πλευρό της υπερδυνάμεις όπως η Γαλλία και
οι ΗΠΑ, οι οποίες βλέπουν στη χώρα μας
έναν σύμμαχο με αταλάντευτες θέσεις, πολι-
τική πυγμή και στρατιωτική ισχύ που ενι-
σχύεται συνεχώς. 

Γράφει 
o Bασίλης 

Σκουλαράκος

skoularb@gmail.com
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Σ
τα Τίρανα βρέθηκε ο υπουργός Προ-
στασίας του Πολίτη Γιάννης Οικονό-
μου, στο πλαίσιο της Διάσκεψης της

Διαδικασίας του Βερολίνου, και επισκέ-
φθηκε τον Αρχιεπίσκοπο Αλβανίας Αναστά-
σιο, όπως άλλωστε νιώθουν ηθικό χρέος
τους να κάνουν όλοι οι Έλληνες πολιτικοί
όταν επισκέπτονται τη γειτονική χώρα. Συ-
ζητώντας μαζί του ενημερώθηκε για το
εκτεταμένο και σημαντικό έργο της Ορθό-
δοξης Εκκλησίας στην Αλβανία, που δεν εί-
ναι μόνο εκκλησιαστικό αλλά έχει και ευρύ-
τατες κοινωνικές διαστάσεις.

Ο κ. Οικονόμου εξέφρασε
τον θαυμασμό του για το πρό-
σωπο αλλά και τις δράσεις του
Μακαριωτάτου, που έγιναν
και γίνονται για την ανασύστα-
ση εκ θεμελίων της Εκκλη-
σίας στην Αλβανία αλλά και
την ευημερία του αλβανικού
λαού, μια πορεία που για τρεις

και πλέον δεκαετίες συνεχίζεται αδιάκοπα
και έντονα και το αποτέλεσμά της δεν είναι
απλό ορατό αλλά και πολύ καρποφόρο.

Ο κ. Οικονόμου σε δηλώσεις του επεσήμα-
νε ότι «συζητήσαμε για θέματα που απασχο-
λούν το ποίμνιό του και την περιοχή ευθύνης
του. Η προσφορά του στους ορθοδόξους της
Αλβανίας και το πολύπλευρο κοινωνικό του
έργο τυγχάνουν τεράστιας αναγνώρισης. Ο
ρόλος του στην ανασυγκρότηση της Εκκλη-
σίας στην Αλβανία είναι ιστορικής σημασίας».

Μάλιστα, ξεναγήθηκε από τον Αρχιεπίσκο-
πο Αναστάσιο στον καθεδρικό ναό Ανάσταση
των Τιράνων, που θεωρείται και είναι αρχιτε-
κτονικό κόσμημα στα Βαλκάνια.

Έργο-επίτευγμα
Το συγκρότημα, που κτίστηκε σε οικόπεδο

του κέντρου των Τιράνων και το οποίο παρα-
χωρήθηκε σταδιακά από τις κρατικές αρχές
(2001-2005), σε αντικατάσταση του οικοπέ-
δου τού κατεδαφισθέντος το 1967 από το
αθεϊστικό καθεστώς ορθόδοξου καθεδρικού
ναού, αποτελείται από τον καθεδρικό ναό, το
παρεκκλήσιο, το κωδωνοστάσιο, το συνοδικό
μέγαρο, το συνεδριακό και πολιτιστικό κέν-
τρο και άλλους χώρους.

Την πρωτοβουλία, τη συγκέντρωση των πό-
ρων και την εποπτεία της ανέγερσης του συγ-
κροτήματος είχε προσωπικά ο Αρχιεπίσκο-
πος Αναστάσιος. Η αρχιτεκτονική σύλληψη
του ναού στηρίζεται στον κύκλο που εμπεριέ-
χει την έννοια του αιώνιου χρόνου και στον
κατακόρυφο άξονά του που συνδέει τη γη με
τον ουρανό.

Ταυτόχρονα, ο κατακόρυφος αυτός άξονας
αποτελεί και το κέντρο ενός υπερμεγέθους
σταυρού, μήκους και πλάτους 49μ., οι κεραί-
ες του οποίου αποτελούν πυλώνες του ναού.

Η αρχιτεκτονική σύλληψη του ύψους 46μ.
κωδωνοστασίου ανήκει επίσης στον Αρχιεπί-

σκοπο Αναστάσιο και βασική ιδέα του αποτε-
λούν τέσσερις πασχαλινές λαμπάδες που
συμβολίζουν τους τέσσερις Ευαγγελιστές, οι
οποίοι αναγγέλλουν την Ανάσταση.

Πραγματικά είναι ένα έργο-επίτευγμα του
Αρχιεπισκόπου Αναστασίου, που συμβολίζει
τη θριαμβευτική ανάσταση της Ορθοδοξίας
στην Αλβανία εκ θεμελίων με τις κοπιώδεις
προσπάθειές του αλλά και την αυθεντική
πνευματικότητά του, μέσω των οποίων και
παρά τις δυσκολίες έκανε «βατή» την πορεία
της αναγέννησης από τα συντρίμμια.

«Σκοπός μας είναι
να γκρεμίσουμε τείχη»

Αναγνωρίζεται και από την ελληνική και
την αλβανική πλευρά ότι ο Αρχιεπίσκοπος
Αναστάσιος είναι μοχλός ειρήνης ανάμεσα
στις δύο χώρες. Δεν λειτουργεί διασπαστικά
αλλά ενωτικά. Απορρίπτοντας οποιαδήποτε
μορφή φανατισμού, επιμένει στη συνεργασία
και στη φιλία των δύο λαών.

Όπως συχνά τονίζει χαρακτηριστικά ο
ίδιος, «σκοπός μας δεν είναι να υψώσουμε
αλλά να γκρεμίσουμε τείχη». Και το κάνει

πράξη, αφού δεν ξεχωρίζει και δεν διακρίνει
τους Αλβανούς από τους Έλληνες, αφού ερ-
γάζεται για να μη δημιουργούνται εντάσεις,
αφούσυμβάλλειμεκάθεμέσοκαι τρόποστην
ανάπτυξη της Αλβανίας. Είναι αναγνωρισμέ-
νος διεθνώς ο ρόλος του Προκαθημένου της
Ορθόδοξης Εκκλησίας της Αλβανίας, Αρχιε-
πισκόπου Αναστασίου, για την αποκήρυξη της
μισαλλοδοξίας, καθώς πρόκειται για μια εκ-
κλησιαστική προσωπικότητα που με εμπνευ-
σμένες παρεμβάσεις υπερασπίζεται την κοι-
νωνική δικαιοσύνη, την αγάπη και την ειρήνη.

Δεν μπορεί να μην τονιστεί ότι αυτή η ση-
μαντική και πρωτοποριακή φυσιογνωμία της
εποχής μας αποδεικνύει τη γνήσια χριστιανι-
κή ζωή με λόγια, έργα και συμπεριφορές.
Από τα μικρά και ασήμαντα της καθημερινό-
τητας μέχρι και τα μεγάλα και βαρυσήμαντα,
τα δύσκολα διλήμματα, τις μεγάλες αποφά-
σειςκαι τιςκαθοριστικέςεπιλογέςτου. Δενθα
ήταν υπερβολή αν ειπωθεί ότι ο Αρχιεπίσκο-
ποςΑναστάσιοςαποτελείένα«δώρο»τουΘε-
ού στους ταλαιπωρημένους ανθρώπους των
ημερών μας, όπου οι σταθερές αξίες υπονο-
μεύονται και το κακό αποθρασύνεται.

Ο Αρχιεπίσκοπος Αναστάσιος αγαπά τον
άνθρωπο, τον κάθε άνθρωπο, με μια αγάπη
που δεν ευχαριστεί μόνο αλλά και ωφελεί τον
άλλο, χωρίς να τον αναγκάζει να ασφυκτιά. Ο
αγώνας του επανορθώνει τη σχέση των ατό-
μων, την κοινωνία και επικοινωνία με τον
εαυτό τους, με τον Θεό και με τους άλλους.
Πορεύεται όχι τυπολατρικά και εγκλωβισμέ-
να αλλά με διάκριση και σύνεση έτσι ώστε οι
πράξεις του να αποτελούν αλήθεια που γεμί-
ζει και σώζει.

Στον Αρχιεπίσκοπο Αναστάσιο ο υπουργός Προστασίας
του Πολίτη Γιάννης Οικονόμου στο περιθώριο της επίσκεψής

του στα Τίρανα για τη διάσκεψη της Διαδικασίας του Βερολίνου

«Μοχλός» ειρήνης
για Ελλάδα και Αλβανία

του
π. Ηλία 
Μάκου
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Η
υιοθέτηση από την Ολομέλεια του Ευρωπαϊ-
κού Κοινοβουλίου την Τετάρτη 13 Σεπτεμ-
βρίου 2023 Ψηφίσματος «ράπισμα στον Ερν-

τογάν», με ψήφους 434 υπέρ, 18 κατά και 152 απο-
χές «ρίχνει πόρτα» στην τουρκική ένταξη στην ΕΕ.

Και όλα αυτά αμέσως μετά την πρόσφατη κοινή
συνέντευξη στην Άγκυρα στις 5 Σεπτεμβρίου 2023
των υπουργών εξωτερικών Ελλάδας-Τουρκίας,
όπου αναφερόμενη στις σχέσεις ΕΕ-Τουρκίας, η
ελληνική πλευρά επισήμανε πως «σε ό,τι αφορά την
ευρωπαϊκή προοπτική της Τουρκίας, η Ελλάδα από
μακρού χρόνου και με συνέπεια την υποστηρίζει,
υπό την προϋπόθεση ασφαλώς να πληρούνται τα
προαπαιτούμενα κριτήρια, σύμφωνα με τις σχετι-
κές αποφάσεις του Ευρωπαϊκού Συμβουλίου. Η πο-
ρεία αυτή είχε δυσκολίες. Προσβλέπω σε μία αγα-
στή συνεργασία για την πρόοδο των διαπραγματεύ-
σεων» (www.mfa.gr 5/9/2023).

Η απάντηση όμως δεν άργησε να έρθει από το Ευ-
ρωπαϊκό Κοινοβούλιο, το οποίο στις 13 Σεπτεμβρί-
ου 2023 έκανε δεκτή την έκθεση του Νάτσο Σάντσες
Άμορ η οποία κλείνει την πόρτα στην τουρκική έντα-
ξη στην ΕΕ και αντ’ αυτής προτείνει την υπογραφή
συμφωνίας εταιρικής σχέσης ΕΕ-Τουρκίας. 

Για τον λόγο αυτό στο δεκαοκτασέλιδο «Ψήφισμα
του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου της 13ης Σεπτεμ-
βρίου 2023 σχετικά με την έκθεση της Επιτροπής,
του 2022, για την Τουρκία (2022/2205(INI))», συνο-
λικής εκτάσεως 8.788 λέξεων και ειδικότερα στο
κεφάλαιο «Η περαιτέρω πορεία για τις σχέσεις ΕΕ-
Τουρκίας» τονίζεται με έμφαση ότι η Ευρωβουλή
«θεωρεί, δεδομένων όλων των ανωτέρω, ότι, ελλεί-
ψει δραστικής αλλαγής πορείας από την τουρκική
κυβέρνηση, η διαδικασία ένταξης της Τουρκίας
στην ΕΕ δεν μπορεί να συνεχιστεί υπό τις παρούσες
συνθήκες· καλεί την τουρκική κυβέρνηση, τα θε-
σμικά όργανα της Ευρωπαϊκής Ένωσης και τα κρά-

τη μέλη να άρουν το σημερινό αδιέξοδο και να προ-
χωρήσουν προς μια στενότερη, δυναμικότερη και
πιο στρατηγική εταιρική σχέση· συνιστά εν προκει-
μένω μια προσέγγιση με το υψηλότερο επίπεδο ευ-
θύνης και αφοσίωσης και την έναρξη μιας διαδικα-
σίας προβληματισμού για την εξεύρεση ενός πα-
ράλληλου και ρεαλιστικού πλαισίου για τις σχέσεις
ΕΕ-Τουρκίας, το οποίο να περιλαμβάνει τα συμφέ-
ροντα όλων των εμπλεκόμενων μερών· καλεί, συνε-
πώς, την Επιτροπή να διερευνήσει πιθανές μορφές
για ένα αμοιβαία ελκυστικό πλαίσιο μέσω μιας διε-
ξοδικής και συμπεριληπτικής διαδικασίας, όπως
μια εκσυγχρονισμένη συμφωνία εταιρικής σχέσης»
(Παράγραφος 38 του Ψηφίσματος).

Με απλά λόγια, λοιπόν, το Ευρωπαϊκό Κοινοβού-
λιο, το οποίο σημειωτέον είναι συναρμόδιο για την
έγκριση οποιασδήποτε ένταξης νέας χώρας στην
ΕΕ, στέλνει το μήνυμα όχι μόνο στην Άγκυρα αλλά
και στις πρωτεύουσες των κρατών-μελών της ΕΕ ότι
το μέλλον της Τουρκίας δεν βρίσκεται στην ένταξή
της στην Ευρωπαϊκή Ένωση αλλά σε μια εκσυγχρο-
νισμένη εταιρική σχέση. 

Επιπλέον στο Ψήφισμά του το Ευρωπαϊκό Κοινο-
βούλιο εξέφρασε την πλήρη στήριξή του στην Αθή-
να ενόψει των τουρκικών παράνομων ενεργειών
επισημαίνοντας ότι «εκφράζει την ανησυχία του για
τις δηλώσεις ορισμένων Τούρκων αξιωματούχων
που αμφισβητούν την κυριαρχία ελληνικών νησιών·
καλεί την Τουρκία να σέβεται την κυριαρχία όλων
των κρατών-μελών της ΕΕ επί των χωρικών υδάτων
και του εναέριου χώρου τους, καθώς και όλα τα κυ-
ριαρχικά τους δικαιώματα, περιλαμβανομένου, με-
ταξύ άλλων, του δικαιώματος έρευνας και εκμετάλ-
λευσης φυσικών πόρων, σύμφωνα με το ενωσιακό
και το διεθνές δίκαιο· εκφράζει την πλήρη αλληλεγ-
γύη του προς την Ελλάδα και την Κυπριακή Δημο-
κρατία· επαναλαμβάνει το αίτημά του προς την

Τουρκία να επιδείξει γνήσια συλλογική δέσμευση
για τη διευθέτηση της οριοθέτησης των αποκλειστι-
κών οικονομικών ζωνών και της υφαλοκρηπίδας
τόσο στο Αιγαίο Πέλαγος όσο και στην Ανατολική
Μεσόγειο, με καλή πίστη και σύμφωνα με το διε-
θνές δίκαιο και την αρχή των σχέσεων καλής γειτο-
νίας, και να απόσχει από κάθε μονομερή παράνομη
ενέργεια ή απειλή· εκφράζει βαθιά ανησυχία για το
γεγονός ότι η Τουρκία εξακολουθεί να διατηρεί επί-
σημη απειλή πολέμου κατά της Ελλάδας (casus bel-
li), σε περίπτωση που η τελευταία ασκήσει το νόμι-
μο δικαίωμά της να επεκτείνει τα χωρικά της ύδατα
στα 12 ναυτικά μίλια στο Αιγαίο Πέλαγος, σύμφωνα
με το άρθρο 3 της Σύμβασης των Ηνωμένων Εθνών
για το Δίκαιο της Θάλασσας· καλεί όλους τους εμ-
πλεκόμενους φορείς να ενεργούν καλόπιστα για
την ειρηνική επίλυση των διαφορών» (Παράγραφος
34 του Ψηφίσματος). 

Σε σχέση με το Κυπριακό, το Ψήφισμα του Ευρω-
παϊκού Κοινοβουλίου ήταν εξίσου σκληρό κατά του
Ερντογάν καθώς πέραν των άλλων επισήμανε ότι η
Ευρωβουλή «εκφράζει αποδοκιμασία για το γεγονός
ότι η τουρκική κυβέρνηση έχει εγκαταλείψει τη συμ-
φωνηθείσα βάση για μια λύση και το πλαίσιο των
Ηνωμένων Εθνών, υποστηρίζοντας μόνη της τη λύση
των δύο κρατών στην Κύπρο· καλεί την Τουρκία να
εγκαταλείψει αυτήν την απαράδεκτη πρόταση για λύ-
ση δύο κρατών» (Παράγραφος 34 του Ψηφίσματος).

Μετά το παραπάνω Ψήφισμα-ράπισμα κατά του
Ερντογάν, το τουρκικό υπουργείο Εξωτερικών αν-
τέδρασε ιδιαίτερα σκληρά, καταγγέλλοντας το Ευ-
ρωπαϊκό Κοινοβούλιο για δήθεν μονομέρεια επιση-
μαίνοντας μεταξύ άλλων: «Δυστυχώς, η έκθεση αυ-
τή δείχνει επίσης ότι τα μέλη του Ευρωκοινοβουλί-
ου είναι αιχμάλωτα της καθημερινής λαϊκίστικης
πολιτικής και πόρρω απέχουν από την ανάπτυξη της
σωστής στρατηγικής προσέγγισης τόσο απέναντι
στην ΕΕ όσο και απέναντι  στην περιοχή μας»
(www.philenews.com. 15/9/2023).

Κατά τα λοιπά, Μητσοτάκης και Ερντογάν αναμέ-
νεται να συναντηθούν στις 20 Σεπτεμβρίου 2023 στη
Νέα Υόρκη για την παραπέρα αναθέρμανση των ελ-
ληνοτουρκικών σχέσεων. Το ερώτημα βέβαια είναι
κατά πόσο μετά το νέο φλερτ της Αθήνας με την Άγ-
κυρα θα συνεχίσει η Ευρωβουλή την επικριτική της
στάση κατά της Τουρκίας ή μήπως στην πορεία βρει
την ευκαιρία να αλλάξει ρότα. 

Άλλωστε στο Ψήφισμα σε ορισμένα σημεία του η
Ευρωβουλή έριξε ήδη τις πρώτες της φιλοτουρκι-
κές «τροχιοδεικτικές βολές». Φανταστείτε, λοιπόν,
τι θα γίνει ιδίως του χρόνου τον Σεπτέμβριο και
αφού θα έχουν διεξαχθεί στο διάστημα 6-9 Ιουνίου
2024 οι ευρωεκλογές. Μάλιστα η έντονη αντιτουρ-
κική στάση των 484 ευρωβουλευτών εν μέρει οφεί-
λεται και στο γεγονός ότι σε λίγους μήνες θα επιχει-
ρήσουν να επανεκλεγούν ζητώντας πάλι την ψήφο
των συμπατριωτών τους, οι οποίοι δεν τρέφουν και
τα καλύτερα αισθήματα κατά της Τουρκίας εν γένει
και του Ερντογάν ειδικότερα. 

Ψήφισμα-κόλαφος της Ευρωβουλής
για την Τουρκία 

του
Νότη Μαριά

Καθηγητής 
Θεσμών 
της Ευρωπαϊκής
Ένωσης 
στο Πανεπιστήμιο
Κρήτης, πρόεδρος
του κόμματος 
Ελλάδα 
- Ο άλλος δρόμος,
πρώην 
ευρωβουλευτής
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Οι αλλαγές θέλουν 
ρεαλισμό

Ε
ξι χρόνια μετά τη θεσμοθέτηση και ενεργοποίηση του
Ενιαίου Φορέα Κοινωνικής Ασφάλισης (ΕΦΚΑ) αξίζει
να δούμε πόσο έχει προχωρήσει επί της ουσίας η ενο-

ποίηση των φορέων και των διαδικασιών που ο ίδιος ο τίτλος
προτάσσει.

Έξι χρόνια μετά τον ιδρυτικό νόμο του ΕΦΚΑ, με τον περι-
βόητο νόμο Κατρούγκαλου, ακολούθησαν δυο τρεις νόμοι που
πήραν τα αντίστοιχα ονόματα υπουργών που είχαν τη νομοθε-
τική πρωτοβουλία αυτών, αλλά άφησαν την εφαρμογή στους
επόμενους.

Έξι χρόνια και μετά την έκδοση δεκάδων ερμηνευτικών εγ-
κυκλίων, ανακοινώσεων, νέων ψηφιακών καινοτομιών ο πολί-
της-ασφαλισμένος «κάνει master» στη Δημόσια Διοίκηση
διαβάζοντας, αναλύοντας και ερμηνεύοντας τον νομοθέτη μή-
πως και βρει άκρη στην υπόθεσή του.

Οι προϋποθέσεις θεμελίωσης συνταξιοδοτικού δικαιώμα-
τος εξακολουθούν να διαφέρουν από ασφαλιστικό ταμείο σε

ασφαλιστικό ταμείο και αναλόγως αν
αφορούν παλαιό η νέο ασφαλισμένο.

Έξι χρόνια μετά δεν έχουν υπαχθεί όλα
τα ασφαλιστικά ταμεία στην ηλεκτρονική
αίτηση συνταξιοδότησης μέσω της σελί-
δας του e-ΕΦΚΑ (efka.gov.gr), με κυριό-
τερο μη υπαγμένο φορέα το Δημόσιο,
που αφορά δεκάδες χιλιάδες αιτήσεις
ετησίως.

Επιπλέον, συνεχίζουν και απαιτούνται
δικαιολογητικά σε έγχαρτη μορφή για την
εκκίνηση της επεξεργασίας του φακέλου
του ασφαλισμένου, παρά την ηλεκτρονι-
κή αίτηση συνταξιοδότησης, δικαιολογη-
τικά που διαφέρουν από ταμείο σε τα-
μείο.

Έτσι παρά το γεγονός ότι θεσμοθετήθη-
καν τόσο η απονομή της σύνταξης με τη
fast track διαδικασία όσο και η σύνταξη

εμπιστοσύνης, οι χρόνοι που απαιτούνται για την απονομή της
σύνταξης ακόμη και σήμερα διαφέρουν ανάλογα με τη συντα-
ξιοδοτική περίπτωση.

Αν ο πολίτης-ασφαλισμένος δεν επισκεφτεί τον e-ΕΦΚΑ, αν
δεν ζητήσει να δει τον εισηγητή που έχει αναλάβει την υπόθε-
σή του, αν δεν έρθει αντιμέτωπος με τη συνεχιζόμενη γραφει-
οκρατία, παρά τις ανωτέρω αλλαγές, θα παραμείνει στην άλλη
άκρη της γραμμής του 1555, περιμένοντας μια ανεπαρκή
απάντηση ή στην άλλη άκρη του ψηφιακού δωματίου του e-
ΕΦΚΑ, ανοιγοκλείνοντας την κάμερα και χάνοντας τον στόχο!

Οι πολυδιαφημιζόμενες σύγχρονες υπηρεσίες του e-ΕΦΚΑ
δεν έχουν πραγματική εφαρμογή στην καθημερινή συναλλαγή
του πολίτη με τις υπηρεσίες και κυρίως δεν έχουν καταφέρει
να χτίσουν την πολυπόθητη εμπιστοσύνη του πολίτη με το
κράτος. 

Επιβεβλημένη η ψηφιακή επανάσταση ναι, αλλά υπό ένα
ενοποιημένο πληροφοριακό σύστημα για όλα τα ασφαλιστικά
ταμεία, με διαρκή επιμόρφωση του προσωπικού του e-ΕΦΚΑ
και με άμεση ενημέρωση του πολίτη.

Οι αλλαγές θέλουν ρεαλισμό, χρονοπρογραμματισμό και
έλεγχο προόδου των εργασιών.

Σ
τις 8 Οκτωβρίου 2023 διεξάγονται οι αυτοδι-
οικητικές εκλογές και οι πολίτες καλούνται
να εκλέξουν τους τοπικούς άρχοντες τόσο

στον δήμο τους όσο και στις περιφέρειες. Είναι γε-
γονός αναμφισβήτητο ότι οι περισσότεροι ψηφο-
φόροι γνωρίζουν μεν τα πράγματα στους δήμους
τους, αλλά ελάχιστα πράγματα για την περιφέρεια
που ανήκει ο δήμος τους. 

Η Περιφέρεια Αττικής αποτελείται από 8 περιφε-
ρειακές ενότητες, που είναι ο Κεντρικός
Τομέας Αθηνών, ο Βόρειος Τομέας Αθη-
νών, ο Νότιος Τομέας Αθηνών και ο Δυτι-
κός Τομέας Αθηνών, δηλαδή η παλιά Νο-
μαρχία Αθηνών. Οι άλλες τέσσερις ενότη-
τες είναι της Ανατολικής Αττικής, της Δυ-
τικής Αττικής, της Περιφερειακής Ενότη-
τας Πειραιά και της Περιφερειακής Ενό-
τητας Νήσων. 

Η Περιφέρεια Αττικής οφείλει και πρέ-
πει να έχει ως στόχους της την εκτέλεση
σημαντικών έργων. Το όραμά μας ως πα-
ράταξης «ΑΤΤΙΚΗ ΜΠΡΟΣΤΑ», με επικε-
φαλής τον έμπειρο αυτοδιοικητικό Νίκο
Χαρδαλιά και μια εξαίρετη ομάδα 214
υποψηφίων περιφερειακών συμβούλων,
στην οποία έχω την τιμή να συμμετέχω,
είναι τα επόμενα πέντε έτη να αποτελέ-
σουν μια περίοδο δημιουργίας και ανάπτυξης για τη
μεγαλύτερη περιφέρεια της χώρας.

Εκτός όμως από το όραμα υπάρχει και ένα σχέδιο
που βασίζεται σε 6 άξονες, μεταξύ των οποίων ξε-
χωρίζουν:

1. Παραγωγική Αττική, με την ολοκλήρωση
των σημαντικών έργων που ήδη βρίσκονται

σε εξέλιξη, καθώς και τα έργα και τις παρεμβάσεις
που δρομολογούνται, ειδικά στο παράκτιο μέτωπο
(Ανάπλαση Φαλήρου, Αττική Ριβιέρα). Τέλος, με τα
έργα και τις παρεμβάσεις που περιλαμβάνονται στο
νέο ΠΕΠ Αττικής, ύψους 1,6 δισ. ευρώ (50% αυξημέ-
να σε σχέση με το προηγούμενο ΠΕΠ), τα οποία
διεκδικήθηκαν από την κυβέρνηση και την περιφέ-
ρεια, καθώς και πλήθος άλλων παρεμβάσεων.

2. Πράσινη Αττική, με ένα νέο μοντέλο διαχεί-
ρισης απορριμμάτων, όπου το θάψιμο των

σκουπιδιών θα αποτελεί παρελθόν με 6 πάρκα κυ-
κλικής οικονομίας, με μονάδες επεξεργασίας
απορριμμάτων και διαχείρισης ανακυκλώσιμων
υλικών που είναι σύγχρονες αλλά και φιλικές προς
το περιβάλλον και τη δημόσια υγεία. Επίσης, ορθο-
λογική πολιτική χρέωσης, με βάση την αρχή «ο ρυ-
παίνων πληρώνει» και άλλες πολλές δράσεις. 

3. Ασφαλής Αττική, με τη λειτουργία πλήρως
εξοπλισμένου και επαρκώς στελεχωμέ-

νου Περιφερειακού Κέντρου Πολιτικής Προστα-
σίας στην Αττική. Εκπόνηση και υλοποίηση ολο-
κληρωμένου συστήματος Πολιτικής Προστασίας.
Αγορά σύγχρονου εξοπλισμού και μέσων για πε-
ριφέρεια και δήμους, αξιοποιώντας τους πόρους

του προγράμματος Αιγίς και του Ταμείου Ανάκαμ-
ψης. Κατασκευή νέων οδικών αξόνων και ανα-
βάθμιση υφιστάμενων με υλοποίηση έργων περι-
φερειακής, επαρχιακής και δημοτικής οδοποιίας.
Εκτεταμένο πρόγραμμα ασφαλτοστρώσεων σε
δρόμους αρμοδιότητας περιφέρειας. Συνδρομή
στους δήμους για αντίστοιχα δημοτικά έργα. Νέες
πεζογέφυρες για ασφαλείς μετακινήσεις και άλ-
λες πολλές δράσεις.

4. Κοινωνική Αττική, με την κατα-
σκευή νέων, σύγχρονων σχολι-

κών υποδομών και την αναβάθμιση υφι-
στάμενων σε επίπεδο προσχολικής, πρω-
τοβάθμιας και δευτεροβάθμιας εκπαί-
δευσης. Την προμήθεια σύγχρονου εκ-
παιδευτικού εξοπλισμού για τις ανάγκες
των δημόσιων σχολείων. Τη στήριξη των
ΑΕΙ που λειτουργούν στα όρια της περι-
φέρειας, με παροχή υποτροφιών αριστεί-
ας, με παρεμβάσεις βελτίωσης της προ-
σβασιμότητας και της ασφάλειας, αγορά
εκπαιδευτικού εξοπλισμού. Διασφάλιση
της συνέχισης λειτουργίας των 292 κοι-
νωνικών δομών (κέντρα κοινότητας, κοι-
νωνικά παντοπωλεία, δομές αστέγων,
στέγες υποστηριζόμενης διαβίωσης, δο-
μές υποστήριξης κακοποιημένων γυναι-

κών, εναρμόνιση κ.λπ.) για τη στήριξη των πιο ευά-
λωτων συνανθρώπων μας. Προώθηση προγραμμά-
των επαγγελματικής εκπαίδευσης και κατάρτισης,
λειτουργία μηχανισμού διάγνωσης αναγκών αγο-
ράς εργασίας.

5. Περιφέρεια Πολιτισμού και Αθλητισμού, με
την ολοκλήρωση της κατασκευής νέων εμ-

βληματικών αθλητικών εγκαταστάσεων, την ανα-
βάθμιση των αθλητικών εγκαταστάσεων του ΟΑΚΑ
και την κατασκευή κλειστού κολυμβητηρίου για τον
Ολυμπιακό στον χώρο του ΣΕΦ. 

6. Μεγάλες Υποδομές. Η Ανάπλαση του Φα-
ληρικού Όρμου και η δημιουργία του μεγα-

λύτερου μητροπολιτικού πάρκου της χώρας. Η ανά-
πλαση της Αττικής Ριβιέρας, από το Φάληρο και την
Καλλιθέα έως τη Βούλα. Η μελέτη για τον νέο οδικό
άξονα της Βόρειας Αττικής, που θα συνδέει τον Μα-
ραθώνα με τον Ωρωπό. Ο βόρειος ποδηλατικός άξο-
νας της Αττικής. Οι σύγχρονες μονάδες επεξεργα-
σίας απορριμμάτων και βιοαποβλήτων, που θα κα-
ταστήσουν παρελθόν την ταφή των σκουπιδιών. Ο
τριπλός κόμβος Σκαραμαγκά, που θα ενταχθεί στο
ΠΕΠ Αττική 2021-2027. Το νέο δίκτυο αποχέτευσης
άνω των 1.500 χλμ. και οι 3+1 νέες μονάδες επεξερ-
γασίας λυμάτων της Ανατολικής Αττικής. Τα έργα
αυτά, σε συνδυασμό με τα έργα που βρίσκονται σε
εξέλιξη ή προγραμματίζονται από την κυβέρνηση
αλλά και τις μεγάλες ιδιωτικές επενδύσεις που
υλοποιούνται, θα συμβάλουν σημαντικά στο όραμά
μας: να καταφέρουμε η Αττική να πηγαίνει μόνο
Μπροστά και να γίνει μια περιφέρεια-πρότυπο στην
Ευρώπη.

Τι ξέρεις για την περιφέρεια;

τoυ
Μιχαήλ Λ. 
Κωνσταντίνου

Δικηγόρος, 
υποψήφιος 
περιφερειακός 
σύμβουλος 
Βοιωτίας με 
τον συνδυασμό 
«Πατρίδα μας 
η Στερεά»

του
Νίκου 
Ανδρουλακάκη

Περιφερειακός 
σύμβουλος Αττικής,
μέλος ΔΣ Ένωσης
Περιφερειών 
Ελλάδας (ΕΝΠΕ)
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Μόνο με βάρκα η πρόσβαση στη συνοικία Γιάννουλη
Στις πλημμυρισμένες περιοχές της Θεσ-

σαλίας τώρα, οι κάτοικοι ψάχνουν τρόπο να
ξαναστήσουν τις ζωές τους από την αρχή
και όλα αυτά, ενώ τα νερά και η λάσπη συ-
νεχίζουν να πνίγουν τα πάντα. Απόκοσμη
είναι η εικόνα στη Γιάννουλη της Λάρισας,
όπου πρόσβαση υπάρχει μόνο με βάρκα.

Ακόμη και τώρα, αρκετά 24ωρα μετά,
φαίνεται η στάθμη του νερού να καλύπτει τα
αυτοκίνητα, καθώς ισόγεια και υπόγεια εί-
ναι πλημμυρισμένα.

Στον Παλαμά κάτοικοι προσπαθούν να
βρουν κουράγιο να φτιάξουν και πάλι τις
ζωές τους από την αρχή, αλλά μάταια. Φέρ-
νουν στο μυαλό τους όσα έζησαν και απελ-
πίζονται. Οι κάτοικοι από το Κεραμίδι Τρι-
κάλων δεν μπορούν ακόμα να φτάσουν στα

σπίτια τους. Τα κοιτάζουν από μακριά και
πιάνεται η ψυχή τους βλέποντάς τα να βου-
λιάζουν στα λασπόνερα. Το νερό είχε φτά-
σει μέχρι τις σκεπές. Αυτό που ζητούν οι
κάτοικοι είναι να δημιουργηθεί ένα ανάχω-
μα για να μπορέσει να φύγει το νερό που

έχει λιμνάσει. Στον Παλαιόπυργο Λάρισας
κόπηκε στα δύο η γέφυρα από τα ορμητικά
νερά. Έχει καταρρεύσει και έχει πέσει στο
ποτάμι. Είναι η γέφυρα που συνδέει το χω-
ριό με την Αλεξανδρινή και τον Στρίντζο.

Στη Φαλάνη Λάρισας η οργή ξεχειλίζει.

Έχουν περάσει εννέα μέρες από την κακο-
καιρία, αλλά στη Φαλάνη ακόμα παλεύουν
με τις λάσπες. 

Πολλά ψάρια στα λασπόνερα στη Φαρκα-
δόνα Τρικάλων είναι νεκρά. Από σήμερα οι
κάτοικοι μετρούν τις πληγές τους. Τα νερά
υποχώρησαν και έχουν ήδη ξεκινήσει να
βγάζουν τα άχρηστα αντικείμενα μέσα από
τα σπίτια.

Στον Βόλο οι κάτοικοι παλεύουν επίσης
με τις λάσπες. Άνδρες του στρατού κατεβά-
ζουν από Chinook ζωοτροφές. Δεν υπήρχε
άλλη λύση. Το οδικό δίκτυο έχει καταστρα-
φεί. Η μεταφορά μπορούσε να γίνει μόνο
από αέρος, από τη στιγμή που σχεδόν όλες
οι κτηνοτροφικές μονάδες βρίσκονται σε
απομακρυσμένα χωριά.

Η Κάρλα φουσκώνει, ο τρόμος φουντώνει
Σ ε επικίνδυνα ύψη έχει ανέβει η στάθμη της λί-

μνης Κάρλα στη Θεσσαλία, η οποία ανέκτησε τον
όγκο της μετά το φονικό πέρασμα της κακοκαι-

ρίας «Ντάνιελ».
Λίγο πριν από τις 8.00 το βράδυ προχθές εστάλη προει-

δοποιητικό μήνυμα από το 112 στους κατοίκους έξι χω-
ριών: στα Κανάλια Μαγνησίας, στον Ριζόμυλο, στο Στεφα-
νοβίκειο, στη Σωτήριο, στη Νίκη και στο Αχίλλειο.

Η λίμνη Κάρλα αποξηράθηκε το 1962. Μετά τη θεομηνία
η λίμνη όχι μόνο ξαναγέμισε νερό, αλλά η στάθμη της
διαρκώς ανεβαίνει, απειλώντας τις επόμενες μέρες να
πλημμυρίσει κοντινά χωριά. Βρίσκεται περίπου 300 μέ-
τρα μακριά από τα πρώτα σπίτια του Σωτήριου, ενώ σε κίν-
δυνο βρίσκονται -σύμφωνα με τον δήμαρχο Κιλελέρ- οι
οικισμοί Νίκη, Μόδεστος, Καστρί και Αμυγδαλή Λάρισας,
οι κωμοπόλεις Στεφανοβίκειο και Ριζόμυλος του Δήμου
Ρήγα Φεραίου, αλλά και τα Κανάλια Μαγνησίας. 

Λόγω των ορμητικών νερών που φεύγουν από τον Πη-

νειό και διοχετεύονται στο σημείο, χρειάστηκαν μόλις
2,5 ημέρες για να επιστρέψει στο μέγεθος που είχε πριν
από την αποξήρανση του 1962.

Μένουν 60 εκατοστά για να υπερχειλίσει
«Ποτέ στα χρονικά δεν έφτασε η Κάρλα εδώ 20 μέτρα

έξω από το χωριό, ακόμα και πριν γίνει η αποξήρανση,
ποτέ έτσι. Έγιναν έργα, υποτίθεται, αποστραγγιστικά,
έφτιαξαν τον εγκλωβισμό της λίμνης εκεί πέρα, έβαλαν
δήθεν αντλίες που είχαν τη δυνατότητα να τραβάνε δεν
ξέρω κι εγώ πόσα κυβικά νερό, δεν δουλεύουνε αυτά τα
πράγματα, έβλεπαν ότι το νερό έφτασε, μας έπνιγε και
αυτά δεν δούλευαν εκεί πέρα, δεν τα έβαλαν να δουλέ-
ψουν», αναφέρει κάτοικος.

«Αργοπόρησαν να ανοίξουν τη σήραγγα την παλιά της
Κάρλας και δεν έβαλαν έγκαιρα τα αντλιοστάσια μπρο-
στά και ρίχνανε τα νερά συνέχεια προς τα εδώ», δηλώ-
νει άλλος κάτοικος.

«Σε περιπτώσεις έντονων βροχοπτώσεων έφτανε μέ-
χρι τα Νάματα… Μετά την αποξήρανση της λίμνης, όλη
αυτή η έκταση δινόταν στους ακτήμονες και την καλ-
λιεργούσαν, μοιραζόταν στους ακτήμονες των γύρω πε-
ριοχών. Όταν άρχισε η ιδέα ότι έπρεπε να επανασυστα-
θεί, αρχικώς έλεγαν ότι θα την επανασυστήσουν στην
αρχική της έκταση, δηλαδή στα 70.000 στρέμματα, πάν-
τα καλυμμένα από νερό», δηλώνουν χαρακτηριστικά
κάτοικοι της περιοχής.

Πληροφορίες αναφέρουν ότι εάν ανέβει ακόμα 60
εκατοστά η στάθμη του νερού, η λίμνη θα υπερχειλίσει
και θα πλημμυρίσουν πολλά χωριά και οικισμοί. 

Κλειστά και την άλλη βδομάδα τα σχολεία
Με χθεσινή απόφαση του υπουργείου Παιδείας θα πα-

ραμείνουν κλειστά και την άλλη εβδομάδα τα σχολεία
στην περιφέρεια της Θεσσαλίας, οι περιοχές της οποίας
επλήγησαν από τα ακραία καιρικά φαινόμενα.

Σε επιφυλακή τα κοντινά χωριά που απειλούνται από νέες πλημμύρες,
καθώς η στάθμη του νερού στη λίμνη ανεβαίνει επικίνδυνα
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Τ
ην παραδοχή ότι «η καταστροφή του
θεσσαλικού κάμπου θα σημάνει τις
επόμενες μέρες και αύξηση των

προϊόντων λόγω του μεγάλου αριθμού των
ειδών που παράγονται εκεί» έκανε μιλών-
τας στην ΕΡΤ ο Γιάννης Χατζηθεοδοσίου,
πρόεδρος του Επαγγελματικού Επιμελη-
τηρίου Αθηνών.

Ο ίδιος ανέδειξε το θέμα των αποζημιώ-
σεων από τις ασφαλιστικές εταιρείες, απο-
καλύπτοντας ότι ενώ σε όλη τη χώρα τα
οχήματα που καλύπτονται για φυσικές κα-
ταστροφές φτάνουν το 20%, σε Λάρισα, Βό-
λο, Τρίκαλα και Μαγνησία (Θεσσαλία) φτά-
νει μόλις το 10%. Όπως ανέφερε στην εκ-
πομπή «Συνδέσεις», ό,τι παράγουν οι τέσ-
σερις νομοί θα λείψει το επόμενο διάστη-
μα από την αγορά. Ο ίδιος, μιλώντας για τα
αιτήματα που δέχεται από τους επαγγελ-
ματίες των περιοχών που έχουν πληγεί,
δήλωσε ότι του ζητούν αντλίες για να βγά-
λουν τα νερά από τις επιχειρήσεις τους.

«Εμείς αποφασίσαμε να στηρίξουμε αυ-
τές τις περιοχές με εργαλεία αναγκαία για
να αποκατασταθούν. Ζητάνε καθαρτικά και
εδώ φαίνεται το δεύτερο μεγάλο πρόβλη-
μα που θα είναι οι ασθένειες. Ήδη έχουν
εξαπλωθεί πάρα πολύ όταν ακόμη σε επτά
δήμους το νερό είναι ακατάλληλο ακόμη
και για να πλυθείς», τόνισε ο κ. Χατζηθεο-
δοσίου. Εκτίμησε μάλιστα ότι τα προβλή-
ματα που θα υπάρξουν το επόμενο διάστη-
μα θα είναι πολύ μεγάλα.

Μιλώντας για την αποζημίωση των οχη-
μάτων, επαγγελματικών και ιδιωτικών,
επισήμανε ότι όποιος έχει ασφάλεια από
φυσικές καταστροφές θα αποζημιωθεί. Το
ζήτημα, όπως είπε, είναι ότι στη Θεσσαλία
ο αριθμός των οχημάτων που καλύπτεται
για ζημιές από πλημμύρες είναι κάτω από
10%, εξηγώντας ότι μόνο «το 10% των οχη-
μάτων που καταστράφηκαν μπορεί να
αποζημιωθεί από τις εταιρείες».

Χαμηλό το ποσοστό και
στις ασφαλισμένες κατοικίες

«Κάθε όχημα για να μπορέσει να αποζη-
μιωθεί θα πρέπει να υπάρχει το αντίστοιχο
έγγραφο της Πυροσβεστικής που δηλώνει

τι συνέβη. Ακόμη και αυτό που χάθηκε
αποζημιώνεται», πρόσθεσε. Αναφορικά
με τις κατοικίες, και σε αυτό τον τομέα το
ποσοστό των ασφαλισμένων δεν ξεπερνά-
ει το 10%. «Ασφαλίζονται υποχρεωτικά όσα
είναι υποθηκευμένα στην τράπεζα. Δεν
έχουμε τόσα πολλά ασφαλιστήρια στον
αγροτικό χώρο. Εκεί που είναι πολύ υψηλή
ασφάλεια είναι στις επιχειρήσεις και ιδίως
στις μεγάλες», τόνισε ο πρόεδρος του
Επαγγελματικού Επιμελητηρίου.

Το θέμα, όπως είπε, δεν είναι μόνο η
αποκατάσταση των επιχειρήσεων αλλά και
οι εργαζόμενοι. «Η ζημιά που φαίνεται
στον θεσσαλικό κάμπο εκ πρώτης όψεως

ξεπερνάει τα 300 εκατ. για τις ασφαλιστι-
κές με τόσο λίγους ασφαλισμένους», απο-
κάλυψε ο κ. Χατζηθεοδοσίου, με το 80%
των αποζημιώσεων να αφορά τις μεγάλες
επιχειρήσεις.

Μιλώντας για την ανάγκη της ασφάλι-
σης, εξήγησε ότι στη Φλόριντα και την Κα-
λιφόρνια το 80% των πληγέντων αποζη-
μιώθηκε από τις ασφαλιστικές, στη Γερμα-
νία το 75%, ενώ στην Ελλάδα μόλις το 10%.
«Πρέπει να υπάρξει τρόπος αύξησης των
ασφαλισμένων σε ιδιωτικές ασφάλειες και
μια συνεργασία δημόσιου και ιδιωτικού
τομέα», σημείωσε ο κ. Χατζηθεοδοσίου
επισημαίνοντας ότι χρειάζεται και το απα-

ραίτητο νομοθετικό πλαίσιο. «Η πρωτο-
βουλία του πρωθυπουργού για το 10% της
μείωσης στον ΕΝΦΙΑ είναι καλή. Αυτό το
ποσοστό αντιστοιχεί σε 40 εκατ. στον κρα-
τικό προϋπολογισμό. Αν ήταν 30%, θα σή-
μαινε 120 εκατ. ευρώ, αλλά η ζημιά τώρα
είναι 2 δισ. ευρώ. Άρα, μεγάλο μέρος των
χρημάτων θα τα γλίτωνε η Πολιτεία από τον
κρατικό προϋπολογισμό», εκτίμησε ο πρό-
εδρος του Επαγγελματικού Επιμελητήριου
Αθηνών.

Πολύ μικρό το ποσοστό 
στη Θεσσαλία εκείνων 
που τα ασφάλισαν για φυσικές
καταστροφές - Τι λέει 
ο πρόεδρος 
του Επαγγελματικού
Επιμελητηρίου Αθηνών
Γιάννης Χατζηθεοδοσίου

Στη Λάρισα πλημμυρίζουν τα υπόγεια
από νερό που αναβλύζει από το έδαφος

Χωρίς τελειωμό είναι ο Γολγοθάς που ανεβαίνουν οι κάτοικοι στις συνοικίες που χτυπήθηκαν
από τις πλημμύρες της προηγούμενης εβδομάδας. Μετά τα πλημμυρικά φαινόμενα από τα φρεά-
τια των ομβρίων που βύθισαν πολλές περιοχές, ξεσπίτωσαν χιλιάδες ανθρώπους και κατέστρε-
ψαν περιουσίες, πλέον παρατηρείται ένα νέο φαινόμενο: Πλημμυρίζουν υπόγεια από νερό που
αναβλύζει από το έδαφος. Εξηγώντας το φαινόμενο, ο αντιδήμαρχος Ντίνος Διαμάντος είπε πως
πρόκειται για κάτι αναμενόμενο λόγω της ισχυρής πίεσης και των τεράστιων ποσοτήτων νερού
που δέχτηκε το υπέδαφος, ενώ συμπλήρωσε πως το φαινόμενο παρατηρείται σε υπόγεια που δεν
έχουν στεγανοποιηθεί από κάτω. Και το μαρτύριο για πολλούς Λαρισαίους συνεχίζεται…

Γιατί μόνο 10%
των οχημάτων

θα αποζημιωθεί
για τις ζημιές
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ΔΙΚΗ ΠΑΤΡΑΣ
«Δέχομαι απειλές 
για τη ζωή μου»
Την άποψη ότι το τέλος της μικρής
Τζωρτζίνας ήταν προδιαγεγραμμένο
εξαιτίας των πολλαπλών προβλημάτων

υγείας που αντιμετώπιζε
κατά τη διάρκεια της νο-
σηλείας της στο Νοσο-
κομείο Παίδων εξέφρα-
σε στη δίκη της Ρούλας
Πισπιρίγκου η ιατροδι-
καστής Ουρανία Δημα-
κοπούλου. Η επιστήμο-
νας, η οποία έχει προτα-

θεί ως μάρτυρας ειδικών γνώσεων από
την πλευρά της κατηγορουμένης, κατέ-
θεσε για δεύτερη ημέρα και υποστήριξε
πως η υγεία του παιδιού ήταν άκρως
επιβαρυμένη. «Ένα παιδί σε πέντε μέ-
ρες έχει κάνει δεκατέσσερα περιστατι-
κά. Η υποθρεψία είναι η κύρια αιτία.
Έχει επιληψία στον εγκέφαλο και λοί-
μωξη αναπνευστικού. Ήδη από το προ-
ηγούμενο εικοσιτετράωρο το παιδί είχε
σταδιοδρομηθεί. Πόσο άλλο να αντέξει
ένα παιδί;», ήταν η απάντηση της Ουρα-
νίας Δημακοπούλου στο ερώτημα της
προέδρου τι οδήγησε την Τζωρτζίνα
στον θάνατο.
Οι ερωτήσεις από έδρας για το πώς οδη-
γήθηκε σε αυτά τα συμπεράσματα συ-
νεχίστηκαν, με την ιατροδικαστή να ξε-
σπά χτυπώντας τα χέρια της στο βήμα
και φωνάζοντας «μου λέτε πως δεν δια-
βάζω τα ιατρικά έγγραφα, ότι δεν έχω
γνώση. Εμένα; Που είμαι εδώ και δέχο-
μαι απειλές για τη ζωή μου; Ποιο όφε-
λος έχω; Βάλλομαι χωρίς λόγο…». Η
πρόεδρος απάντησε: «Αν είστε φορτι-
σμένη συναισθηματικά, δεν αφορά
εμάς. Είμαστε εδώ για να δικάσουμε μια
υπόθεση και θέλουμε να δούμε τι πραγ-
ματικά έχει συμβεί. Δεν σας κατηγορή-
σαμε για κάτι και δεν κατάλαβα από τι
πυροδοτήθηκε όλο αυτό».

Γ
ια ασήμαντη αφορμή όπλισε την κα-
ραμπίνα και εκτέλεσε υπάλληλο πάρ-
κινγκ ένας 68χρονος, ο οποίος είχε

δώσει πολλές αφορμές στο παρελθόν με
ανούσιους καβγάδες. Αυτή η διένεξη, όμως,
αποδείχθηκε μοιραία, αφού μετά τον αρχικό
διαπληκτισμό τους, ανέβηκε στο διαμέρισμά

του, πήρε την καραμπίνα που είχε και επέ-
στρεψε στην οδό Πραξιτέλους 164-166, όπου
πλησίασε τον 39χρονο Βαγγέλη. 

Άρχισε να του φωνάζει και μέσα σε λίγα
δευτερόλεπτα σήκωσε το όπλο και τον ση-
μάδεψε στο κεφάλι. Ο νεαρός παρκαδόρος
δεν πρόλαβε να αντιδράσει και πριν τρέξει
προς το κουβούκλιο του πάρκινγκ, ο
68χρονος δεν δίστασε και τον πυροβόλησε
πισώπλατα. Αμέσως και χωρίς να χάσει
χρόνο κατάφερε και δεύτερο χτύπημα
στον νεαρό που αιμορραγούσε στο έδαφος
και τον αποτελείωσε -σύμφωνα με μαρτυ-
ρίες- πυροβολώντας τον στο κεφάλι άλλη
μία φορά. Με απίστευτη ψυχραιμία, αφού
κοίταξε για λίγα δευτερόλεπτα το άψυχο
κορμί του νεαρού Βαγγέλη, αποχώρησε
από το σημείο και ανέβηκε στο σπίτι του. 

«Σε τελείωσα»
«Τώρα σε τελείωσα», φαίνεται ότι φώναξε

ο 68χρονος αφότου πυροβόλησε τον υπάλ-
ληλο πάρκινγκ, προτού του ρίξει και τη χαρι-
στική βολή. Αυτόπτες μάρτυρες της στυγε-
ρής δολοφονίας δήλωσαν ότι ο δράστης, ο
οποίος φέρεται να αντιμετωπίζει ψυχολογι-
κά προβλήματα και συχνά μπλεκόταν σε κα-
βγάδες, ζήτησε τον λόγο από το θύμα για μια
θέση στάθμευσης στο διπλανό πάρκινγκ.

Το φονικό καταγράφηκε καρέ καρέ από
την κάμερα ασφαλείας επιχείρησης που βρί-
σκεται ακριβώς απέναντι από το πάρκινγκ
της οδού Πραξιτέλους. Μάλιστα το βιντεολη-
πτικό υλικό με τη δολοφονία του 38χρονου
προσπάθησαν να ανακτήσουν πολλοί κάτοι-
κοι της περιοχής αλλά και αστυνομικοί. Με
την παρέμβαση, όμως, υψηλόβαθμου στελέ-
χους της Αστυνομικής Διεύθυνσης Πειραιά
το υλικό που είχε αποθηκευτεί σε κινητά διε-

γράφη με συνοπτικές διαδικασίες. Όπως τό-
νισε αστυνομική πηγή, ο 68χρονος ΔΚ τον
εκτέλεσε εν ψυχρώ μέρα μεσημέρι χωρίς να
σκεφθεί ή να υπολογίσει ότι γύρω τους περ-
πατούσε αμέριμνος κόσμος.

Στη γειτονιά επικράτησε πανδαιμόνιο, με
τους περαστικούς να τρέχουν να καλυφθούν
μόλις ακούστηκαν οι πυροβολισμοί και να

καλούν την αστυνομία. Μέσα σε λίγα λεπτά
άνδρες της ομάδας ΔΙΑΣ του Πειραιά έφθα-
σαν στο σημείο και λίγο αργότερα ήταν εκεί
και το ασθενοφόρο που παρέλαβε το άψυχο
σώμα του νεαρού Βαγγέλη Λίμκα. Ο 39χρο-
νος ήταν πατέρας τριών παιδιών και σύμφω-
να με πληροφορίες δούλευε στο συγκεκρι-
μένο πάρκινγκ τα τελευταία 2,5 χρόνια. 

ΔΟΛΟΦΟΝΙΑ 39ΧΡΟΝΟΥ ΠΑΤΕΡΑ ΤΡΙΩΝ ΠΑΙΔΙΩΝ ΣΤΟΝ ΠΕΙΡΑΙΑ 

Τον σκότωσε επειδή 
τον ενοχλούσε το... πάρκινγκ

Γράφει ο
Nίκος Τσιλιπουνιδάκης

Γράφει η Λία
Κοντοπούλου
liakontopoulou@gmail.com

Από αυτή την κάμερα ασφαλείας διπλανής επιχείρησης
έχουν οι Αρχές καρέ καρέ όλη τη δολοφονία

ΑΠΟΚΑΛΥΨΗ «POLITICAL»

Το βίαιο παρελθόν του δράστη 
Το 2014 είχε καταδικαστεί για επίθεση κατά επιχειρηματία στην ίδια γειτονιά που δο-
λοφόνησε και τον υπάλληλο του πάρκινγκ. «Απειλούσε και έβριζε επί μέρες. Ακόμα
και μπροστά στους αστυνομικούς όταν του έκανα μήνυση συνέχιζε να με βρίζει και να
με απειλεί. Πήγαμε στα δικαστήρια και τελικά καταδικάστηκε σε δεκάμηνη φυλάκιση
με τρία χρόνια αναστολή», λέει ο επιχειρηματίας Σταύρος Ματθαίος, που χάρη στην
ψυχραιμία του δεν έφθασε ποτέ στα άκρα με τη μανία του 68χρονου. 
«Δεν άντεξα άλλο με τις απειλές και τις ύβρεις που ξεστόμιζε κάθε μέρα μπροστά στο
μαγαζί μου και έκανα μήνυση, ακολούθησα τη νόμιμη οδό. Πού να ήξερα ότι αυτός ο
“άνθρωπος” θα έφτανε στο σημείο να εκτελέσει εν ψυχρώ ένα παλικάρι που δεν είχε
δώσει δικαιώματα και όλοι αγαπούσαμε στη γειτονιά;».
Την υπόθεση είχε αναλάβει εκείνη την περίοδο η δικηγόρος Νανά Γλύκα-Χαρβαλά-
κου: «Στο παρελθόν δημιουργούσε προβλήματα στη γειτονιά με την επιθετική συμπε-
ριφορά του και ο εντολέας μου είχε υποστεί τα πάνδεινα. Προβήκαμε σε κατάθεση μή-
νυσης σε βάρος του για απειλή, εξύβριση και φθορά ξένης ιδιοκτησίας και είχε εκδο-
θεί καταδικαστική απόφαση σε βάρος του». Ο συγκεκριμένος επιχειρηματίας είναι
συγκλονισμένος. Η δολοφονία του 39χρονου έγινε πέντε μέτρα από την επιχείρησή
του και μιλάει με πόνο στην «Political» για τη δική του περιπέτεια με τον 68χρονο δρά-
στη. «Πόσο διαφορετική θα ήταν η σημερινή μέρα αν η δικαιοσύνη είχε αντιμετωπίσει
διαφορετικά έναν επικίνδυνο, όπως αποδείχθηκε, άνθρωπο;».



Ο A/ΓΕΝ αντιναύαρχος Γιάννης Δρυμούσης
ΠΝ με τον κορυφαίο ΑΣ αντιναύαρχο

ΠΝ Δημήτρη Κατάρα



Ο αρχηγός στόλου ΑΣ αντιναύαρχος ΠΝ Δημήτρης Κατάρας
με τον διοικητή της Αεροπορίας Ναυτικού,
πλοίαρχο ΠΝ Θανάση Φώσκα
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Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Τ
ην ανάσα των θεατών έκοψε το γαλ-
λικό Rafale Solo Display με τον «Bu-
bu» στο πιλοτήριο να αψηφά τη βα-

ρύτητα και να εκτελεί ελιγμούς που έφε-
ραν το αεροσκάφος στα όριά του. Το Rafale
«Dark Seven II», που κέρδισε το βραβείο
καλύτερου Air Display στο Royal Interna-
tional Air Tattoo 2023 της Μεγάλης Βρετα-
νίας, έδειξε στο κοινό της Athens Flying
Week ότι δεν βρίσκεται άδικα στην κορυ-
φή της Ευρώπης.

Οι φίλοι της Athens Flying Week γέμι-
σαν με υπερηφάνεια και από τη μοναδική
επίδειξη δυνατοτήτων της Εθνικής Ομά-
δας Αεροπορικών Επιδείξεων του τρομε-
ρού F-16 Ζευς της Πολεμικής Αεροπορίας!
Σε μια μοναδική επίδειξη δυνατοτήτων, το
αεροσκάφος και οι χειριστές του μάγεψαν
το ενθουσιώδες κοινό.

Εξίσου εντυπωσιακή ήταν η συμμετοχή
του Τ-6 Δαίδαλος, του μοναδικού Solo Di-
splay στον κόσμο με τον συγκεκριμένο τύ-
πο αεροσκάφους, που κάθε χρόνο κερδί-
ζει την αγάπη των θεατών για το εξαιρετικό
του πρόγραμμα αλλά και τον υπέροχο διά-
κοσμό του.

Μια από τις πιο δυνατές συμμετοχές
ήταν και το F-16 Dannebrog 800, βαμμένο
στα χρώματα της σημαίας της Δανίας. Με
τον «ΤΕΟ» στο πιλοτήριο, το κόκκινο F-16
κέρδισε τα φλας των φωτογράφων και το
θερμό χειροκρότημα των θεατών. Το ίδιο
εντυπωσιακός ήταν και ο Steven De Vries
με το βέλγικο F-16 «Dream Viper». Ο

Vries, αγαπημένος των Ελλήνων θεατών,
με 5.000 ώρες στα F-16 παρουσίασε ένα
από τα καλύτερα προγράμματα επιδείξεων
που είδαμε ποτέ.

Από τις πιο χαρακτηριστικές στιγμές
ήταν η πτήση του Ιταλού πρωταθλητή Luca
Bertossio σε σχηματισμό με το δανέζικο
F-16 για την air to air φωτογράφιση με την
ομάδα της Aviation PhotoCrew. Το Glider
του Luca Bertossio και το F-16 του «TEO»
διατήρησαν για λίγα δευτερόλεπτα την ίδια
ταχύτητα, σε μια ιστορική στιγμή για την
αεροπορία. O Luca έκανε για μία ακόμη
χρονιά τα «μαγικά» του στον αέρα της Τα-
νάγρας.

Το κοινό μάγεψαν και φέτος οι εκπλη-
κτικοί Saudi Hawks με τις συγκλονιστικές
εναέριες «χορογραφίες» τους με τα πρά-
σινα BAE Hawk να «ζωγραφίζουν» στον
αέρα. Φυσικά και η πρώτη εμφάνιση εκτός
συνόρων του πανίσχυρου Eurofighter Ty-
phoon της Βασιλικής Αεροπορίας της Σα-
ουδικής Αραβίας έκανε τους θεατές να
παραμιλούν με την ωμή του δύναμη!

Ο «Bubu» που αψηφά τη βαρύτητα 
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Ο διοικητής της Αεροπορίας Ναυτικού,
πλοίαρχος ΠΝ Θανάσης Φώσκας 
με την κόρη του και τον πρόεδρο 
της Ελληνικής Αεροπορικής Βιομηχανίας
(ΕΑΒ)  Γιάννη Κούτρα

Εκπαιδεύοντάς με, ώστε να ελέγχουμε τα
αεροσκάφη, από την Ένωση Ελεγκτών
Εναέριας Κυκλοφορίας. Μάθε τέχνη κι

άσ’ τηνε…
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E
να ακόμη εντυπωσιακό σμήνος που κέρδισε
τον θαυμασμό του κοινού ήταν οι υπέροχοι
Patrulla Aguila από την Ισπανία! Οι «αετοί»

εκτέλεσαν άψογες μανούβρες υπενθυμίζοντας σε
όλους τον λόγο που αποτελούν μια από τις πιο αγαπη-
μένες ομάδες αεροπορικών επιδείξεων!

Το πιο θερμό χειροκρότημα του κοινού απέσπασαν
οι Ιταλοί WeFly, το μοναδικό ακροβατικό σμήνος
ΑμεΑ στον κόσμο που εκτέλεσε εναέριες χορογρα-
φίες και εκπληκτικούς ελιγμούς που αψηφούν τη βα-
ρύτητα!  Και φέτος εντυπωσιακή ήταν η παρουσία των
ελληνικών Ενόπλων Δυνάμεων. Η μοναδική προσγεί-
ωση των F-4 Phantom στην Τανάγρα έκαναν τους Έλ-
ληνες και ξένους θεατές να παραληρούν στο άκου-
σμα των θρυλικών τους κινητήρων!

Από την αεροπορική επίδειξη δεν έλειπαν τα Mira-
ge 2000-5 και τα Rafale της 114 Πτέρυγας Μάχης, που
ήταν και ο οικοδεσπότης, με τα F-16 της Πολεμικής
Αεροπορίας που πέταξαν σε σενάριο Renegade μαζί
με το ΑΣΕΠΕ και το C-130! Δυναμικό «παρών» έδω-

σαν και όλα τα πτητικά μέσα, αεροπλάνα και ελικό-
πτερα της Πολεμικής Αεροπορίας, του Πολεμικού
Ναυτικού και του Στρατού Ξηράς, καθώς και η εντυ-
πωσιακή επίδειξη ικανοτήτων της Διοίκησης Ειδικού
Πολέμου του ΓΕΕΘΑ που εκτέλεσε ένα δυναμικό τα-
κτικό σενάριο!

Στην πιο εντυπωσιακή στατική έκθεση που έγινε
ποτέ, οι θεατές φωτογραφήθηκαν με το αμερικανικό
F-35, το γαλλικό Rafale, τα F-16 της Δανίας και του
Βελγίου, το Eurofighter Typhoon της Σαουδικής Αρα-
βίας, το γερμανικό Tornado, τα PC-7 της Αυστρίας, το
ελληνικό Μ-346 στην πρώτη του εμφάνιση στο κοινό
και φυσικά το Rafale, το Mirage 2000-5, το F-4 Phan-
tom, το Τ-2 Buckeye και το Τ-6 της Πολεμικής Αερο-
πορίας αλλά και όλα τα ελικόπτερα του Πολεμικού
Ναυτικού, της Αεροπορίας Στρατού και των Ειδικών
Επιχειρήσεων που συμμετείχαν στο Airshow!

Οι χιλιάδες θεατές έζησαν μια μοναδική εμπειρία
και απόλαυσαν δύο ηλιόλουστες μέρες γεμάτες
αδρεναλίνη και μοναδικές εικόνες.

Η ομάδα του γαλλικού Rafale Solo Display 
με τον «Bubu» και τον «Zuzu», που κέρδισαν 
το βραβείο Καλύτερου Air Display στο Royal
International Air Tattoo 2023 της Μεγάλης Βρετανίας,
μαζί με τον Ίωνα Κεχαγιόγλου και τον Παναγιώτη
Ποδηματά, οργανωτή της 11ης AFW
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Η εντυπωσιακή παρουσία
των Ενόπλων Δυνάμεων

Προσεχώς: Ο Ίων Κεχαγιόγλου ανακρίνει τρεις πιλότους των θρυλικών F-35A Lightning II και μας εξηγεί κάθε λεπτομέρεια
αλλά και τους μύθους που «συνοδεύουν» το F-35 Lightning II, αεροσκάφος που σύντομα η πατρίδα μας θα προμηθευτεί.



«Η
Τουρκία ελπίζει να ολο-
κληρώσει τις συζητήσεις
με την Κίνα και να υπογρά-

ψει συμφωνία για την κατασκευή του τρί-
του πυρηνικού σταθμού της χώρας μέσα
στους επόμενους μήνες», δήλωσε ανώτα-
τος αξιωματούχος ενέργειας την Πέμπτη,
όπως μετέδωσε η «Daily Sabah». «Οι συ-
ζητήσεις που στοχεύουν στην ενίσχυση
της παραγωγής ενέργειας της χώρας φτά-
νουν τώρα στα οριστικά τους στάδια», δη-
λώνει ο υπουργός Ενέργειας και Φυσικών
Πόρων Αλπαρσλάν Μπαϊρακτάρ.

«Είμαστε αρκετά κοντά»
Ο Μπαϊρακτάρ είπε ότι οι διαπραγματεύ-

σεις με την Κίνα για την κατασκευή του εργο-
στασίου στην επαρχία Κιρκλαρελί στην πε-
ριοχή της Θράκης είχαν μεγάλη διάρκεια.
«Έχουμε φτάσει τώρα στο στάδιο που θα πρέ-
πει να ολοκληρώσουμε αυτήν τη συμφωνία
μέσα στους επόμενους μήνες, καθώς εμπλέ-
κονται και άλλα ενδιαφερόμενα μέρη», είπε ο
υπουργός σε συνέντευξη Τύπου: «Είμαστε σε
συζητήσεις με μια κινεζική εταιρεία εδώ και
πολύ καιρό. Είμαστε αρκετά κοντά».

Ο Μπαϊρακτάρ διαβεβαίωσε ότι δεν υπήρ-
χαν σημαντικά σημεία διαμάχης μεταξύ των
μερών και πιστεύει ότι θα μπορούσαν σύντο-
μα να καταλήξουν σε συμφωνία. «Πιστεύω ότι
μπορούμε να καλύψουμε τα κενά που απομέ-
νουν και ότι σύντομα θα καταλήξουμε σε συμ-
φωνία με την Κίνα για το πρόγραμμα πυρηνι-
κής ενέργειας», σημείωσε. Τόνισε επίσης τη
σημασία της μείωσης του μεριδίου του άν-
θρακα στην παραγωγή ηλεκτρικής ενέργειας
για την επίτευξη μιας οικονομίας ουδέτερης
από εκπομπές άνθρακα.

Στο Ακούγιου
Η Ρωσία κατασκευάζει επί του παρόντος

τον πρώτο πυρηνικό σταθμό ηλεκτροπαρα-
γωγής της Τουρκίας στο Ακούγιου, εκτιμών-

τας ότι θα μπορούσε τελικά να μειώσει την
εξάρτηση της χώρας από τις εισαγωγές φυσι-
κού αερίου. Ο Μπαϊρακτάρ είπε ότι οι «κυριό-
τερες κατασκευαστικές εργασίες» ολοκλη-
ρώθηκαν στον πρώτο από τους τέσσερις αντι-
δραστήρες του ρωσικού εργοστασίου. «Κινεί-
ται καλά», είπε. Ο ίδιος δήλωσε ότι ο απώτε-
ρος στόχος της Τουρκίας είναι να αυξήσει την
ικανότητα παραγωγής ρεύματος από την πυ-
ρηνική ενέργεια στα 20 γιγαβάτ, σχεδόν τέσ-
σερις φορές απ’ ό,τι θα μπορούσε να παράγει
το εργοστάσιο στο Ακούγιου, όταν θα λειτουρ-
γεί με πλήρη δυναμικότητα μέσα σε λίγα χρό-
νια. Για να επιτευχθεί αυτό ο υπουργός είπε
ότι η Τουρκία μπορεί να χρειαστεί επιπλέον 5
γιγαβάτ χωρητικότητας από μικρούς πυρηνι-
κούς αντιδραστήρες, γνωστούς ως SMR.

Στη Μαύρη Θάλασσα
«Θα θέλαμε να δημιουργήσουμε ένα ευρύ-

τερο πυρηνικό οικοσύστημα στην Τουρκία»,
είπε ο Μπαϊρακτάρ. «Χρειαζόμαστε την πυρη-
νική ενέργεια για μια επιτυχημένη μετάβαση
στην καθαρή ενέργεια έως το 2050». 

Η Τουρκία έχει συνομιλήσει με τη ρωσική
κρατική εταιρεία πυρηνικής ενέργειας
Rosatom για την κατασκευή ενός δεύτερου
σταθμού ηλεκτροπαραγωγής στην πόλη Σι-
νώπη της Μαύρης Θάλασσας. 

Ωστόσο, ο Μπαϊρακτάρ τόνισε ότι η χώρα
ήταν επίσης ανοιχτή σε προσφορές από εται-
ρείες της Νότιας Κορέας, καθώς και από
εκείνες στην Κίνα που θέλει να κατασκευάσει
«μικρούς αρθρωτούς αντιδραστήρες».
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Αν υπήρχε καλύτερος συντονισμός, οι Αρχές θα μπορού-
σαν να έχουν εκδώσει προειδοποιήσεις και οι υπηρεσίες
διαχείρισης εκτάκτων καταστάσεων θα μπορούσαν να
έχουν προχωρήσει σε απομακρύνσεις προσώπων και να εί-
χαμε αποφύγει τις περισσότερες από τις απώλειες ανθρώ-
πινων ζωών. Αυτή είναι η κοινή παραδοχή που εκφράζουν
αξιωματούχοι στη Λιβύη, οι οποίοι φοβούνται πως ο αριθ-
μός των νεκρών μπορεί να φτάσει και τις 20.000. 

Το Εθνικό Μετεωρολογικό Κέντρο της Λιβύης είχε εκδώ-
σει προειδοποιήσεις για ακραία καιρικά φαινόμενα τις επό-
μενες 72 ώρες και ενημέρωσε τις Αρχές μέσω ηλεκτρονι-
κού ταχυδρομείου ζητώντας τους να λάβουν προληπτικά
μέτρα. Οι Αρχές της Ανατολικής Λιβύης κήρυξαν κατάσταση
έκτακτης ανάγκης πολύ αργότερα και δημιούργησαν ομάδα
διαχείρισης κρίσεων. Όμως, ο Παγκόσμιος Οργανισμός Με-
τεωρολογίας επεσήμανε ότι «δεν είναι ξεκάθαρο» αν οι

προειδοποιήσεις μεταδόθηκαν με αποτελεσματικό τρόπο.
«Αν είχε προηγηθεί προειδοποίηση, θα μπορούσαμε να εί-
χαμε αποφύγει τα περισσότερα από τα ανθρώπινα θύματα
στη Λιβύη», είπε ο Πέτρι Ταάλας, γενικός γραμματέας του
οργανισμού. Λόγω των πολυετών εσωτερικών συγκρούσε-
ων που σπαράσσουν τη Λιβύη, έχει «καταστραφεί μεγάλο
μέρος του συστήματος μετεωρολογικής παρακολούθησης»,
εξήγησε ο Ταάλας.

Aν υπήρχε το καμπανάκι του 112 θα έσωζε χιλιάδες στη Λιβύη 
Γράφει η Αλεξία Τασούλη

Οι «μικροί» 
της Ρεάλ έμπλεξαν
σε ροζ σκάνδαλο
Τέσσερις ποδοσφαιριστές της τρίτης
ομάδας και της ακαδημίας της Ρεάλ
Μαδρίτης συνελήφθησαν από τις Αρ-
χές στην Ισπανία έπειτα από ένα σε-
ξουαλικό σκάνδαλο. Η ιστοσελίδα El
Confidencial αποκάλυψε ότι υπήρ-
ξαν συλλήψεις για τρεις ποδοσφαι-
ριστές της τρίτης ομάδας και έναν
των ακαδημιών από την Πολιτοφυλα-
κή στην Ισπανία για φερόμενη υπό-
θεση αποκάλυψης μυστικών σε-
ξουαλικής φύσης και φέρεται να κυ-
κλοφόρησαν ροζ βίντεο με ανήλικη.
Την έρευνα διενεργεί η Δικαστική
Αστυνομία της Πολιτικής Φρουράς
της Λας Πάλμας και προς το παρόν
δεν έχουν αποκαλυφθεί τα ονόματα
των παικτών που συνελήφθησαν για
το φερόμενο έγκλημα. Πλέον έχουν
αφεθεί ελεύθεροι με δικαστική από-
φαση, αλλά οι Αρχές προχώρησαν σε
κατάσχεση των δεδομένων από τα
κινητά τους τηλεφώνα, σύμφωνα και
με την ανακοίνωση της αστυνομίας.
Οι διαδικασίες κινήθηκαν έπειτα από
καταγγελία της μητέρας της 16χρο-
νης. Η ανήλικη επεσήμανε πως η σε-
ξουαλική επαφή έγινε με τη συναί-
νεσή της, αλλά δεν γνώριζε ότι τη
βιντεοσκοπούσε. Η Ρεάλ Μαδρίτης,
σε ανακοίνωσή της, επεσήμανε πως
οι τέσσερις παίκτες ανακρίθηκαν
«σε σχέση με καταγγελία για υποτι-
θέμενη δημοσιοποίηση ιδιωτικού
βίντεο μέσω της πλατφόρμας ανταλ-
λαγής μηνυμάτων WhatsApp».

Στην τελική ευθεία οι διαπραγματεύσεις - Πυρηνικό 
«οικοσύστημα», ο τελικός στόχος της Άγκυρας 

για την ενεργειακή μετάβαση

Συζητήσεις Τουρκίας - Κίνας για
πυρηνικό σταθμό στην Αν. Θράκη
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Θ
έμα γενναίας ρύθμισης των τραπεζικών
δανείων των πληγέντων της Θεσσαλίας
όχι μόνο για τους ενήμερους οφειλέτες

αλλά και για τους ληξιπρόθεσμους αναμένεται να
τεθεί προσεχώς λόγω του εκρηκτικού προβλή-
ματος που έχει προκληθεί στα φυσικά πρόσωπα
και τις επιχειρήσεις των τεσσάρων νομών της πε-
ριφέρειας.

Το υπουργείο Εθνικής Οικονο-
μίας και Οικονομικών αναμένεται
να θέσει το ζήτημα στην Ευρωπαϊ-
κή Τραπεζική Αρχή και τον Μόνιμο
Μηχανισμό Στήριξης, με το επιχεί-
ρημα ότι χιλιάδες δανειολήπτες
έχουν μείνει χωρίς επιχειρήσεις
και εκμεταλλεύσεις, οπότε πρέπει
να υπάρξει επανεξέταση του ζητή-

ματος από μηδενική βάση. Οι τράπεζες εκτιμούν
ότι οι επιπτώσεις στον δείκτη μη εξυπηρετούμε-
νων δανείων θα είναι ελεγχόμενες, καθώς και για
τις τέσσερις συστημικές τράπεζες κινούνται πολύ
κάτω από το 10%, ωστόσο εγείρονται σοβαρά ζητή-
ματα για τη βιωσιμότητα των δανείων στο μέλλον.

Όπως είναι γνωστό, οι τράπεζες έχουν ανακοι-
νώσει αναστολή της υποχρέωσης δόσεων των

ενήμερων δανείων για φυσικά πρόσωπα και επι-
χειρήσεις μέχρι το τέλος του έτους αλλά και ανα-
στολή διαδικασιών δικαστικής και εξώδικης εί-
σπραξης απαιτήσεων μέχρι την 31η Δεκεμβρίου
2023. Ωστόσο, το πρόβλημα δεν εντοπίζεται μό-
νο στους ενήμερους δανειολήπτες αλλά και σε
αυτούς που ήταν «κόκκινοι», αλλά έχουν μείνει
πλέον χωρίς πηγή εισοδήματος. Επιπλέον, όπως
δήλωσε ο πρόεδρος της Ελληνικής Ένωσης Τρα-
πεζών Βασίλης Ράπανος, λόγω της σημαντικής
συμβολής των επιχειρήσεων της Θεσσαλίας
στην εξωστρέφεια και την αναπτυξιακή δυναμι-
κή της ελληνικής οικονομίας θα προωθηθεί πα-
κέτο εξειδικευμένων λύσεων για την κάθε επι-
χείρηση σε μεσοπρόθεσμο ορίζοντα, ώστε να
μπορέσουν οι επιχειρήσεις να επανέλθουν σε
κανονικούς ρυθμούς.

Η νέα αύξηση του βασικού επιτοκίου του ευ-
ρώ στο 4% από την Ευρωπαϊκή Κεντρική Τρά-
πεζα αναμένεται να δυσχεράνει περαιτέρω χι-
λιάδες δανειολήπτες σε ολόκληρη τη χώρα και
για τον λόγο αυτόν οι διοικήσεις των τραπεζών
φοβούνται επιβάρυνση των μεγεθών τους το β’
εξάμηνο αλλά και καθ’ όλη τη διάρκεια του
2024. Σημειώνεται ότι οι τράπεζες υπό κανονι-
κές συνθήκες πηγαίνουν φέτος για ρεκόρ κερ-
δοφορίας, ανοίγοντας τον δρόμο για τη διανο-
μή μερισμάτων το 2024 ή το 2025.

Τα νέα δεδομένα λόγω των καταστροφών
στη Θεσσαλία οδηγούν εξ ανάγκης σε αλλαγή
του σχεδιασμού των πιστωτικών ιδρυμάτων.
Από τη μία είναι υποχρεωμένα να προστατεύ-
σουν την κερδοφορία τους και τους δείκτες
κεφαλαιακής επάρκειας και από την άλλη
πλευρά οφείλουν να λάβουν υπόψη τους ότι τα
κατεστραμμένα νοικοκυριά και οι επιχειρή-
σεις δεν θα είναι σε θέση να εξυπηρετήσουν
τις οφειλές τους. Το χειρότερο απ’ όλα είναι ότι
ακόμη και αν γίνουν πλειστηριασμοί, οι τράπε-
ζες θα έχουν περιουσιακά στοιχεία, τα οποία
θα είναι απαξιωμένα και χωρίς προοπτική για
πολλά χρόνια.

Πρεμ Γουάτσα 
Ο «Καναδός
Γουόρεν Μπάφετ»
που ψηφίζει Ελλάδα 

Έτοιμο το πρώτο
κτήριο στο
Ελληνικό με...
σφραγίδα Lamda
Development
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Όχι μόνο για τους ενήμερους
οφειλέτες αλλά και για

τους ληξιπρόθεσμους - Τεράστιο
το πρόβλημα με φόντο και

τα υψηλότερα επιτόκια του ευρώ

Μονόδρομος η γενναία ρύθμιση
δανείων για τους πληγέντες

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com
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Τ
ο πρώτο εμβληματικό κτή-
ριο στην έκταση του Ελλη-
νικού -και μάλιστα με αμι-

γώς κοινωνικό αποτύπωμα- είναι
έτοιμο και πλήρως λειτουργικό
προκειμένου να στεγάσει σωμα-
τεία ατόμων με ειδικές ανάγκες.

Το πρότυπο αυτό
κτηριακό συγκρό-
τημα, στο οποίο θα
στεγαστούν τέσσε-
ρα σωματεία
ΑμεΑ, αποτέλεσε
κεντρική προτε-
ραιότητα της διοί-
κησης της Lamda Development, υλο-

ποιώντας ένα έργο-στολίδι μέσα στο χρονοδιάγραμμα
που είχε τεθεί από την αρχή. Το κτήριο θα λειτουργή-
σει ως Κέντρο Φροντίδας Ατόμων με Αναπηρία. Σημει-
ώνεται ότι το πρώτο κτήριο στην έκταση του Ελληνικού
ολοκληρώθηκε αποκλειστικά από την εταιρεία με δική
της δαπάνη, η οποία ανήλθε στα 15 εκατ. ευρώ.

Στο πρότυπο κτηριακό συγκρότημα θα στεγαστούν
τέσσερα σωματεία ΑμεΑ, πιο συγκεκριμένα η «Αμυ-
μώνη», ο«Ερμής», η«Νίκη- Victor Artant» καιο«Σύλ-
λογος Ατόμων με Σκλήρυνση κατά Πλάκας». Τα τέσσε-
ρα σωματεία, που στεγάζονταν εντός Ελληνικού σε
πρόχειρες και ανεπαρκείς για τις ανάγκες τους εγκα-
ταστάσεις, με εμβαδό μόλις 2.500 τμ, μετακομίζουν
εντός των προσεχών ημερών στο νέο συγκρότημα. Την
κάλυψη των εξόδων μεταφοράς θα αναλάβει εξολο-
κλήρου η Lamda Development, ενώ, όπως αναφέρει
σε σχετική ανακοίνωση, το νέο κτηριακό συγκρότημα
αποτελεί πρότυπο για εγκαταστάσεις Κοινωνικής
Φροντίδας σε ολόκληρη την Ευρώπη.

Με συνολική δόμηση 11.500 τμ σε οικόπεδο 7.400 τμ
που έχει ήδη αποδοθεί στον νέο του ιδιοκτήτη, δηλαδή
στον Δήμο Ελληνικού - Αργυρούπολης, το νέο Κέντρο

ΦροντίδαςΑτόμωνμεαναπηρίαδιαθέτειμοναδικόπε-
ριβάλλοντα χώρο και η δημιουργία του έχει στόχο την
αναβάθμιση της καθημερινότητας και έναν νέο τρόπο
ζωής, πιο εύκολο, περισσότερο λειτουργικό και εξω-
στρεφή τόσο για παιδιά όσο και για ενήλικες που χρει-
άζονται αλλά και δικαιούνται τη βέλτιστη φροντίδα.

Η Lamda Development ευχαρίστησε θερμά τον δή-
μαρχοΕλληνικού- ΑργυρούποληςΓιάννηΚωνσταντά-
το για την αμέριστη στήριξη του δήμου και των υπηρε-
σιών του στην υλοποίηση αυτού του οραματικού έργου
με προορισμό τη φιλοξενία των τεσσάρων σωματείων,
καθώς και τα τέσσερα σωματεία για την άριστη συνερ-
γασία όλα αυτά τα χρόνια. Ο διευθύνων σύμβουλος της
Lamda Development Οδυσσέας Αθανασίου δήλωσε
χαρακτηριστικά: «Το 2022 σε ειδική εκδήλωση πα-
ρουσιάσαμε τα σχέδια του κτηρίου όπου θα στεγα-

στούν τα τέσσερα σωματεία ΑμεΑ
και δεσμευτήκαμε ότι εντός του
2023 θα παραδώσουμε ένα κτήριο
έτσι ακριβώς όπως το ονειρεύονταν
εκείνοι. Τηρήσαμε τη δέσμευσή μας
και είμαστε ιδιαίτερα συγκινημένοι,
επειδή το πρώτο κτήριο του Ελληνι-
κού συνδέεται με τις ανθρώπινες
αξίες και τον πολιτισμό της καθημε-
ρινότητας».

Σε πλήρη εξέλιξη τα έργα
Τα έργα στην έκταση του Ελληνι-

κού βρίσκονται σε πλήρη εξέλιξη
και, όπως έχει δηλώσει ο κ. Αθανα-

σίου, «το 2026 θα είμαστε σε θέση να δείχνουμε κάτι
που θα αποτελεί παράδειγμα για κάποιον που θέλει να
έρθει στην Ελλάδα». 

Τα εμβληματικά έργα στη μεγαλύτερη επένδυση
στηνΕυρώπηαυτήν τηστιγμήείναιοουρανοξύστης, το
Vouliagmenis Mall, το Riviera Galleria και οι αθλητι-
κές εγκαταστάσεις, τα οποία αναμένεται να είναι σε
πλήρηανάπτυξημέσαστηνεπόμενηχρονιά. Ειδικάγια
τον ουρανοξύστη κατοικιών στον Άγιο Κοσμά, τον
οποίοέχουναναλάβειηγαλλικήBouygues καιοελλη-
νικός κατασκευαστικός Όμιλος Intrakat, το δυσκολό-
τερο μέρος του έργου αφορά τη θεμελίωση, καθώς οι
πάσσαλοι στήριξης πρέπει να φτάσουν σε βάθος 35-
55 μέτρων!

Η ολοκλήρωση του έργου θα γίνει στο α’ τρίμηνο του
2026. Αξίζει να σημειωθεί ότι η κατασκευή κάθε ορό-
φου απαιτεί περίπου 5 εβδομάδες, ενώ καθώς θα αυ-
ξάνονται οι όροφοι, θα δημιουργείται παράλληλα η
εξωτερική επένδυση των κατώτερων ορόφων. Αντί-
στοιχα, στις κατοικίες The Cove Residences έχει ολο-
κληρωθεί η κατεδάφιση των εγκαταστάσεων που προ-
ϋπήρχαν. Η ολοκλήρωση και αυτού του έργου είναι
προγραμματισμένη για το α’ τρίμηνο του 2026.

Ισχυρό κοινωνικό αποτύπωμα
αποτελεί η στέγαση τεσσάρων

σωματείων ΑμεΑ - Σε πλήρη εξέλιξη
τα έργα στην έκταση

Έτοιμο το πρώτο
κτήριο στο Ελληνικό

με... σφραγίδα
Lamda Development Γράφει 

o Λουκάς  
Γεωργιάδης

loukas1972@gmail.com
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εωρείται από τους πιο σημαντικούς ξένους
επενδυτές για τη χώρα μας, καθώς έχει ήδη
επενδύσει εκατοντάδες εκατομμύρια δολάρια

αποκτώντας τον έλεγχο ή σημαντικές θέσεις σε αρ-
κετές μεγάλες ελληνικές επιχειρήσεις. Ο λόγος για
τον 72χρονο, Ινδικής καταγωγής, Πρεμ Γουάτσα, ο
οποίος αποκαλείται ως ο... Καναδός Γουόρεν Μπάφετ
λόγω των επιτυχημένων επενδυτικών του κινήσεων
τις τελευταίες δεκαετίες. O Γουάτσα έγινε γνωστός
στην Ελλάδα όταν επένδυσε αρχικά, το 2013, στη Eu-
robank. Το 2015, σε μια κίνηση υψηλού συμβολι-
σμού, η Fairfax πραγματοποίησε την 30ή επετειακή
συνέλευση των μετόχων της στην Ελλάδα.

Ο φτωχός Ινδός με την εντυπωσιακή πορεία
Ινδός στην καταγωγή, ένα από τα τέσσερα παιδιά

ενός δασκάλου γεννήθηκε το 1950 στο χωριό Χαϊντε-
ραμπάντ. Έχοντας μόνο 8 δολάρια στην τσέπη μετα-
νάστευσε στα 20 του στον Καναδά για να βρει μια κα-
λύτερη τύχη. Εκεί είχε ήδη πάει ο μεγαλύτερος

αδερφός του. Άρχισε να πουλάει
κλιματιστικά από σπίτι σε σπίτι και
με τα λεφτά που συγκέντρωσε πή-
ρε το μεταπτυχιακό στη Σχολή Δι-
οίκησης Επιχειρήσεων του Πα-
νεπιστημίου του Οντάριο. Αμέ-
σως δούλεψε ως αναλυτής στη
Συνομοσπονδία Ασφαλίσεων
του Τορόντο και στη συνέχεια

το κοφτερό του μυαλό τον οδήγησε στη δια-
χείριση χαρτοφυλακίου μετοχών για τα-
μεία συνταξιούχων. Η άνθηση της καριέ-
ρας του ήρθε το 1985, όταν απέκτησε μια
μικρή εταιρεία ασφάλισης φορτηγών,
που έγινε η βάση για τη δημιουργία του
κολοσσού Fairfax, που κάθε χρόνο κα-
ταγράφει έσοδα πολλών δισ. ευρώ.

Διαχρονικά έχει πλούσια κοινωφελή
δραστηριότητα: μέλος του ΔΣ του Παι-
διατρικού Νοσοκομείου του Τορόντο,
μέλος του Advisory Board του Richard
Ivey School of Business, μέλος του ΔΣ
του Μουσείου του Οντάριο, πρόεδρος του
Συμβουλίου Διοίκησης του Πανεπιστημίου
του Waterloo.

Χρηματοπιστωτική εταιρεία
H Fairfax είναι καναδική χρηματοπιστωτική εται-

ρεία, η οποία δραστηριοποιείται μέσω των θυγατρι-
κών της εταιρειών στους τομείς των ασφαλειών ιδιο-

κτησίας και ατυχημάτων, των αντασφαλίσεων και της
διαχείρισης επενδύσεων. Έχει έδρα το Τορόντο του
Καναδά και τα περιουσιακά στοιχεία του Ομίλου Fair-
fax φτάνουν τα 36 δισ. δολάρια - ακαθάριστα έσοδα
περί τα 6 δισ. δολάρια, καθαρά κέρδη 573 εκατ. δολά-
ρια (2013). 

Το β’ τρίμηνο του 2023 ο καναδικός κολοσσός κα-
τέγραψε καθαρά κέρδη ύψους 734,4 εκατ. δολαρίων,
έναντι καθαρών ζημιών 32 εκατ. δολαρίων το β’ τρί-
μηνο του 2022. Τα καθαρά εγγεγραμμένα ασφάλι-
στρα από τις ασφαλιστικές και αντασφαλιστικές δρα-
στηριότητες περιουσίας και ατυχημάτων αυξήθηκαν
για τη Fairfax, κατά 8,4% σε 6.134,4 εκατ. δολάρια το β’
τρίμηνο του 2023 από 5.658,6 εκατ. δολάρια το β’ τρί-

μηνο του 2022. Τα ακαθάριστα εγγεγραμ-
μένα ασφάλιστρα αυξήθηκαν επίσης

στα 7.988,4 εκατ. δολάρια.

Οι επενδύσεις
Τον Αύγουστο του 2012 η

Fairfax σταδιακά απέκτησε το
19% της Eurobank Proper-
ties επενδύοντας πάνω από
50 εκατ. ευρώ. Ακολούθη-
σε υποχρεωτική δημόσια
πρόταση, μέσω της οποί-
ας το ποσοστό της Fairfax

στην Grivalia αυξήθηκε
στο 41,5%, ενώ τον Φε-
βρουάριο του 2014 η Gri-
valia ενισχύθηκε μέσω

ΑΜΚ με 193 εκατ. ευρώ.
Ακολούθησαν τοποθετήσεις στη

Eurobank, στον Μυτιληναίο, η εξαγορά
της Praktiker Hellas και η απόκτηση της
ασφαλιστικής εταιρείας Eurolife. Στη συ-
νέχεια η Fairfax συμμετείχε στην ανακε-
φαλαιοποίηση της ελληνικής τράπεζας
και ηγήθηκε ως anchor investor ομάδας
επενδυτών με τη συμμετοχή των Bro-
okfield Asset Management, Capital
Group, Mackenzie Funds, Fideli ty
Funds και WLR Funds, με κεφάλαια
1,3 δισ. ευρώ. Η συμμετοχή της Fairfax
ανήλθε σε 400 εκατ. ευρώ. 

Ακολούθησε το deal Eurobank - Gri-
valia, μέσω του οποίου η Fairfax κατέ-
στη ο μεγαλύτερος μέτοχος στη νέα τρά-
πεζα. Τον Μάρτιο του 2023 ο Πρεμ Γουά-
τσα απέκτησε μέσω αύξησης μετοχικού
κεφαλαίου το 15% του ΑΝΤ1+.

ΠΡΕΜ ΓΟΥΑΤΣΑ 

Ο «Καναδός Γουόρεν Μπάφετ» 
που ψηφίζει Ελλάδα

Γράφει 
η Αμαλία 
Κάτζου

amaliakatzou@gmail.com

Η δημιουργία του κολοσσού 
Fairfax Financial Holdings 
και οι ελληνικές επενδύσεις
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ΕΠΙΜΕΛΕΙΑ: Αμαλία Κάτζου

Π
ροσπάθειες ανοδικής αντί-
δρασης καταγράφονται το
τελευταίο διήμερο στο ελλη-

νικό χρηματιστήριο, μετά το πτωτικό
σερί. Στην προσπάθεια ανάκαμψης
πρωταγωνιστικό ρόλο έχουν οι τρά-
πεζες και μένει να αποδειχθεί αν συ-
νεχιστούν οι αγορές στις ομώνυμες
μετοχές. Τεχνικά ο Γενικός Δείκτης
συνεχίζει να εκπέμπει σήμα πώλη-
σης το οποίο αναιρείται με επιστρο-
φή και κλείσιμο υψηλότερα των
1.326 μονάδων. Οι επόμενες στηρί-
ξεις τίθενται στις 1.220 - 1.217, 1.180 -
1.165 και 1.156 μονάδες, επίπεδο
όπου διέρχεται ο εκθετικός ΚΜΟ 200
ημερών. Οι αντιστάσεις στις 1.350,
1.366, 1.379 και 1.400 μονάδες. Σήμα
πώλησης και για τον δείκτη υψηλής

κεφαλαιοποίησης, που ακυρώνεται
με επιστροφή υψηλότερα των 3.219
μονάδων. Οι επόμενες στηρίξεις ορί-
ζονται στις 2.960, 2.923, 2.911, 2.843

- 2.840 και 2.802 μονάδες, από όπου
περνά ο εκθετικός ΚΜΟ 200 ημερών.
Οι επόμενες αντιστάσεις στις 3.350
και 3.441 μονάδες.

Ο Γ. Στεργίου νέος πρόεδρος
στην ΕΥΔΑΠ

Η ΕΥΔΑΠ AE ενημέρωσε το επενδυτικό
κοινό ότι μετά την εκλογή των εννέα νέων με-
λών του Διοικητικού Συμβουλίου από τον
Μέτοχο Πλειοψηφίας Ελληνικό Δημόσιο στη
μετ’ αναβολή 41η Τακτική Γενική Συνέλευση
της 12ης Σεπτεμβρίου 2023, το Διοικητικό
Συμβούλιο της εταιρείας συνεδρίασε στις 14
Σεπτεμβρίου 2023 και συγκροτήθηκε σε σώ-
μα ως ακολούθως: Γεώργιος Στεργίου πρό-
εδρος ΔΣ, μη εκτελεστικό μέλος, Χαράλαμ-
πος Σαχίνης διευθύνων σύμβουλος, εκτελε-
στικό μέλος, Αντώνιος Γιαννικουρής μη εκτε-
λεστικό μέλος, Χρήστος Kαραπλής μη εκτε-
λεστικό μέλος, Ελένη-Μαρία Kαϋμενάκη μη
εκτελεστικό μέλος, Μαρίκα Λάμπρου ανε-
ξάρτητο μη εκτελεστικό μέλος, Αναστασία
Μαρτσέκη ανεξάρτητο μη εκτελεστικό μέλος,
Μαρίνα Μαυρομάτη ανεξάρτητο μη εκτελε-
στικό μέλος, Ευθύμιος Σφήκας ανεξάρτητο
μη εκτελεστικό μέλος, Χρήστος Μηστριώτης
μη εκτελεστικό μέλος.

«Πράσινη» πιστοποίηση
απέσπασε ο ΔΑΑ

Ακόμα μια σημαντική διεθνής αναγνώρι-
ση για τις περιβαλλοντικές προσπάθειες
του αεροδρομίου της Αθήνας, στο πλαίσιο
του εθελοντικού προγράμματος για τη Δια-
χείριση και Μείωση των Εκπομπών Άνθρα-
κα Αεροδρομίων (Airport Carbon Accredi-
tation) του Διεθνούς Συμβουλίου Αεροδρο-
μίων της Ευρώπης (ACI Europe). Συγκεκρι-
μένα, όπως αναφέρει σχετική ανακοίνωση,
μετά τα στάδια «Χαρτογράφηση» (2009),
«Μείωση» (2011), «Βελτιστοποίηση»
(2014) και «Ουδέτερο Ισοζύγιο Άνθρακα»
(2016), ο Διεθνής Αερολιμένας Αθηνών
(ΔΑΑ) πιστοποιήθηκε στο τελευταίο και πιο
απαιτητικό στάδιο «Μετάβαση» (Transi-
tion) του προγράμματος, στον σχεδιασμό
του οποίου υπήρξε πρωτοστάτης και υπο-
στηρίζει ενεργά από την έναρξή του και μέ-
χρι σήμερα.

Συνεργασία Eurobank 
με BestPrice.gr 

Μια ακόμη στρατηγική συνεργασία της Eu-
robank που χαρακτηρίζεται από καινοτομία,
ασφάλεια και προνόμια για έμπορους και κα-
ταναλωτές καταγράφει ήδη έντονο ενδιαφέ-
ρον. Συγκεκριμένα, μέσω της συνεργασίας
που στηρίζεται στην κοινή επιδίωξη της Eu-
robank και της BestPrice.gr για ασφαλείς
ηλεκτρονικές συναλλαγές καθώς και παροχή
καινοτόμων και αξιόπιστων λύσεων, οι οποί-
ες προάγουν το ηλεκτρονικό εμπόριο στη χώ-
ρα, παρέχονται μια σειρά από νέες δυνατότη-
τες και υπηρεσίες.

Προσπάθεια ανάκαμψης στο χρηματιστήριο

Η nrg ανακοινώνει τη
συνεργασία της με τη Ho-
chtief για την επέκταση
του ολοκληρωμένου δι-
κτύου ταχυφορτιστών in-
charge στους εθνικούς
αυτοκινητοδρόμους. Στο
πλαίσιο της συνεργασίας,
nrg και Hochtief προχώ-
ρησαν στη σύσταση της
εταιρείας Hellenic Fast
Charging Services
(HFCS), με σκοπό την πα-
ροχή ολοκληρωμένων
υπηρεσιών φόρτισης ηλεκτρικών οχημάτων, συμπε-
ριλαμβανομένης της διαχείρισης και της εκμετάλ-
λευσης των σχετικών υποδομών. Η HFCS θα προχω-

ρήσει στη δημιουργία 52
νέων θέσεων ταχυφόρ-
τισης σε 13 Σταθμούς
Εφοδιασμού Αυτοκινή-
των (ΣΕΑ) στους αυτοκι-
νητοδρόμους Ολυμπία
Οδός και Αυτοκινητό-
δρομος Αιγαίου, στο
πλαίσιο ολοκληρωμένων
συμφωνιών με τα εν λό-
γω Έργα Παραχώρησης.
Οι δύο εταιρείες σκο-
πεύουν να αναπτύξουν
τη συνεργασία τους μελ-

λοντικά, με τη δημιουργία επιπλέον θέσεων φόρτισης
και τοποθέτησης ταχυφορτιστών σε επιλεγμένα ση-
μεία του δικτύου των εθνικών αυτοκινητοδρόμων.

Η ΓΕΚ Τέρνα ΑΕ ανακοίνωσε ότι το Διοικητικό Συμ-
βούλιο του ΤΑΙΠΕΔ την ανακήρυξε ως Προτιμητέο Επεν-
δυτή για την ανάθεση σύμβασης παραχώρησης υπηρε-
σιών για τη χρηματοδότηση, λειτουργία, συντήρηση και
εκμετάλλευση της Αττικής Οδού για χρονικό διάστημα
25 ετών. Το τίμημα των 3,270 δισ. ευρώ προβλέπεται να
καταβληθεί εφάπαξ κατά τον χρόνο υπογραφής της
σύμβασης παραχώρησης και η χρηματοδότηση του έρ-
γου αναμένεται να προέλθει από έναν συνδυασμό ιδίων
κεφαλαίων του ομίλου (σύμφωνα με τα δημοσιευμένα
οικονομικά στοιχεία στο τέλος του α’ τριμήνου 2023 τα
ταμειακά διαθέσιμα του ομίλου ανέρχονταν σε 1,6 δισ.
ευρώ) και τραπεζικού δανεισμού, όπως έχει προβλεφθεί και στο πλαίσιο της διαγωνιστικής διαδικασίας. Ως απο-
κλειστικός χρηματοοικονομικός σύμβουλος της ΓΕΚ Τέρνα ΑΕ για τη συναλλαγή ενήργησε η Mediobanca SpA,
ενώ η χρηματοδοτική υποστήριξη προήλθε από τις ελληνικές συστημικές τράπεζες.

Συμμαχία nrg και Hochtief για την ηλεκτροκίνηση

ΓΕΚ Τέρνα: Ανακήρυξη ως Προτιμητέου Επενδυτή για την Αττική Οδό
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ΔΕΗ: Έργο 1 δισ. 
στη Βόρεια Μακεδονία
και νέα καταστήματα

Το υπουργικό συμβούλιο της Βόρειας
Μακεδονίας αποφάσισε να κατακυρώ-
σει υπέρ της κοινοπραξίας ΔΕΗΔΕΗ
+2,54% - Archirodon την κατασκευή και
εκμετάλλευση του μεγάλου υδροηλε-
κτρικού έργου «Cebren», αξίας ενός
δισ. ευρώ, σε σύμπραξη με το Δημόσιο
της Βόρειας Μακεδονίας. Το έργο θα
έχει εγκατεστημένη ισχύ 333-458 MW,
για ετήσια παραγωγή 1.000-1.200 GWh
ηλεκτρικής ενέργειας και σχεδιάζεται
να υλοποιηθεί στη βάση σύμπραξης δη-

μόσιου-ιδιωτικού τομέα, όπου η κρατι-
κή επιχείρηση ηλεκτρισμού της Βόρει-
ας Μακεδονίας ESM θα είναι ο δημό-
σιος εταίρος στο έργο και θα κατέχει
ποσοστό 33%. Σύμφωνα με σχετική ανα-
κοίνωση της κυβέρνησης της Βόρειας
Μακεδονίας, η αξία της επένδυσης
ανέρχεται σε περίπου σε ένα δισ. ευρώ. 

Ακόμη, τρία νέα σημεία παρουσίας
του δικτύου καταστημάτων ΔΕΗ είναι
στη διάθεση των πελατών στην Αθήνα,
σε Άνω Πατήσια (Λ. Γαλατσίου 3), Άγιο
Δημήτριο (Αγ. Δημητρίου 31 & Αρμοδί-
ου) και στο κέντρο της πόλης (Πατησίων
39 & Στουρνάρη), ενώ τις επόμενες
ημέρες θα ανοίξουν τις πόρτες τους στο
κοινό ακόμη δύο νέα καταστήματα ΔEΗ
στην Κηφισιά (Παπαδιαμάντη 3 & Διο-
νύσου) και στο Αιγάλεω (Πανόρμου &
Σμύρνης 29). Όπως αναφέρει ανακοί-
νωση, συνολικά, τα νέα, πλήρως ανα-
σχεδιασμένα και Pop-Up καταστήματα
ΔEΗ έχουν φτάσει τα 15, με τον μετα-
σχηματισμό του δικτύου καταστημάτων
ΔEΗ σε όλη την Ελλάδα να προχωρά δυ-
ναμικά, με νέα φιλοσοφία.

Η Optima bank, τράπεζα αναφοράς στην υιοθέτηση προηγ-
μένων τεχνολογιών, παρουσιάζει πρώτη στην ελληνική αγορά
τη νέα πρωτοποριακή λειτουργία «Kill switch», η οποία έρχεται
να ενισχύσει περαιτέρω την ασφάλεια των πελατών της τράπε-
ζας. Μια καινοτόμος λύση που επιτρέπει την άμεση προστασία
των πελατών σε περίπτωση υποψίας ηλεκτρονικής απάτης (πχ,
phishing). Συγκεκριμένα, όπως αναφέρει σε σχετική ανακοί-
νωση η τράπεζα, με τη νέα λειτουργία «Kill switch», σε περί-
πτωση που ένας πελάτης της Optima bank αντιληφθεί κάποια
ύποπτη δραστηριότητα ή υποψιάζεται ότι τα προσωπικά του
στοιχεία για τη σύνδεση στο Optima e-banking ή/και στο Opti-
ma mobile app έχουν διαρρεύσει, έχει πλέον τη δυνατότητα
άμεσα, με το πάτημα μόνο ενός κουμπιού, να κλειδώσει προσω-
ρινά: την πρόσβαση στα digital κανάλια (Optima e-banking &
Optima mobile app), την πρόσβαση στα digital κανάλια (Optima
e-banking & Optima mobile app), τις χρεωστικές και πιστωτι-
κές κάρτες και τη δυνατότητα συναλλαγών σε ΑΤΜ.

Νέα λειτουργία «Kill switch» 
για e-συναλλαγές από την Optima

ΕΠΙΜΕΛΕΙΑ: Αμαλία Κάτζου

Η Uber Greece στο πλευρό
των πλημμυροπαθών με το Uber Aid

Την περασμένη εβδομάδα η Ελλάδα επλήγη από πρωτοφα-
νείς πλημμύρες που οδήγησαν σε ανεπανόρθωτες κατα-
στροφές σε αρκετές περιοχές της κεντρικής Ελλάδας. «Στην
Uber Greece ενεργοποιήσαμε την ομάδα μας, ώστε να διαθέ-
σουμε την τεχνολογία και τις υπηρεσίες μας και να συνδρά-
μουμε στις προσπάθειες ανάκαμψης και ανακούφισης των
πληγέντων περιοχών», σημειώνει η εταιρεία σε ανακοίνωσή
της. «Έχοντας αυτό υπόψη, διαθέτουμε από σήμερα το Uber
Aid, μια συγκεκριμένη λειτουργία/επιλογή στην εφαρμογή
μας, που είναι διαθέσιμη στην Αθήνα και τη Θεσσαλονίκη μέ-
σω της οποίας αναλαμβάνουμε τη μεταφορά βασικών προμη-
θειών/ειδών πρώτης ανάγκης για τους πλημμυροπαθείς. Το
Uber Aid, διαθέσιμο έως και τις 21 Σεπτεμβρίου, επιτρέπει
στους χρήστες να συλλέξουν τις δωρεές τους και στη συνέ-
χεια να καλέσουν ταξί, δωρεάν, το οποίο θα αναλάβει τη μετα-
φορά των ειδών πρώτης ανάγκης στα ειδικά, προκαθορισμέ-
να κέντρα συλλογής και συγκέντρωσης».

Γενική Εμπορίου:
Αύξηση κερδών κόντρα
στη συγκυρία

Η
πολύ μεγάλη αύξηση του κύκλου εργα-
σιών που σημείωσε η Γενική Εμπορίου
κατά το πρώτο μισό της φετινής χρονιάς

οδήγησε σε άνοδο της καθαρής της κερδοφορίας,
κόντρα στην πτωτική πορεία της τιμής του χάλυ-
βα, αλλά και στα χαμηλότερα έσοδα από το μέτω-
πο των εναλλακτικών πηγών ενέργειας (μικρότε-
ρη μέση ηλιοφάνεια). Να σημειωθεί ότι η εισηγ-
μένη τόσο το 2021 όσο και το 2022 είχε σημειώσει
νέα ιστορικά ρεκόρ οικονομικών επιδόσεων. Συγ-
κεκριμένα, κατά το πρώτο εξάμηνο του 2023, οι
πωλήσεις αυξήθηκαν από τα 18,9 στα 27,24 εκατ.
ευρώ. Το EBITDA ανέβηκε από τα 3,44 στα 3,688
εκατ. ευρώ παρά την αρνητική επίδραση των απο-
τελεσμάτων από την πτωτική πορεία της διεθνούς
τιμής του χάλυβα. Τα καθαρά κέρδη διευρύνθη-
καν από τα 2,49 στα 2,71 εκατ. ευρώ. Τα ίδια κεφά-
λαια διαμορφώθηκαν στα 29,6 εκατ. ευρώ και
στις 30/6/2023 η Γενική Εμπορίου διέθετε θετικό
καθαρό ταμείο ύψους 37 χιλ. ευρώ.

Attica Group: 
Τι δεν θα συζητηθεί στη ΓΣ

Η Attica ΑΕ
Συμμετοχών
ανακο ίνωσε
ότι σε συνε-
δρίασή του το
Δ ι ο ι κ η τ ι κ ό
Σ υ μ β ο ύ λ ι ο
αποφάσισε να εισηγηθεί προς την Τακτική Γενική
Συνέλευση της εταιρείας, που θα συνεδριάσει εξ
αναβολής στις 26/9/2023, ή σε κάθε άλλη τυχόν
μετ’ αναβολή ή διακοπή συνεδρίασή της, τη μη
συζήτηση και τη μη λήψη απόφασης επί των υπ’
αριθμ. 12 και 13 θεμάτων ημερήσιας διάταξης της
από 17/8/2023 πρόσκλησης και συγκεκριμένα για
τα θέματα: Έγκριση της αναθεωρημένης πολιτι-
κής αποδοχών της εταιρείας. Πρόταση μετόχου
για την παροχή εξουσιοδότησης στο Διοικητικό
Συμβούλιο για τη θέσπιση προγράμματος διάθε-
σης μετοχών κατ’ άρθρο 113 παρ. 4 του ν.
4548/2018 σε μέλη του Διοικητικού Συμβουλίου
και στελέχη της εταιρείας και των συνδεδεμένων
με αυτή εταιρειών κατά την έννοια του άρθρου 32
του ν.4308/2014, με τη μορφή δικαιωμάτων προ-
αίρεσης απόκτησης μετοχών (stock options).
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TikToker και
ο Αποστολόπουλος

Στο πνεύμα της εποχής, ο δή-
μαρχος Παπάγου - Χολαργού
Ηλίας Αποστολόπουλος δημι-
ούργησε λογαριασμό στη διάση-
μη πλατφόρμα TikTok. Παρόλο
που παραμένει το απόλυτο φα-
βορί για την ανανέωση της δη-
μαρχιακής του θητείας, ο έμπει-
ρος αυτοδιοικητικός δεν εφησυ-
χάζει, επιλέγοντας να περάσει
στη νεολαία το έργο και τις θέ-
σεις του. 

Δείγμα πανικού
Μετά τις χαμηλές πτήσεις που

δίνουν οι δημοσκόποι για τον
εκλεκτό του ΣΥΡΙΖΑ για την Πε-
ριφέρεια Αττικής Γιώργο Ιωα-
κειμίδη και προφανώς στο
πλαίσιο της περαιτέρω ενίσχυ-
σης της αναγνωσιμότητάς του,
ακούσαμε ότι ο υποψήφιος πε-
ριφερειάρχης πραγματοποιεί
επισκέψεις σε υπηρεσίες των
περιφερειακών ενοτήτων. Λο-
γικό και σίγουρα έχει ξαναγίνει,
αρκεί όμως να κρατιούνται και
τα προσχήματα, διότι, όπως μά-
θαμε, διανεμήθηκε και προ-
εκλογικό υλικό. 

Debate στην 
Αγία Παρασκευή;

Πρόταση δημόσιας, ανοικτής
συζήτησης με όλους τους συνυ-
ποψηφίους του για το μέλλον της
Αγίας Παρασκευής ζήτησε ο
υποψήφιος δήμαρχος Γ. Μυλω-
νάκης. Θα είχε βέβαια εξαιρετικό
ενδιαφέρον, αλλά τέτοια ώρα, τέ-
τοια λόγια.

Σάρωσε η Μπόγρη στη Σαλαμίνα
Μεγαλειώδης ήταν η εκδήλω-

ση παρουσίασης του προγράμ-
ματος και των υποψηφίων του
συνδυασμού τής πρώην αντιπε-
ριφερειάρχου ΠΕ Νήσων και
νυν υποψήφιας δημάρχου Σα-
λαμίνας Βάσως Μπόγρη. Πολλά
«γαλάζια» στελέχη και πλήθος
κόσμου έδωσαν το «παρών», με
την επικεφαλής του συνδυα-
σμού να ευχαριστεί, μεταξύ άλ-
λων, για τη στήριξη τον γραμματέα της Τοπικής Αυτοδιοίκησης
της ΝΔ Διονύση Χατζηδάκη και τον βουλευτή Κ. Μαρκόπουλο.

Απάντηση Κόκκαλη
σε Ιωακειμίδη

Διευκρινίσεις στον υποψήφιο πε-
ριφερειάρχη Αττικής Γ. Ιωακειμίδη
έδωσε ο αντιπεριφερειάρχης Β.
Κόκκαλης σε όσα ο πρώτος του κα-
ταλογίζει «περί συμβάσεων Πολιτι-
κής Προστασίας με απευθείας ανα-
θέσεις». Ο αρμόδιος αντιπεριφερει-
άρχης στην απάντησή του ξεκαθάρι-
σε ότι οι δράσεις της Περιφέρειας
Αττικής στον τομέα τους «αναπτύσ-
σονται στο πλαίσιο των οριζόμενων
στον νόμο» και στο ίδιο νομικό πλαί-
σιο που είχαν αναπτυχθεί οι δράσεις
των προηγούμενων διοικήσεων (Ι.
Σγουρού και Ρ. Δούρου). 

Στο κυνήγι 
του σταυρού
Έξω από εκκλησία στη Νέα Ιωνία,
ανήμερα τη γιορτή του Σταυρού, οι
πιστοί μαζί με τον βασιλικό έπαιρναν
και ένα προεκλογικό φυλλάδιο της
δημάρχου Δέσποινας Θωμαΐδου. Την
ώρα της κάλπης καταφεύγουν στο
ποίμνιο και... εξ αριστερών.

Αντιδήμαρχε 
που δίδασκες

Άραγε, ποιος είναι ο τρόπος επιτέ-
λους για να νουθετηθούν ορισμένοι
υποψήφιοι -ευτυχώς λίγοι- εν έτει
2023 ώστε να σταματήσουν την εξαι-
ρετικά ρυπογόνα και απαγορευμένη
προεκλογική αφισοκόλληση; Είναι οι
ίδιοι άνθρωποι, σε πολλές περιπτώ-
σεις, που όταν κατέχουν θεσμικούς
ρόλους, πχ αντιδημάρχων, προάγουν
την αξία της ανακύκλωσης και θυ-
μούνται την κλιματική κρίση. Για τα
βόρεια προάστια χτυπάει αυτή η
καμπάνα…

Ψηλά 
στην ατζέντα
Χαρδαλιά 
η Υγεία

Με αφορμή την επί-
σκεψή του στο ΚΕΠ
Υγείας του Δήμου Πε-
τρούπολης, ο υποψήφιος περιφερειάρχης Αττικής Νίκος Χαρ-
δαλιάς ανέπτυξε άλλον έναν άξονα του προγράμματός του που
αφορά τον τομέα της υγείας. Στόχος, όπως τόνισε, η Αττική να
είναι πρωταγωνίστρια στην εθνική προσπάθεια για δωρεάν
υπηρεσίες υγείας και φροντίδας για όλους. Άλλωστε, θυμίζου-
με ότι επί δημαρχίας του στον Βύρωνα είχε λειτουργήσει και το
πρώτο Κέντρο Υγείας Αστικού Τύπου.

ΔHΜΟΣ ΧΑΛΑΝΔΡIΟΥ

Χωρίς φόβο και με νέα ήθη 
η Αγαπητού κόντρα στην τοξικότητα

Τ
ο τελευταίο διάστημα η υποψήφια δή-
μαρχος Χαλανδρίου Κρίστη Αγαπητού
δείχνει αποφασισμένη να κερδίσει τη

σκληρή μάχη που θα δοθεί στις κάλπες για τη
διεκδίκηση του δημαρχιακού θώκου. Στο πρό-
σφατο δημοτικό συμβούλιο, όπου τέθηκε το
ζήτημα της χωροθέτησης των περιπτέρων
στην πλατεία Χαλανδρίου, προσπάθησαν να
«εκτοπίσουν» τον συνδυασμό της κυρίας Αγα-
πητού με το επιχείρημα ότι είναι νέος, παρότι
έχει στις τάξεις της τους εκλεγμένους συμ-
βούλους της μείζονος αντιπολίτευσης. Η επι-
κεφαλής του «Αγαπάμε το Χαλάνδρι» βγήκε
μπροστά κόντρα στην τοξικότητα του κλίματος
και πήρε την πολιτική ευθύνη ζητώντας η πα-
ράταξή της να έχει τη μεταχείριση που τυγχά-
νουν οι νέοι συνδυασμοί. Έτσι, το περίπτερο όπου θα επικοινωνήσει το πρόγραμμά της θα είναι
το όγδοο στη σειρά, με την υποψήφια δήμαρχο να φέρνει νέο αέρα και νέα ήθη στο Χαλάνδρι.

ΦΥΛH

Σάλος με περιστατικό
παρεμπόδισης εκτέλεσης
αντιπλημμυρικών έργων

Σοβαρό περιστατικό καταγγέλλει η δημοτική
Αρχή Φυλής με υπαλλήλους του δασαρχείου οι
οποίοι εμπόδισαν εργαζομένους του δήμου, οι
οποίοι επιχειρούσαν να μεταφέρουν υλικά από
εκτελούμενες κατεπείγουσες αντιπλημμυρικές
εργασίες στην περιοχή του Πανοράματος για να
προστατέψουν την περιοχή μετά τις πρόσφατες
πυρκαγιές. Υπάλληλοι του δασαρχείου Πάρνη-
θας επιχείρησαν να εμποδίσουν την εργασία των
εργαζομένων, αμφισβητώντας ότι το οικόπεδο
όπου γινόταν η απόρριψη των υλικών ήταν της

αρμοδιότητας του δήμου. Το συμβάν είναι ιδιαίτερα ανησυχητικό, καθώς αποτυπώνει ένα γενι-
κό σκηνικό χάους ως προς τις αρμοδιότητες και τις ευθύνες. Ο δήμαρχος Χρήστος Παππούς ξε-
καθάρισε ότι δεν πρόκειται να αγνοήσει το συμβάν, διότι αποτελεί «καθαρή υπέρβαση εξου-
σίας», δίνοντας αμέσως εντολή στο νομικό τμήμα του δήμου να υποβάλει μήνυση.

Ποια υποψήφια δήμαρ-
χος νέου συνδυασμού

σε προάστιο της Αττικής
ετοιμάζει αποκαλύψεις στην
κεντρική προεκλογική της
συγκέντρωση; Αποκαλύψεις-
μπουρλότο…
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ΜΙΚΡΑ... ΜΙΚΡΑ... 

�Μάχη σώμα με σώμα για την πρωτιά στην
τηλεθέαση έδωσαν οι πρωινές εκπομπές

την πρώτη εβδομάδα της νέας τηλεοπτικής
σεζόν. Οι μονομάχοι της ψυχαγωγίας πήραν
θέση από τη Δευτέρα, αλλά τα αποτελέσματα
της Nielsen, μέχρι στιγμής, δεν βγάζουν ξε-
κάθαρο νικητή. Αυτό που αποτυπώθηκε σε
πρώτη ανάγνωση είναι πως οι τηλεθεατές εί-
ναι με το κοντρόλ στο χέρι, σε μια προσπάθεια
να εξερευνήσουν προγράμματα και παρου-
σιαστές. Η τηλεθέαση είχε πολλά σκαμπανε-
βάσματα αυτές τις μέρες, αν και φαίνεται να
υπάρχει μια σχετική πρωτιά της Κατερίνας
Καινούργιου αλλά και μια σταθερή δυναμική
του «Breakfast@Star».

� Μετά το τέλος της συνεργασίας
της με το «Πρωινό» και τον Γιώργο

Λιάγκα, πολλοί αναρωτήθηκαν για το
επόμενο τηλεοπτικό βήμα της Αργυ-
ρώς Μπαρμπαρίγου. Η γνω-
στή σεφ βρίσκεται το τε-
λευταίο διάστημα σε προ-
χωρημένες συζητήσεις
με το Mega για τη συμμε-
τοχή της στην εκπομπή
της Ελένης Μενεγάκη, αλ-
λά και για δικό της τηλεοπτικό
πρότζεκτ. Η Αργυρώ Μπαρμπαρίγου
φαίνεται πως θα επεκτείνει τη συνεργα-
σία της και με τα έντυπα του μιντιακού
ομίλου.

� Το Βραβείο Καλύτερης Τηλεοπτικής Σει-
ράς, στον 18ο Διεθνή Διαγωνισμό Seoul

International Drama Awards 2023, κατέκτη-
σε η σειρά της ΕΡΤ «Κάνε ότι κοιμάσαι». Είναι
μια σημαντική διάκριση τόσο για την ΕΡΤ όσο
και για τη χώρα μας, καθώς είναι η πρώτη φο-
ρά που πρόγραμμα της ελληνικής τηλεόρασης
παίρνει μέρος στον διεθνή διαγωνισμό. Η τε-
λετή απονομής των βραβείων θα γίνει στις 21
Σεπτεμβρίου.

� Επιστρέφει η Ελένη Μενεγάκη στο
μεσημεριανό πρόγραμμα του

Mega από την ερχόμενη Δευτέρα, ωστό-
σο, η επιστροφή αυτή συνοδεύεται και
από μια σχετική σύγχυση, όσον αφορά
την ώρα έναρξης και λήξης της εκπομ-
πής. Η «Ελένη» θα αρχίζει στις 13.00 και
σύμφωνα με τον τελευταίο προγραμματι-
σμό θα ολοκληρώνεται στις 15.30. Ωστό-
σο, μέχρι πριν από λίγες μέρες στο πρό-
γραμμα του σταθμού φαινόταν πως η εκ-
πομπή θα τελειώνει στις 15.00. Αυτό έχει
προκαλέσει έντονες παρασκηνιακές συ-
ζητήσεις σχετικά με το ποια θα είναι τελι-
κά η πραγματική ώρα που η Ελένη Μενε-
γάκη θα βρίσκεται στον αέρα.

�Με δεύτερη εκπομπή στον ΣΚΑΪ θα βρεθεί
ο Χρήστος Φερεντίνος πριν τα Χριστούγεν-

να. Ο παρουσιαστής πρόκειται να αναλάβει
την παρουσίαση εβδομαδιαίας μουσικής εκ-
πομπής που αναμένεται να βγει στον αέρα
πριν την εορταστική περίοδο.

Η
παρουσίαση ενός σόου ήταν
ένας από τους βασικούς όρους
που είχε θέσει από την πλευρά

της η Μπέττυ Μαγγίρα, ώστε να πει το
«ναι» στον ΑΝΤ1. 

Η παρουσιάστρια, η οποία αποτέλε-
σε ένα από τα «θρίλερ» του τηλεοπτι-
κού ρεπορτάζ το περασμένο καλοκαί-
ρι, καθώς επί σειρά εβδομάδων βρι-
σκόταν ανάμεσα στο Open και τον
ΑΝΤ1, άλλαξε τηλεοπτική στέγη και
σύντομα θα τη βλέπουμε τα πρωινά του
Σαββατοκύριακου από τη συχνότητα
του καναλιού του Αμαρουσίου. Η
Μπέττυ Μαγγίρα, όμως, είχε κάνει ξε-
κάθαρο στον ΑΝΤ1 από την αρχή πως

επιθυμεί διπλή παρουσία στο πρό-
γραμμα του σταθμού. Ήθελε ένα εβδο-
μαδιαίο σόου και βρέθηκε για αυτήν το
«Your Face Sounds Familiar». Έτσι, το
σενάριο της Βίκυς Καγιά κάηκε, ενώ η
Ζέτα Μακρυπούλια παραμένει πάλι
μόνο με το «Rouk Zouk».

Ποιοι celebrities
ετοιμάζονται 
για Άγ. Δομίνικο;

Μπορεί ο ΣΚΑΪ και η Acun Me-
dya να διαφωνούν για τους παί-
κτες του επόμενου «Survivor» -αν θα έχει και ομάδα All Star όπως προτείνει η
εταιρεία παραγωγής ή αν θα είναι νέοι Διάσημοι και Μαχητές όπως επιθυμεί το
κανάλι-, πολύ νωρίτερα, όμως, κάποιοι άλλοι θα αναχωρήσουν για τον Άγιο Δο-
μίνικο. Το «I’m A Celebrity Get Me Out Of Here» είναι προ των πυλών και ήδη οι
πρώτοι παίκτες προετοιμάζονται να επιβιώσουν σε αντίξοες συνθήκες. 

Με παρουσιαστές τον Γιώργο Λιανό και την Καλομοίρα, μερικοί από τους διά-
σημους παίκτες που έχουν υπογράψει ή βρίσκονται κοντά στο να υπογράψουν
είναι σύμφωνα με επιβεβαιωμένες πληροφορίες οι Νίκος Αναδιώτης, Τάσος
Ξιαρχό, Μαρία Καλάβρια, Πάνος Καλίδης, Δημήτρης Βλάχος, Αγγελική Ηλιάδη,
Γιώργος Χειμωνέτος. Την επόμενη εβδομάδα θα πρέπει να έχει κλείσει όλη η
ομάδα που θα ταξιδέψει στον Άγιο Δομίνικο, καθώς η αναχώρηση αναμένεται
να γίνει στις 23 Σεπτεμβρίου. Η προβολή των επεισοδίων θα ξεκινήσει αμέσως
μετά, όπως γίνεται και στο «Survivor». Το πρόγραμμα θα ενταχθεί στην prime
time ζώνη και το κάθε επεισόδιο θα είναι διάρκειας μιάμισης ώρας.

Η Αννίτα σήκωσε… 
Πάνια για καθημερινό 

Σε συζητήσεις με το Open για να αναλά-
βει την καθημερινή απογευματινή ζώνη
του καναλιού, 16.00-18.00, μετά την εκπομ-
πή της Κατερίνας Ζαρίφη, βρίσκεται η Αννί-
τα Πάνια. Οι πρώτες πληροφορίες μιλούν
για ζωντανή εκπομπή, με καλεσμένους και
θέματα επικαιρότητας, παρουσία κοινού
στο πλατό. Πάντως, ακόμα και για εκπομ-
πές που πρόκειται να βγουν σύντομα στον
αέρα του σταθμού, όπως αυτή της Ελένης
Τσολάκη, δεν έχουν πέσει οι υπογραφές.

Στα χέρια της Μπέττυς Μαγγίρα το «YFSF»

«World Party» ξανά 
από τα μέσα του ’24

Μπορεί ο Σάκης Τανιμανίδης να επικεν-
τρώνεται αυτή την περίοδο στον δεύτερο
κύκλο του «Dragon’s Den» που θα δούμε
τους επόμενους μήνες, όμως, φαίνεται πως
στον ΑΝΤ1 είναι κοινό μυστικό η επιστροφή
του «World Party». Η ταξιδιωτική εκπομπή
που αγαπήθηκε με παρουσιαστές τον Σάκη
Τανιμανίδη και τον Γιώργο Μαυρίδη έχει
πολλές πιθανότητες να επιστρέψει στις
οθόνες μας ανανεωμένη το 2024 -σίγουρα
όχι τους πρώτους μήνες. Ερωτηματικό αν
στον νέο κύκλο θα δούμε και τον Γιώργο
Μαυρίδη, όπως φημολογείται, καθώς δεν
είναι γνωστά τα σχέδια που έχει στο μυαλό
του ο Σάκης Τανιμανίδης για το ποιοι θα τα-
ξιδέψουν μαζί του ανά την υφήλιο.

Γυναικεία υπόθεση το Σαββατοκύριακο 
του Open

Σε γυναικείο σχήμα παρουσίασης
προσανατολίζεται το Open για την
πρωινή εκπομπή του Σαββατοκύρια-
κου που έχει στα σκαριά, προκαλώντας
μια σχετική παρασκηνιακή αναστάτω-
ση, καθώς από το καλοκαιρινό σχήμα
φαίνεται να μένει εκτός ο Τριαντάφυλ-
λος. Πληροφορίες λένε πως ο τραγου-
διστής έχει προκαλέσει τη δυσαρέ-
σκεια της Barking Well με δηλώσεις
του το προηγούμενο διάστημα. Έτσι,
στην καλύτερη περίπτωση, ο ρόλος του
θα είναι περιορισμένος. Παράλληλα,
Μαριάντα Πιερίδη και Φελίσια Τσαλα-
πάτη δεν θα έχουν τον πρώτο λόγο στη
νέα εκπομπή, καθώς το κανάλι θέλει

μια πιο έμπειρη παρουσιάστρια στον
έντονο ανταγωνισμό της ζώνης. Επι-
στρατεύεται, λοιπόν, η Νάταλι Κάκκαβα
για την οποία η οριστική απόφαση θα
ληφθεί αμέσως μετά τις αυτοδιοικητι-
κές εκλογές στις οποίες είναι υποψή-
φια. Πάντως, η εκπομπή θα βγει στον
αέρα πριν από τα μέσα του Οκτώβρη.
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Η
εταιρεία Μασούτης με υψηλό αίσθημα ευθύνης
υποστηρίζει ουσιαστικά τους συνανθρώπους
μας στις περιοχές που επλήγησαν από τις πρό-

σφατες πλημμύρες, αποδεικνύοντας την κοινωνική
προσφορά και αλληλεγγύη που αποτελούν βασικές
αξίες της οικογένειας και της εταιρείας. Από την πρώτη
στιγμή η διοίκηση της εταιρείας και το σύνολο των εργα-
ζομένων κινητοποιήθηκαν με γρήγορα ανακλαστικά και
δρομολόγησαν μια σειρά ενεργειών με στόχο την ουσια-
στική συμπαράσταση και ανακούφιση των κατοίκων που
έχασαν το σπίτι και την περιουσία τους από τις καταστρο-
φικές πλημμύρες των τελευταίων ημερών.

Οι δράσεις στήριξης της Μασούτης διενεργούνται σε
δύο επίπεδα και αφορούν:

1. Έκπτωση 20% σε όλα τα προϊόντα στα SUPER MAR-
KET ΜΑΣΟΥΤΗΣ που βρίσκονται σε πληγείσες περιοχές

Μέχρι και 16 Σεπτεμβρίου η εταιρεία Μασούτης προ-
σφέρει 20% έκπτωση σε όλα τα προϊόντα στα σουπερ-
μάρκετ που βρίσκονται σε Λάρισα, Τρίκαλα, Καρδίτσα,
Βόλο, Σοφάδες, Φάρσαλα, Σκιάθο και Ελασσόνα, δίνον-
τας τη δυνατότητα στους κατοίκους των συγκεκριμένων
περιοχών να έχουν πρόσβαση στα βασικά αγαθά σε πο-

λύ οικονομικές τιμές έκτακτων συνθηκών.
2. Προσφορά τροφίμων και εμφιαλωμένων νερών σε

πληγέντες
Συγκεκριμένα, έχουν παραδοθεί σε Βόλο, Καρδίτσα

και Τρίκαλα περισσότερα από 78.000 εμφιαλωμένα νε-
ρά, 300 κιλά τρόφιμα και 100lt ελαιόλαδο και έχει δρο-
μολογηθεί η παράδοση προϊόντων και στη Λάρισα.

Μια αλυσίδα αγάπης και αλληλεγγύης από την εται-
ρεία Μασούτης που με ενσυναίσθηση για ακόμη μια φο-
ρά δίνει το «παρών» έμπρακτα, άμεσα, με ουσιαστική
και ανιδιοτελή ανάγκη για προσφορά.

� Η ομάδα της Event Plus σχεδίασε και υλοποίησε ένα πρωτό-
τυπο concept experience για λογαριασμό της Kaizen Gam-

ing. Πρόκειται για το Summer Festival «Kaizenland», το οποίο
«έτρεξε» μέσα στο καλοκαίρι σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη. Το κά-
θε event είχε την αίσθηση και τη ροή ενός πραγματικού festival,
έχοντας πολλά και διαφορετικά corners και δραστηριότητες
όπως Street Food Vans, 360 Insta-worthy video booth, Cocktail
Corner, Neon Face Painting και φυσικά Live Band και DJ sets.
Παράλληλα, το set up, η tropical διακόσμηση και το lighting de-
sign δημιούργησαν «την απόλυτη καλοκαιρινή εμπειρία, σε δύο
βραδιές διασκέδασης και μοναδικών εμπειριών από την Event
Plus-the Summer Spectacle Maker για την #oneteam Kaizen».

� Τον ρόλο της chief marketing offi-
cer στην Avis Greece αναλαμβάνει

η Μαίρη Φρυδά, προερχόμενη από τη
The Mart Cash & Carry SA, στην οποία
εργαζόταν ως  marketing director. Στο
παρελθόν η ίδια υπήρξε μεταξύ άλλων
head of brand & communication,
ANT1+ [OTT] στο Antenna Group, ενώ
εργαζόταν για πάνω από έξι έτη στη
Samsung Electronics, με τελευταία τη
θέση της CE Senior Marketing Manager (Brand & Channel,
B2C & B2B) GR & CY.

� Έπειτα από αρκετά χρόνια η ETEM επιστρέφει στον τηλεο-
πτικό αέρα με μια νέα καμπάνια, η οποία φέρει την υπογρα-

φή της Think Plus, με την οποία το brand συνεργάζεται τα τελευ-
ταία τρία χρόνια. Αυτή την εποχή η ETEM βρίσκεται σε διαδικα-
σία rebranding, παράλληλα με την Cosmos Aluminium, την
εταιρεία που έχει απορροφήσει το brand. Τα αποκαλυπτήρια της
νέας εικόνας έγιναν μέσα στον Σεπτέμβριο. Η καμπάνια ξεκίνη-
σε με τηλεοπτικό σποτ και θα συνεχιστεί με ραδιοφωνικό.

Mικρά - μικρά

Επιμέλεια:Ορέστης Κατσαρέας

Τα σουπερμάρκετ Μασούτης δίπλα σε όσους
επλήγησαν από τις πρόσφατες πλημμύρες!

Η Cosmote στηρίζει τους συνδρομη-
τές της που έχουν πληγεί από τα καιρικά
φαινόμενα των τελευταίων ημερών στις
περιοχές των νομών Καρδίτσας, Μα-
γνησίας, Λαρίσης, Τρικάλων, Φθιώτιδας
και Εύβοιας και για τις αυξημένες ανάγκες επικοινωνίας
τους προσφέρει δωρεάν 1.500 λεπτά ομιλίας προς όλους
και 15 GB Internet για 15 ημέρες σε όλους τους συνδρο-

μητές κινητής, ιδιώτες και επαγγελμα-
τίες. Οι δικαιούχοι συνδρομητές ενημε-
ρώθηκαν για την ενεργοποίηση των δω-
ρεάν πακέτων μέσω SMS. Επιπλέον, η
εταιρεία αναστέλλει κάθε διαδικασία

για -οριστική ή προσωρινή- φραγή μέχρι τις 8/10/23 για
τις συνδέσεις Cosmote σταθερής, κινητής και συνδρομη-
τικής τηλεόρασης στις πληγείσες περιοχές. 

Το Περιφερειακό Ταμείο
Ανάπτυξης Κεντρικής Μακεδο-
νίας προκήρυξε διαγωνισμό με
προϋπολογισμό 4.723.695 ευ-
ρώ (χωρίς ΦΠΑ) για την «Υλο-
ποίηση δράσεων του στρατηγι-
κού σχεδίου δράσης για την
προβολή και προώθηση των αγροδιατροφικών προ-
ϊόντων της Περιφέρειας Κεντρικής
Μακεδονίας/ΠΤΑ ΚΜ για τα έτη 2024-2026».

Αντικείμενο της σύμβασης είναι η οργάνωση
συμμετοχής της ΠΚΜ στις παρακάτω διεθνείς
Αγροδιατροφικές Εκθέσεις για τα έτη 2024-2026: 

• WINTER FANCY FOOD SHOW 2024, 2025, 2026
• ΙSM 2024, 2025, 2026
• FRUTILOGISTICA 2024, 2025, 2026
• BIOFACH 2024, 2025, 2026
• PROWEIN 2024, 2025, 2026
• SALON GOURMET 2024, 2025, 2026,

• WARSAW FOOD EXPO 2024,
2025, 2026

• PLMA 2024, 2025, 2026
• SUMMER FANCY FOOD

SHOW 2024, 2025, 2026
• GOURMET SELECTION

2024, 2025, 2026
• FOODEX SAUDI 2024, 2025, 2026
• SIAL PARIS 2024, 2026
• PLANT BASED LONDON 2024, 2025, 2026
• ANUGA 2025.
Επίσης, η διοργάνωση και άλλων υποστηρικτι-

κών δράσεων εξωστρέφειας και προβολής της γα-
στρονομίας της ΠΚΜ, όπως εκδηλώσεις προβολής
της γαστρονομίας της ΠΚΜ, επιχειρηματικές απο-
στολές και δράσεις ενίσχυσης της εξωστρέφειας
της ΠΚΜ (popup stores ή foodtrucks) για τα έτη
2024-2026. Προσφορές υποβάλλονται μέχρι 29 Σε-
πτεμβρίου και ώρα 15:00

Περιφέρεια Κεντρικής Μακεδονίας: Spec 
4,7 εκατ. ευρώ για δράσεις εξωστρέφειας

Η Cosmote στηρίζει τις πληγείσες περιοχές
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Πιο απλά, χωρίς ταλαιπωρία αλλά και χωρίς γρηγορόσημο θα προχωρούν οι δια-
δικασίες έκδοσης των πινακίδων κυκλοφορίας, καθώς εφαρμόζεται η ψηφιοποί-
ηση του Πιστοποιητικού Ταξινόμησης σε όλα τα τελωνεία από τη Δευτέρα 18 Σεπτεμ-
βρίου 2023.

Με τη σχετική Κοινή Υπουργική Απόφαση καθιερώνεται ένας ενιαίος τύπος ψη-
φιακού Πιστοποιητικού Ταξινόμησης για όλες τις κατηγορίες οχημάτων, το οποίο
εκδίδεται σε μορφή εγγράφου της Ενιαίας Ψηφιακής Πύλης της Δημόσιας Διοίκη-

σης (gov.gr) και φέρει μοναδικό αναγνωριστικό επαλήθευσης.
Μετά την οριστικοποίηση του Πιστοποιητικού Ταξινόμησης Οχημάτων, οι ενδια-

φερόμενοι υποβάλλουν ψηφιακή αίτηση για χορήγηση στοιχείων κυκλοφορίας.
Όταν ολοκληρωθεί η εκτύπωση της νέας άδειας κυκλοφορίας και εγκριθεί η ψη-

φιακή αίτηση από τον υπάλληλο που έχει αναλάβει την υπόθεση, ο ενδιαφερόμενος
ενημερώνεται αυτόματα μέσω email και SMS για να παραλάβει την άδεια κυκλοφο-
ρίας και τις πινακίδες του οχήματος.

Τέλος το γρηγορόσημο! Ήρθε το ψηφιακό Πιστοποιητικό Ταξινόμησης

Τ
ο τέταρτης γενιάς Jazz που παρουσιάστηκε το
2020 αποτέλεσε το πρώτο Honda που διατέθη-
κε στην Ευρώπη αποκλειστικά ως υβριδικό.

Τώρα, το νέο Honda Jazz e:HEV εμφανίζεται «φρε-
σκαρισμένο» και με πολλές αλλαγές στα μηχανικά μέ-
ρη, στο αμάξωμα, στο εσωτερικό και με αναβαθμισμέ-
νες τεχνολογίες.

Παράλληλα, το άκρως εντυπωσιακό στοιχείο στο
νέο Jazz και ειδικά στην έκδοση Crosstar που δοκιμά-
σαμε αφορούσε το κόστος χρήσης, όπου οι Ιάπωνες
αποδείχθηκε ότι έχουν κάνει εξαιρετική δουλειά και η
μέση κατανάλωση κυμάνθηκε σε κάτω από 3,9 λίτρα
για κάθε 100 χιλιόμετρα, γεγονός που το κατατάσσει
αυτομάτως στο κόστος χρήσης πετρελαιοκίνητων
μοντέλων! Οι τιμές διάθεσης του νέου Honda Jazz
e:HEV ξεκινούν από τις 27.500 ευρώ, ενώ η κορυφαία
έκδοση Crosstar κοστίζει 31.700 ευρώ. Επίσης θα
πρέπει να αναφέρουμε πως λόγω των χαμηλών εκ-
πομπών ρύπων το Honda Jazz Crosstar κυκλοφορεί
ελεύθερα στον Δακτύλιο και βέβαια δεν επιβαρύνεται
με ετήσια Τέλη Κυκλοφορίας.

SUV πινελιές
Το νέο υβριδικό Honda Jazz έβαλε τη στολή της πε-

ριπέτειας, αύξησε την απόσταση από το έδαφος, τοπο-
θετήθηκε ο λογότυπος Crosstar και ρίχτηκε στον στί-
βο των πωλήσεων. Ο εμπρόσθιος προφυλακτήρας εν-
σωματώνει μεγαλύτερη κεντρική εισαγωγή αέρα και
νέους πλαϊνούς αεραγωγούς, ενώ η νέα μάσκα με το
πλαίσιο σε σχήμα ρόμβων πλαισιώνεται με τα σκουρό-
χρωμα φωτιστικά σώματα. Από το πλάι μπορεί να δια-
κρίνει κανείς το μαύρο ματ πλαστικό στο πλαίσιο των
παραθύρων, όπως και τα προστατευτικά στις πόρτες

και στα φτερά. Επίσης νέος είναι και ο πίσω προφυλα-
κτήρας με το μαύρο κάτω τμήμα που παραπέμπει σε
Crossover. 

Hitech αλλά και πολυχρηστικό εσωτερικό
Η καμπίνα επιβατών στο επανασχεδιασμένο Jazz

e:HEV έχει αναβαθμιστεί συνολικά και διαθέτει πλέον
καλύτερης ποιότητας υλικά, ενώ ιδιαίτερης μνείας
χρήζουν και οι αποθηκευτικοί χώροι στο εσωτερικό
που πραγματικά εντυπωσιάζουν.

Οι ψηφιακές οθόνες είναι στάνταρ, όπως είναι η
αφής των 9 ιντσών για το infotainment και των 7 ιντσών
για τον πίνακα οργάνων. Ένα από τα πολύ μεγάλα ατού
του νέου Honda Jazz Crosstar έχει να κάνει με την
εξαιρετική περιμετρική ορατότητα, χάρη στις πολλές
και μεγάλες γυάλινες επιφάνειες.

Οι δε χώροι των επιβατών σε καμία περίπτωση δεν
θυμίζουν μικρό αυτοκίνητο αλλά συγκρίνονται με ευ-
ρύχωρων μικρομεσαίων. Ο χώρος αποσκευών διαθέ-
τει 304 λίτρα χωρητικότητας, ωστόσο, η πρακτικότητα
του ιαπωνικού μοντέλου ενισχύεται από τα πίσω καθί-
σματα Magic Seats, που σηκώνονται ή αναδιπλώνον-
ται και δημιουργούν ένα επίπεδο αποθηκευτικό χώρο
1.205 λίτρων.

122 ίπποι
Κάτω από το καπό του ανανεωμένου Honda Jazz

e:HEV Crosstar της δοκιμής μας είχε τοποθετηθεί ο
βενζινοκινητήρας χωρητικότητας 1,5 λίτρου ο οποίος
συνδυάζεται με έναν ηλεκτροκινητήρα. Η ιπποδύναμη
του βενζινοκινητήρα ανέρχεται σε 107 ίππους και έχει
μέγιστη ροπή 131 Nm ενώ του ηλεκτροκινητήρα ανέρ-
χεται σε 122 ίππους και 253 Nm ροπής.

Η υβριδική διάταξη συνιστά μία ενιαία μονάδα στην
οποία είναι προσαρτημένο και το αυτόματο κιβώτιο
μίας σχέσης.

Η μέση κατανάλωση κατά τη διάρκεια της δοκιμής
μας κυμάνθηκε σε 3,8 λίτρα για κάθε 100 χιλιόμετρα
ενώ στο ταξίδι η μέση κατανάλωση επίσης διατηρήθη-
κε πέριξ των 4 λίτρων για κάθε 100 χλμ.

Ευχάριστο και άνετο
Το Jazz e:HEV Crosstar θα μπορούσε να θεωρηθεί

ως η crossover εκδοχή του μοντέλου, ωστόσο στον
δρόμο το ιαπωνικό μοντέλο διακρίνεται για την ευχά-
ριστη, άνετη αλλά και οικονομική συμπεριφορά του.

Στο εθνικό οδικό δίκτυο ο οδηγός και οι επιβάτες θα
απολαύσουν ένα πολύωρο ταξίδι, καθώς η άνεση και η
ορατότητα είναι δύο μοναδικά στοιχεία που υπάρχουν
στο ιαπωνικό μοντέλο, ενώ ειδικά ο οδηγός θα εκτιμή-
σει δεόντως την ιδιαίτερα χαμηλή κατανάλωση καυσί-
μου. Τώρα όσον αφορά τις επιδόσεις, το Honda Jazz
e:HEV Crosstar δεν διστάζει να κάνει γρήγορες προ-
σπεράσεις, ωστόσο το κιβώτιο μιας σχέσης παράγει
θόρυβο στις υψηλές στροφές περιστροφής του κινη-
τήρα. Στο επαρχιακό οδικό δίκτυο, το αμάξωμα του
Jazz e:HEV Crosstar και κάτω από πίεση θα λάβει κά-
ποιες φυσιολογικές κλίσεις, οι οποίες σε καμία περί-
πτωση δεν εξελίσσονται σε κάτι επικίνδυνο. Το σύστη-
μα ESP αναλαμβάνει δράση από νωρίς, περιορίζοντας
την εμφάνιση φαινομένου υποστροφής.

Μέσα στην πόλη, το Honda Jazz e:HEV Crosstar
αποδείχθηκε ότι είναι στο φυσικό του περιβάλλον και
η μέση κατανάλωση μειώνεται ακόμη περισσότερο,
καθώς κινείται για πολλά χιλιόμετρα ηλεκτρικά και
χωρίς κόστος χρήσης.

Δοκιμάζουμε το Honda Jazz e:HEV
Crosstar με 122 ίππους

Επιμέλεια: Γιώργος Κ. Ανδρής
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Τ
ο μεγάλο ντέρμπι ΑΕΚ - Ολυμπιακός στην Αθήνα
και το μακεδονίτικο clasico ΠΑΟΚ - Άρης στη Θεσ-
σαλονίκη κλέβουν όλο το focus της 4ης αγωνιστι-

κής του πρωταθλήματος της Super League 1. Κι όχι μονά-
χα για αγωνιστικούς λόγους αλλά και για
διαιτητικούς, αυτή τη γάγγραινα του πο-
δοσφαίρου που χρόνια τώρα κατατρώει
τα σωθικά του και αγριεύει τις συνειδή-
σεις των ποδοσφαιρόφιλων, όπως μπο-
ρείτε να διαβάσετε στη διπλανή σελίδα.
Δυο ντέρμπι που μπορούν να γοητεύσουν
με την απόδοση των παικτών και να γεμί-
σουν γκρίνια και μιζέρια με τις όποιες δι-

αιτητικές αποφάσεις. Ο Παναθηναϊκός πάει στο Αγρίνιο
για το ματς με τον Παναιτωλικό. 

Στην «ΟΠΑΠ Arena - Αγιά Σοφιά» θα συγκεντρωθούν
αύριο βράδυ μερικά από τα μεγαλύτερα ονόματα που παί-
ζουν στο ελληνικό ποδόσφαιρο. Από την Ένωση θα λείψει
ο μακράν κορυφαίος παίκτης της την περασμένη σεζόν
Λιβάι Γκαρσία, καθώς και ο Γκατσίνοβιτς. Ωστόσο, την
περσινή σεζόν ένα βασικό προτέρημα της Ένωσης ήταν το
βάθος στον πάγκο. Ο Πόνσε σέντερ φορ, ο Τσούμπερ αρι-

στερός χαφ κι όλα καλά. Ο Ολυμπιακός έκανε σπουδαίες
μεταγραφές, έφερε πίσω τον Ποντένσε και υπέγραψε με
τον Μαυροβούνιο φορ Γιόβετιτς, αλλά αμφότεροι θα κά-
τσουν στον πάγκο. Όπως και ο Νορβηγός Σολμπάκεν και ο
Βραζιλιάνος Σκάρπα.

Πιθανές συνθέσεις
ΑΕΚ: Στάνκοβιτς, Ρότα, Μουκουντί, Βίντα, Χατζισαφί,

Σιμάνσκι, Γιόνσον, Πινέδα, Άμραμπατ, Τσούμπερ, Πόνσε. 
Ολυμπιακός: Πασχαλάκης, Ροντινέι, Ρέτσος, Φρέιρε,

Κίνι, Έσε, Καμαρά, Μπιέλ, Φορτούνης, Μασούρας, Ελ
Κααμπί.

Στην Τούμπα, ο ΠΑΟΚ έχει σχεδόν υπερπληθώρα μεγά-
λων παικτών στη μεσαία γραμμή. Μάρκος Αντόνιο από τη
Λάτσιο, Μετιέ από την Μπενφίκα, Ντεσπόντοφ από τη

Λουντογκόρετς, Σαμάτα σέντερ φορ και τον Κωνσταντέλια
σε φουλ φόρμα. Ο Άρης ξανάφτιαξε νέα ομάδα, με αρκε-
τούς παίκτες καλούς και πάει για μάχη στη γειτονική
Τούμπα. Δεν είναι, ωστόσο, δεμένος όπως ο «δικέφαλος».

Ο Παναθηναϊκός πήρε τον διεθνή Σέρβο μπακ Μλαντέ-
νοβιτς, τον συμπατριώτη του μέσο Τζούρισιτς από τη Σαμ-
πντόρια, τον Βραζιλιάνο αμυντικό μέσο Αράο από τη Φε-
νέρ και έχει όλα τα φόντα να πρωταγωνιστήσει και πάλι. 

Την προσεχή Πέμπτη 21 Σεπτεμβρίου, ΑΕΚ, Παναθηναϊ-
κός και Ολυμπιακός θα δώσουν τα πρώτα τους παιχνίδια
στους ομίλους του Europa League και ο ΠΑΟΚ στο Confe-
rence. Η Ένωση θα παίξει στην Αγγλία με την Μπράιτον, ο
Παναθηναϊκός υποδέχεται στο ΟΑΚΑ τη Βιγιαρεάλ, ο Ολυμ-
πιακός τη Φράιμπουργκ και ο «δικέφαλος του βορρά» πάει
στο Ελσίνκι να αντιμετωπίσει την ομώνυμη ομάδα. 

Το πλήρες πρόγραμμα της 4ης αγωνιστικής: Σήμερα,
Σάββατο: Λαμία - ΟΦΗ (17.30, Cosmote TV), Παναιτωλικός
- Παναθηναϊκός (20.30, Cosmote TV). Αύριο, Κυριακή:
Αστέρας Τρ. - ΠΑΣ Γιάννινα (15.00, Nova), Κηφισιά - Παν-
σερραϊκός (18.00, Cosmote TV), ΠΑΟΚ - Άρης (20.30, No-
va), ΑΕΚ - Ολυμπιακός (21.30, Cosmote TV). Δευτέρα:
Ατρόμητος - Βόλος (18.00, Nova).

Μπορούν να προσφέρουν πλούσιο θέaμα 
με τα ρόστερ τους και στο τέλος 

να τα βάλουν με τη διαιτησία, έχουν 
- δεν έχουν δίκιο

Γράφει 
o Άλκης  

Φιτσόπουλος

Ντέρμπι σε «Αγιά Σοφιά» και Τούμπα:
Εγγύηση ποιότητας και γκρίνιας

ΒΑΘΜΟΛΟΓΙΑ
(3 αγ.) 

1.    Ολυμπιακός ..............9
2.   ΟΦΗ ..........................6
3.   Παναθηναϊκός (2) .....6
4.   ΠΑΟΚ ........................6
5.   ΠΑΣ Γιάννινα.............4
6.   ΑΕΚ (2) ......................4
7.   Λαμία.........................4
8.   Άρης ..........................3
9.   Κηφισιά.....................3
10.  Αστέρας Τρ................3
11.  Παναιτωλικός (2) ......2
12.  Πανσερραϊκός ..........2
13.  Βόλος.........................1
14.  Ατρόμητος (2) ...........0
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«Στημένος» στο ΑΕΚ - Ολυμπιακός, 
«φυτευτός» στο ΠΑΟΚ - Άρης

Σ το πρώτο ντέρμπι της φετινής σεζόν, την 4η
αγωνιστική ΑΕΚ - Ολυμπιακός, η κατάσταση μυ-
ρίζει μπαρούτι. Εξαιτίας της διαιτησίας, φυσι-

κά. Ορίστηκε να το σφυρίξει ο elite Πορτογάλος διαι-
τητής Αρτούρ Σοάρες Ντίαζ, κάτι που εκνεύρισε τον
ιδιοκτήτη του Ολυμπιακού και πρόεδρο της Super Le-
ague 1 Βαγγέλη Μαρινάκη, που -εμμέσως πλην σα-
φώς- τον χαρακτήρισε «στημένο». Και ζήτησε να αλ-
λάξει άμεσα. Ακολούθησε σιωπή από όλους. Από την
ΕΠΟ και τον πρόεδρό της Τάκη Μπαλτάκο, την ΚΕΔ και
τον Άγγλο αρχιδιαιτητή Στιβ Μπένετ των 400.000 ευρώ
τον χρόνο και από την ΠΑΕ ΑΕΚ. 

Γιατί ο Μαρινάκης έστειλε αυτή την επιστολή και ζή-
τησε άμεση αλλαγή; Διότι ο συγκεκριμένος δι-
αιτητής είχε σφυρίξει στο Κύπελλο ΑΕΚ - Άρης
2-1 στο ΟΑΚΑ και σύμφωνα με όσα είχε γράψει
στο φύλλο αγώνα, «ο ιδιοκτήτης της γηπεδού-
χου ομάδας εισέβαλε στα αποδυτήρια στο ημί-
χρονο και έπιασε από τα γεννητικά όργανα έναν
βοηθό». Ο Δ. Μελισσανίδης είχε τιμωρηθεί με
αποκλεισμό οκτώ μηνών από τα γήπεδα, που
έγιναν έξι στην έφεση.

Ο Β. Μαρινάκης δεν διευκρίνισε τι σχέση μπορεί
να είχε το προ τριετίας επεισόδιο του ιδιοκτήτη

της ΠΑΕ ΑΕΚ με τον Ντίαζ με τον αγώνα της Κυ-
ριακής. Αν ο Ντίαζ το είχε αποσιωπήσει και

δεν το είχε γράψει στο φύλλο αγώνα, θα υπήρχε ένα
θέμα και μάλιστα σοβαρό. Πάντως, στην ποδοσφαιρική
πιάτσα ήταν σίγουρο ότι θα ήταν Πορτογάλος ο διαιτη-
τής του ντέρμπι, πριν καν τον ορισμό.

Ο Μαρινάκης επισημαίνει και μια άλλη αστοχία της
ΚΕΔ και της ΕΠΟ. Πρόκειται για τον ορισμό του 4ου διαι-

τητή που θα είναι ο Αριστοτέλης Διαμαντόπου-
λος. Είναι ο ίδιος διαιτητής που είχε βγάλει… με-
θυσμένους τους Πολωνούς διαιτητές που είχαν
έρθει στην Αθήνα για το παιχνίδι ΑΕΚ - Άρης. Η
αστυνομία τούς είχε κάνει αλκοτέστ, δεν προ-
έκυψε ότι ήταν μεθυσμένοι, αλλά ο Μπένετ στη-
ρίχθηκε στη «μαρτυρία» του Διαμαντόπουλου
και τους έστειλε πίσω στην Πολωνία. Οι δε Έλλη-
νες που τσακώθηκαν μαζί τους στο αεροπλάνο

του ερχομού και έκαναν μηνύσεις στους Πολωνούς δι-
αιτητές μυστηριωδώς εξαφανίστηκαν. 

Και μόνο για αυτό τον λόγο ο Διαμαντόπουλος δεν
έπρεπε να οριστεί ως 4ος διαιτητής του ντέρμπι. Να

θυμίσουμε ότι οι 4οι διαιτητές δεν είναι μόνο για να
σηκώνουν τις ταμπέλες για τις αλλαγές των παικτών,
αλλά είναι αυτοί που υποδέχονται τους ξένους διαιτη-
τές και περνούν σχεδόν ένα 24ωρο μαζί τους στο ξενο-
δοχείο, σε αξιοθέατα κ.λπ. Μοιραία αποκτάται μια οι-
κειότητα μεταξύ τους. 

Πρόβλημα, ωστόσο, και μάλιστα μεγάλο, προέκυψε
και για το ντέρμπι της Θεσσαλονίκης ανάμεσα στον
ΠΑΟΚ και τον Άρη. Ο πρόεδρος της ΕΠΟ διαβεβαίωνε
ότι θα το σφύριζε elite διαιτητής, ότι το είχε εξασφαλί-
σει από τον ίδιο τον πρόεδρο της UEFA Αλεξάντερ Τσέ-
φεριν. Ξαφνικά, η ΚΕΔ ανακοίνωσε ότι θα το σφυρίξει
ο Παπαπέτρου με VARίστα τον Σιδηρόπουλο. Ο οποίος
Παπαπέτρου, μετά από καταγγελίες του Άρη την περα-
σμένη σεζόν, δεν είχε ξανασφυρίξει την ομάδα της
Θεσσαλονίκης. Λογικά, ο Άρης θα έπρεπε να χαλάσει
κόσμο που ο Μπένετ τον έβαλε στην Τούμπα. Και ο ΠΑ-
ΟΚ φυσικά, διότι ψήφισε υπέρ των ξένων elite διαιτη-
τών στα ντέρμπι. Οι δυο ΠΑΕ της Θεσσαλονίκης τήρη-
σαν σιγήν ιχθύος, έως και… παρεξηγήσεως που λέει ο
λόγος. Ουδεμία διαμαρτυρία. 

Ένα είναι το σίγουρο. Ότι αν στα αυριανά ντέρμπι γί-
νει διαιτητικό «έγκλημα», το πρωτάθλημα δεν θα έχει
καμία τύχη να τελειώσει και, πλέον, η κυβέρνηση θα
βάλει έναν ακόμα μπελά στο κεφάλι της μετά τους τό-
σους που έχει.

Νέο χαμό προκάλεσε ο Μαρινάκης 
με τον Πορτογάλο διαιτητή Αρτούρ Ντίαζ

και τον Παπαπέτρου στο ντέρμπι 
της Τούμπας

Γράφει 
o Άλκης  

Φιτσόπουλος
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Tropical
showbiz party
στη Μύκονο

Σ
υναρπαστικό «Sugarlandia Event» γεμάτο trop-
ical διάθεση! Δημοφιλείς celebrities από τον
χώρο της μουσικής, της μόδας και της τηλεόρα-

σης συναντήθηκαν στην κοσμοπολίτικη Μύκονο για να
απολαύσουν την εμπειρία του μοναδικού premium
rum από τις Φιλιππίνες «Don Papa Rum».  Οι φιλοξε-
νούμενοι διέμειναν σε μια θεματική έπαυλη διακοσμη-
μένη σαν πραγματική ζούγκλα, όπου με την περιποίηση
private chef απόλαυσαν μια μοναδική εμπειρία.

Τάσος Μιχαλόπουλος, Ειρήνη Καρρά, Νίκος Σαραντάκης, 

Μάρα Βελισαράκου, Γιάννης Μπαλούχας, Παναγιώτης Φράγκος, Τόλης Λάμπρου

Πελαγία Καζολέα, 

Γιώργος Καβακάκης

Στέφανος Μιλάτος, 
Χριστίνα Κανελλοπούλου

Χριστίνα Κανελλοπούλου, Κατερίνα Στικούδη, 

Χάρης Σιανίδης, Λάκης Γαβαλάς

Τρύφωνας Σαμαράς, Νίκος Σαραντάκης, 

Παναγιώτης Φράγκος, Κατερίνα Στικούδη

Βλάσσης Χολέβας, Μάγκυ Χαραλαμπίδου, 

Βασίλειος Κωστέτσος, Τρύφωνας Σαμαράς

Μάρα Βελισαράκου, Πελαγία Καζολέα, Ειρήνη Καρρά

Βαγγέλης Σερίφης, Κατερίνα Στικούδη Χριστίνα Κανελλοπούλου, Κώστας Κοκκινάκης
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Σ
ύσσωμη η αθηναϊκή ελίτ παρευρέθηκε στη σημαντική εκδήλωση της δραστήριας πρόεδρου

του ΕΚΑΠΤΥ ΑΕ, Ελευθερίας (Ρίτας) Μωραϊτάκη-Πικρού, με αφορμή τη Διεθνή Ημέρα Φι-

λανθρωπίας. Σκοπός του λαμπερού event, που πραγματοποιήθηκε στο Ελληνικό Ίδρυμα

Πολιτισμού Ψυχικού, ήταν η ανάδειξη της σημαντικής έννοιας του εθελοντισμού και της προσφο-

ράς που (και) η επιχειρηματίας υπηρετεί με περίσσιο ήθος.

Ρίτα Μωραϊτάκη-Πικρού: 
Λαμπερό φιλανθρωπικό event
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Γιώργος Πρωτόπαππας, Ρίτα Μωραϊτάκη-Πικρού, Θάνος Ασκητής

Αλεξάνδρα Πάλλη-Γιαννακοπούλου, Γιώργος Γαμπιεράκης, 
Ρίτα Μωραϊτάκη-Πικρού, Αντιγόνη Ωραιοπούλου

Δημήτρης Γαλάνης Μάρθα Σαμαρά

Αλεξάνδρα Πάλλη-Γιαννακοπούλου, Δημήτρης Πιστόλας

Χάρης Ρώμας, Γκίκας ΧαρδούβεληςΡίτα Μωραϊτάκη-Πικρού, Μέρω Κεσεσίογλου

Αμαλία Χατζηευθυμίου, Φανή ΛεβέντηΣοφία Σιμηδαλά, Δανάη Ασκητή

Αλεξάνδρα Λυγγρή, Γιώργος ΠρωτόπαππαςΦαίνη Χατζηαθανασιάδου, Νίκος Κούκης



Αποκτήστε «λευκό» χαμόγελο
Τ

ο χαμόγελό μας καθρεφτίζει τα συναισθή-
ματά μας και βοηθάει πολύ την κοινωνική
μας ζωή. Μπορεί να επηρεάσει τόσο τα συ-

ναισθήματα των ανθρώπων όσο και τις συνανα-
στροφές τους σε επαγγελματικό, κοινωνικό και
προσωπικό επίπεδο. Ένας άνθρωπος που χαμο-
γελά γίνεται αυτόματα πιο φιλικός στον συνομιλη-
τή του, κερδίζει στην επικοινωνία, αποκτά περισ-
σότερη αυτοπεποίθηση και γίνεται πιο ελκυστικός
στο άλλο φύλο.

Μια μελέτη της Αμερικανικής Ακαδημίας Αισθη-
τικής Οδοντιατρικής έδειξε ότι για το 96% των ερω-
τηθέντων ένα «λευκό» χαμόγελο έκανε τους αν-
θρώπους πιο ελκυστικούς.

«Σήμερα η λεύκανση εφαρμόζεται όταν το φυσι-
κό φωτεινό χρώμα της αδαμαντίνης έχει μετατρα-
πεί σε κίτρινο, καφέ, γκρι, έχει χάσει δηλαδή τη
λευκότητά του, εξαιτίας της εναπόθεσης χρωστι-
κών ουσιών στα δόντια αλλά και σε δόντια που
έχουν απονευρωθεί και σταδιακά έχουν σκουρύ-
νει. Η τεχνική εφαρμόζεται με 99% επιτυχία και εί-
ναι εφικτό να αλλάξει το χρώμα των δοντιών αρκε-
τούς τόνους», επισημαίνει η Δέσποινα Κωστομοί-
ρη, χειρουργός οδοντίατρος, ειδικευμένη στην αι-
σθητική οδοντιατρική.

Πρόκειται για μια ανώδυνη διαδικασία, αν και
σε ορισμένα άτομα μπορεί να δημιουργήσει ευαι-
σθησία στα δόντια τους, όταν αυτά έχουν υποστεί
κατάγματα ή έχουν εκτεθειμένες ρίζες. Στην περί-
πτωση αυτή η ευαισθησία παύει αμέσως μόλις

ολοκληρωθεί η λεύκανση. 
Όσον αφορά τη διάρκεια του αποτελέσματος,

διαφέρει από άτομο σε άτομο, καθώς εξαρτάται
από τις διατροφικές συνήθειές του και συγκεκρι-
μένα την κατανάλωση τσαγιού, κόκκινου κρασιού,
καφέ, αναψυκτικών τύπου κόλα αλλά και τη συνεχή
λήψη σιδήρου, καθώς και το κάπνισμα. Πλέον με τις
νέες τεχνικές η λεύκανση μπορεί να γίνει σε ένα
ραντεβού, αποδίδοντας το μέγιστο της λευκότητας

και σε κόστος επιτρεπτό για όλους.
Τα νέα υλικά, που είναι πιο οικονομικά χωρίς να

υποβαθμίζεται η ποιότητά τους, προσφέρουν ση-
μαντικά μειωμένο κόστος. «Πρόκειται για μια
ασφαλή για τα δόντια μέθοδο, που εφαρμόζεται
πάντα υπό την επίβλεψη του οδοντιάτρου, ο οποίος
καθορίζει τον τρόπο και τον χρόνο που θα επαναλη-
φθεί», επισημαίνει η κυρία Κωστομοίρη και προ-
σθέτει ότι «αν κάποιος θέλει μόνιμα λευκό χαμόγε-
λο, μπορεί επίσης να αναζητήσει οριστικές αισθητι-
κές λύσεις από ειδικούς οδοντιάτρους όπως είναι
οι όψεις ρητίνης σε 1 ραντεβού (lifting δοντιών) ή
όψεις πορσελάνης σε περισσότερα ραντεβού».

Ειδικότερα, στην πρώτη περίπτωση με εξελιγμέ-
να οδοντιατρικά υλικά, τις ρητίνες (χρησιμοποιούν-
ται και για τα λευκά σφραγίσματα), κάθε δόντι
«δουλεύεται» σαν γλυπτό και έτσι διορθώνεται όχι
μόνο το χρώμα αλλά και το μέγεθος και το σχήμα
των δοντιών. Η διαδικασία είναι ανώδυνη και ολο-
κληρώνεται σε ένα ραντεβού με ελάχιστο έως κα-
θόλου τρόχισμα.
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Παπακωστοπούλου

Σ
A

B
B

A
TO

1
6

 Σ
Ε

Π
Τ
Ε

Μ
Β

Ρ
ΙΟ

Υ
 2

0
2

3

50

kpapakosto@yahoo.gr

Σήμερα η λεύκανση εφαρμόζεται
όταν το φυσικό φωτεινό χρώμα 
της αδαμαντίνης έχει μετατραπεί 
σε κίτρινο, καφέ, γκρι, δηλαδή 
έχει χάσει τη λευκότητά του

Οι διαφορές 
των δύο μεθόδων

Με την εφαρμογή της δεύτερης μεθόδου,
δηλαδή των όψεων πορσελάνης, συγκολ-
λούνται μόνιμα στην εξωτερική επιφάνεια
του δοντιού και αλλάζουν το σχήμα και το
χρώμα αναβαθμίζοντας το χαμόγελο. Σημει-
ώνεται ότι η ολοκλήρωση της αποκατάστα-
σης απαιτεί περισσότερα από ένα ραντεβού
και απαιτούνται οπωσδήποτε τρόχισμα του
δοντιού και παρέμβαση του οδοντοτεχνίτη.
«Το κόστος των όψεων ρητίνης είναι πολύ
χαμηλότερο σε σχέση με τις όψεις πορσελά-
νης (γιατί δεν υπάρχει το κόστος του οδοντο-
τεχνίτη), με το ίδιο άριστο μόνιμο αποτέλε-
σμα χάρη στη δεξιοτεχνία του οδοντιάτρου
αλλά και στην εξέλιξη των ρητινών», κατα-
λήγει η κυρία Κωστομοίρη.

Δέσποινα Κωστομοίρη, χειρουργός
οδοντίατρος, ειδικευμένη στην 

αισθητική οδοντιατρικήΟΨΕΙΣ ΡΗΤΙΝΗΣ ΚΑΙ ΠΟΡΣΕΛΑΝΗΣ
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Κριός
(21/3-20/4)
Αυτό το διήμερο είναι αρκετά ευνοϊκό για
τα επαγγελματικά σας, αλλά δεν θα λεί-
ψουν οι στιγμές που θα γίνεστε ανυπόφο-
ρα υπερβολικοί στα συναισθήματά σας.
Έτσι, τα αγαπημένα σας πρόσωπα μπορεί
να κουραστούν και να σας γυρίσουν την
πλάτη.

Ταύρος
(21/4-20/5)
Το διήμερο αυτό ενισχύει τα συναισθήμα-
τά σας, ενώ θα έχετε την τάση να κάνετε
καινούργια πράγματα για να ανανεωθεί-
τε. Την Κυριακή θα χάσετε εύκολα την
υπομονή σας, ιδίως αν κάποιοι ελέγχουν
με υπερβολή ό,τι κάνετε.

Δίδυμοι
(21/5-21/6)
Είστε περισσότερο συνειδητοποιημένοι για
ό,τι συμβαίνει αυτή την περίοδο στη ζωή
σας, ενώ την Κυριακή θα πρέπει να προσέ-
ξετε την ανάγκη σας να επικοινωνήσετε και
να πάρετε αποφάσεις σε προσωπικό επί-
πεδο.

Καρκίνος
(22/6-22/7)
Είναι ένα διήμερο γεμάτο κίνηση και η
ανάγκη σας είναι μεγάλη για να εκφράσε-
τε τα συναισθήματά σας. Την Κυριακή κα-
λό είναι να μην μπείτε σε υπερβολές και
έξοδα που θα σας φέρουν σε δύσκολη
θέση.

Λέων
(23/7-22/8)
Είστε αισιόδοξοι με κάποιες επαγγελματι-
κές προτάσεις που σας έχουν γίνει, ενώ
μην αφήσετε την εγωιστική σας τάση να
ρυθμίζει τον τρόπο που κινείστε και παίρ-
νετε αποφάσεις. 

Παρθένος
(23/8-22/9)
Είστε σε περίοδο εσωτερικών αλλαγών και
αποφάσεων. Αυτό το διήμερο είναι μια ευ-
καιρία να κάνετε τις επιλογές κάποιων κα-
ταστάσεων, να ανανεώσετε τις σκέψεις σας
και να κακομάθετε τον εαυτό σας με μικρές
αλλά ουσιαστικές επιθυμίες σας.

Ζυγός
(23/9-23/10)
Είναι πλέον εσωτερική ανάγκη σας να
ανανεώσετε τον τρόπο που σκέφτεστε για
κάποια θέματα που σας απασχολούν το
τελευταίο διάστημα. Βέβαια, μην αποφα-
σίσετε αυτήν τη στιγμή τίποτα σημαντικό.

Σκορπιός
(24/10-21/11)
Αυτό το διήμερο σας ενθαρρύνει να κάνε-
τε κάποιες αλλαγές, αλλά μην υπερβάλ-
λετε σε ό,τι και να αποφασίσετε. Την Κυ-
ριακή έχετε την επιθυμία να είστε με τα
αγαπημένα σας πρόσωπα με κάθε κό-
στος.

Τοξότης
(22/11-21/12)
Είστε ξεσηκωμένοι για αλλαγές που αφο-
ρούν τα επαγγελματικά σας, αλλά θα έχετε
και κάποιες παρεμβάσεις από πρόσωπα
που μάλλον σας αποπροσανατολίζουν. 

Αιγόκερως
(22/12-19/1)
Έχετε μπει σε μια πολλά υποσχόμενη πε-
ρίοδο, κατά την οποία οι καθυστερήσεις
έχουν αρχίσει και εξαφανίζονται, ενερ-
γοποιώντας μια περίοδο στη ζωή σας με
αποτελέσματα και προοπτικές. Μέσα σε
όλα τα καλά που συμβαίνουν, θα εντοπί-
σετε την κακόβουλη διάθεση κάποιων
προσώπων, που καλό είναι να τα απομα-
κρύνετε από κοντά σας. 

Υδροχόος
(20/1-18/2)
Είστε ξεσηκωμένοι με οικογενειακά θέ-
ματα αλλά και κάποιες μετακινήσεις
σας που είναι απαραίτητες αυτή την πε-
ρίοδο. Βέβαια, μια συναισθηματική
υπερβολή την Κυριακή καλό είναι να
την αποφύγετε.

Ιχθύες
(19/2-20/3)
Είναι αρκετά ρευστή αυτή η χρονική στιγ-
μή, ιδίως για εσάς του τρίτου δεκαημέ-
ρου, όπου όλα έχουν μια έντονη και δια-
φορετική παρουσία. Οι σχέσεις περνούν
κρίση, ενώ οι αποφάσεις σας είναι σε λά-
θος βάση.
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Αυτό το Σαββατοκύριακο είναι αρκετά ευνοϊκό, ακόμη
και σε ψυχολογικό επίπεδο. Ο Ήλιος το Σάββατο
σχηματίζει μια καλή γωνία με τον Ουρανό και
συνδυαστικά με τη χθεσινή Νέα Σελήνη ενισχύει την

επιθυμία μας προς νέες κατευθύνσεις ώστε να αφήσουμε το
παρελθόν και να στηρίξουμε τις μελλοντικές μας επιδιώξεις.
Την Κυριακή θα ενεργοποιηθεί το τετράγωνο Αφροδίτη με
Δία, μια όψη που η υπερβολή σε συναίσθημα και χρήμα
δημιουργεί ροπή στις απολαύσεις χωρίς να μπορούμε να
πειθαρχήσουμε.

*Όσοι έχετε γεννηθεί στις 16 Σεπτεμβρίου θα έχετε την επιθυμία να
αλλάξετε πολλά πράγματα στη ζωή σας μέσα στο επόμενο

δωδεκάμηνο. Μη φοβηθείτε να πειραματιστείτε και να κάνετε τώρα
την επανάστασή σας, αν αυτό δεν έχει ήδη πραγματοποιηθεί την
προηγούμενη γενέθλια χρονιά σας.

*Για εσάς που έχετε γενέθλια στις 17 Σεπτεμβρίου είναι σημαντικό να
κατανοήσετε ότι οι υπερβολές και οι λάθος επενδύσεις θα σας φέρουν

μπροστά σε μια κατάσταση που δεν θα μπορέσετε εύκολα να
διαχειριστείτε. Μην εμπιστεύεστε απαίδευτα πρόσωπα που λοιδορούν 
τη λογική σας.  






